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رهبر انقلاب در دیدار ائمه جمعه سراسر کشور:
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  حضور، خواست و اقدام مردم
0١0١یک اصل اساسی در اسلام است

خبــر ویــژه

رهبر انقلاب در دیدار ائمه جمعه سراسر کشور:

 حضور، خواست و اقدام مردم 
یک اصل اساسی در اسلام است

رهبــر معظــم انقــاب اســامی در دیــدار ائمــه جمعــه 
سراســر کشــور، »حضور، خواســت و اقدام مردم« را یک 
اصل اساســی در اســام خواندند و با تحســین وفاداری، 
صبوری، عاقمندی، هوشمندی و فداکاری ملت ایران، 
گفتنــد: ایــن مــردم حتی بــا ظواهــر متفــاوت، مؤمنند و 
دلشــان با خداســت و باید بــه معنای واقعــی کلمه قدر 

آنان را دانست و عمیقا به آنها محبت ورزید.
بــه گــزارش پایــگاه خبری مقــام معظم رهبری، ایشــان 
همچنین ایســتادگی و توکل مردم مظلــوم غزه را باعث 
تحســین جهانیان، ترویج اسام و توجه ملت ها به قرآن 
دانســتند و فعالیــت ملت یمــن و دولت انصــارالله را در 
دفــاع از مــردم غزه، مصــداق بــارز جهاد فی ســبیل الله 

خواندند.
حضــرت آیــت الله خامنــه ای در ابتــدای این دیــدار، ماه 
رجــب را از بــا فضیلت تریــن ایام ســال خواندنــد و آحاد 
مردم و مؤمنان را به استفاده هرچه بیشتر از این نعمت 
بزرگ الهی و ادعیه خوش مضمون آن و توســل و انابه و 

استغفار توصیه کردند.
رهبر انقاب اســامی امامت جمعه را جزو سخت ترین 
کارها دانســتند؛ چرا کــه امامِ فریضه الهــی نماز جمعه، 
هــم بایــد به حضرت حــق متوجه باشــد و رضایــت او را 
هــدف قرار دهــد و هم منافع مردم و رضایــت آنان را در 
نظر بگیرد.ایشــان توجه به مردم در فریضه نماز جمعه 
را نشانه ای از جایگاه اساسی مردم در اسام و نقش بسیار 
برجســته آنــان در حیــات و تحرک اســامی برشــمردند 
و افزودنــد: نقش آفرینــی و حق مردم در نظام اســامی 
به گونه ای اســت که به فرموده امیرمومنان)ع( اگر مردم 
نخواهند و نیایند، تکلیف از شخصِ صاحب حقی مانند 
ایشان هم ساقط اســت؛ اما اگر مردم خواستند، پذیرش 

مسئولیت بر او واجب می شود.
رهبر انقاب با استناد به آیه ای از قرآن کریم درباره یاری 
کردن پیامبر)ص(، افزودند: خداوند دست یاری مؤمنان 
را در ردیــف نصرت و کمک خود به پیامبر بیان می کند و 
این نشــان می دهد که هرکس در هر رتبــه  ای و درجه ای، 

در انجام دادن وظایف به کمک مردم نیازمند است.
ایشــان با اشــاره به وظایف متفاوت مسئولان و اشخاص 
مؤثــر در جامعه برای جــذب و به  صحنــه  آوردن مردم، 
گفتنــد: حکمت الهــی نماز جمعه، تأمیــن اصل حضور 
مــردم و ارتقــاء و گســترش ایــن حضور اســت؛ به همین 
بــا  خطبه هــا  در  اســت  موظــف  جمعــه  امــام  علــت، 
نمازگــزاران حرف بزنــد و به آن ها فکر و راه و برنامه ارائه 

کند.
حضــرت آیــت الله خامنــه ای، موعظه در معنای وســیع 
ایــن کلمه را محــور اساســی خطبه های نماز دانســتند و 
افزودند: موعظه فقط مختص مسائل معنوی و اخاقی 
نیســت بلکه زمینه های سیاسی و اجتماعی را هم شامل 

می شود.
ایشــان آگاه کــردن مــردم از »قضایای داخلــی و جهانی، 
توطئه ها و نقشه های دشمن و نیازها و واقعیات جامعه« 
را جــزو الزامات محتوایی خطبه ها برشــمردند و در بیان 
مصادیقــی از موعظه هــای اجتماعــی گفتنــد: ضــرورت 
افزایش جمعیت و تقویت نیروی انســانی کشــور، تبیین 
مســئله ازدواج در سن مناسب و تشــریح ضرورت پرهیز 
از اســرافِ حقیقتــا زیــان آور در مــوارد متعــدد از جملــه 

زمینه هایی است که نیاز به موعظه اجتماعی دارد.
رهبــر انقــاب مواعــظ اخاقی را هــم بســیاری ضروری 

و موجــب لطافــت روحــی برشــمردند و در جمع بنــدی 
ایــن بخــش از سخنان شــان گفتنــد: هــدف خطبه هــا و 
موعظه هــای سیاســی، اجتماعــی و اخاقی غنی ســازی 
فکــری مخاطبان اســت تــا ذهن آن هــا درباره مســائل و 

راه حل های زندگی فردی و اجتماعی تقویت شود.
خطبه هــای  الزامــات  بیــان  ادامــه ی  در  انقــاب  رهبــر 
نمازجمعه، مســئله »نیازســنجی و مخاطب شناسی« را 
مــورد تأکید قــرار دادنــد و گفتند: مخاطبــان نمازجمعه 
طیفــی از زن و مرد و پیر و جوان با ســطح ســواد و آگاهی 
مختلف هستند و هنر امام جمعه بیان مطالبی است که 
هــر کدام از مخاطبــان، بتوانند از آن بهره خود را داشــته 

باشند.
ایشــان با اشــاره بــه قرار داشــتن ذهــن جوانانِ امــروز در 
معــرض انبــوه ورودی هــا و ســخنان متفاوت، شــناخت 
مســائل ذهنی آنان را لازمه پاسخگویی درست به نیازها 
دانســتند و افزودند: برای نیازســنجی و شناخت صحیح 
ذهــن مخاطــب، معاشــرت بــا مــردم و مردمــی بــودن 

امام جمعه ضروری است.
حضــرت آیــت الله خامنــه ای، مطالعــه و انس بــا قرآن 
و حدیــث و کتاب هــای معارفــی را ضرورتــی مهــم برای 
غنابخشــی به خطبه های نمازجمعه و پاسخ صحیح به 
نیازهای مخاطبــان خواندند و گفتند: یک ضرورت دیگر 
بــرای ایفای مأموریــت مهم امامت جمعه، دلســوزی و 

محبت ورزیدن به مردم است.
ایشان در تبیین ویژگی های بی نظیر مردم ایران به عنوان 
مردمی عمیقاً دوست داشــتنی، گفتند: مردم ما مردمی 
بســیار خوب و مؤمن هســتند و حتی کسانی که به برخی 
ظواهر ملتزم عملی نیســتند، دلشــان با خــدا و معانی و 
مفاهیــم معنوی اســت؛ ضمن اینکــه ملتزم نبــودن در 

عمل به نوعی در برخی رفتارهای همه ما وجود دارد.
در  حضــور  بــرای  آمادگــی  و  وفــاداری  انقــاب،  رهبــر 
ایــران و نظــام اســامی  میدان هــای گوناگــون دفــاع از 
در مقابــل انــواع تهاجــم تبلیغاتــی، عملــی، سیاســی و 
اقتصادی بدخواهان را دیگر ویژگی ممتاز مردم خواندند 
و خاطرنشــان کردند: مردم ما در هر موقعیتی که کشــور 
و انقاب نیاز به دفاع داشــته اســت با بــه خیابان آمدن، 
صبــر، شــعار و حمایت و حتی با رفتن بــه میدان جنگ، 
وفــاداری خــود را نشــان داده انــد و به همین علــت امام 
بزرگــوار قاطعانه می فرمود ایمان مردم ما بهتر از ایمان 

مردم صدر اسام است.
ایشــان افزودنــد: بــه معنــی واقعــی باید قــدردان مردم 
مؤمن، عاقه مند، وفادار و هوشــمند ایران باشــیم و آنها 
را عمیقا دوســت بداریم؛ ضمن اینکــه محبت به مردم 
همچون اکسیری است که باعث اثرگذاری حرف شما در 

دل مردم خواهد شد.
حضرت آیت الله خامنه ای، دعوت به تقوا در خطبه های 

نمازجمعه را محدود به مسائل فردی ندانستند و گفتند: 
در قــرآن به تعاون و همکاری در کار خیر و تقوا ســفارش 

شده است؛ بنابراین تقوا یک امر اجتماعی هم است.
ایشان با تأکید بر اینکه اسام، دینی سیاسی است و همه 
مســلمانان باید در صحنه سیاست حضور داشته باشند، 
افزودنــد: البته میدان سیاســت میدانی لغزنده اســت و 
بــرای جلوگیــری از لغزش هــا، مجهز شــدن بــه »تقوای 
سیاسی، خویشتنداری و چشــم باز« ضروری است که در 

این صورت جنگ روانی دشمن هم بی اثر می شود.
رهبر انقاب، مامت و سرزنش گری در مقابل هر حرف 
یا کار خوب را از نمونه های جنگ روانی دشــمن دانستند 

و گفتند: بنا به دستور قرآن از سرزنش ها نباید ترسید.
حضــرت آیــت الله خامنــه ای، تشــویق آحــاد مــردم بــه 
حضــور در میدان هــای مختلــف سیاســی و اجتماعــی را 
در خطبه هــای نمازجمعه ضروری خواندنــد و افزودند: 
تشــویق مردم به کارهای خیر اجتماعی مانند مشــارکت 
آزادی  بــه  کمــک  و  بیمارســتان  و  مدرســه  ســاخت  در 
زندانیان نیازمند و یا تشویق به حضور در میدان سیاسی 

مانند انتخابات، کاری لازم است.
ایشان حضور در انتخابات را هم وظیفه و هم حقّ مردم 
دانســتند و گفتنــد: حضور مــردم در انتخابات به معنای 
حقیقــی کلمه لازم اســت؛ البته انتخابــات صرفاً تکلیف 
نیســت بلکه حق مردم اســت که بتواننــد قانون گذاران، 
مجریــان قانــون و یا اعضای مجلس خبــرگان را انتخاب 
کنند. رهبر انقاب با تأکید بر اینکه جهاد تبیین در تشویق 
مــردم بــه حضــور در صحنه مؤثر اســت، صــرف دعوت 
زبانــی را کافی ندانســتند و افزودند: عمــل، روی خوش، 
زبــان پاســخگو و حضــور در جمع هــای گوناگــون مــردم 

بخصوص جمع های جوانان ضروری است.
حضرت آیت الله خامنه ای در بخش پایانی سخنانشان، 
با تأکید بر اینکه امروز دســت خدا در مسئله بین المللی 
غزه قابل مشاهده و نمایان است، گفتند: مردم مظلوم و 
مقتدر غزه توانستند دنیا را تحت تأثیر مبارزات خود قرار 
دهند و امروز دنیا به این مردم و مبارزان و گروه مقاومت 

آن ها به چشم قهرمان نگاه می کند.
ایشان برجســته شدن مظلومیت و در عین حال پیروزی 
مــردم غزه در چشــم جهانیــان را از آثار و بــرکات صبر و 
توکل آنان خواندند و افزودند: در مقابل، امروز کســی در 
دنیا قائل به پیروزی رژیم غاصب و خبیث صهیونیستی 
در جنــگ نیســت و در نظر آحاد مردم دنیا و سیاســیون، 
ایــن رژیم، موجــودی ظالــم، بی رحم ، گــرگ خونخوار و 

شکست خورده و متاشی است.
رهبر انقاب با تأکید بر اینکه مردم غزه با ایستادگی خود 
اســام را در چشم انسان های جســتجوگر عالَم، ترویج و 
قــرآن را محبــوب کردند، از خداوند ســربلندی روزافزون 
مبــارزان جبهه مقاومت بخصوص مردم و مبارزین غزه 

را مسألت کردند.
ایشان همچنین با تمجید و تحسین کار بزرگ ملت یمن 
و دولت انصارالله در پشتیبانی از مردم غزه، خاطرنشان 
کردنــد: یمنی ها بــه مجــاری حیاتی رژیم صهیونیســتی 
ضربــه وارد کردنــد و از تهدیــد آمریکا نترســیدند چرا که 
انسانِ خداترس از غیرِ خدا نمی ترسد و این کار آنها حقاً 

و انصافاً مصداق جهاد فی سبیل الله است.
حضرت آیت الله خامنه ای ابراز امیدواری کردند: به اذن 
پــروردگار این مجاهدت هــا، مقاومت هــا و فعالیت ها تا 
پیــروزی ادامه پیــدا کند و خداوند نصرت و یــاری خود را 
شامل همه کسانی نماید که در راه مورد رضایت او حرکت 
می کنند.پیــش از بیانــات رهبــر انقاب، حجت الاســام 
حــاج علی اکبــری رئیــس شــورای سیاســت گذاری ائمــه 
جمعــه بــه بیــان گزارشــی از بیست وششــمین اجــاس 
امــام   ۹۰۰ بــه  قریــب  حضــور  بــا  کشــور  سراســر   ائمــه 

جمعه پرداخت.
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تحلیل جمله از آخرین وضعیت تعاملات سیاسی بین جمهوری اسلامی ایران و ایالات متحده آمریکا
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لو رفتن آثار  و داوری های جنجالی
مدیرعامل شرکت عمران شهر جدید پردیس خبر داد؛

 افتتاح ۱۰ هزار واحدمسکن 
مهر پردیس تا پایان سال

خاندوزی:

دلیل افزایش قیمت دلار 
سیاسی و جهانی است

نگاهی به حواشی چهل و دومین جشنواره فیلم فجر در آستانه برگزاری آن
JOMLEH

 وضعیت شکننده
نه جنگ نه مذاکره

حشمت الله فلاحت پیشه، رییس کمیسیون سیاست خارجی مجلس دهم، درباره احتمال 
افزایش تنش میان ایران و آمریکا در منطقه به »انتخاب« گفت: الان بیکار ترین مسئولان 

درمنطقه دیپلمات ها هستند. به عبارتی دیپلماسی درگیر جنگ است و به طور مشخص، ساز 
و کاری که در عمان بین ایران و آمریکا شکل گرفته بود تعطیل شده است. 

وی افزود: کارشکنی آمریکایی ها برای بهره برداری ایران از ۶ میلیارد
 دلار یعنی شکستن تعهد با ایران و تلاش برای به حاشیه بردن

 ایران و ایجاد یک دست باز برای نتانیاهو که اوضاع منطقه را دچار
 تنش کرده است. من معتقدم مجموعه تحولات در آن مسیری

 پیش می رود که نتانیاهو و افراطیون صهیونیست طراحی کرده اند.
به باور ما وضعیت نه جنگ و نه دیپلماسی به ویژه در چنین شرایط جنگی

می تواند به زیان ایران تمام شود و لازم است مسیرهای مذاکره با سه اصل
 »عزت، حکمت و مصلحت« در دستور کار قرار بگیرد و برای این کار

  تهران باید دست مساعدت و برادری به سمت سلطان عمان دراز کند
 و  از  وی بخواهد میز مذاکره را در مسقط بچیند چون ادامه و

ضعیت نه جنگ نه مذاکره بین جمهوری اسلامی ایران و
 آمریکا، نامطمئن و ناممکن است. 

سازمان امور مالیاتی کشور

ســازمان امور مالياتي كشور در نظر دارد در اجرای قانون برگزاري مناقصات نسبت به برگزاری مناقصه عمومی یک 
مرحله  ای انجام امور خدمات حمل و نقل روزانه به منظور انجام ماموریت  های درون شهری و برون شهری و امور 

نامه رسانی )پيک موتور سوار( ستاد سازمان امور مالياتي كشور )سال 1403( به شرح ذيل اقدام نمايد. 
 كليه مراحل برگزاری مناقصه از دريافت اسناد مناقصه تا ارائه پيشنهاد مناقصه گران و بازگشايی پاكت ها از 
طريق درگاه ســامانه مناقصات الکترونيکی دولت به آدرس: www.setadiran.ir انجام خواهد شــد و لازم است 
مناقصه  گران در صورت عدم عضويت قبلی، مراحل ثبت نام در سامانه مذكور و دريافت گواهی امضا الکترونيکی 

را جهت شركت در مناقصه محقق سازند.
 كارفرما: سازمان امور مالياتی كشور به نشانی: ميدان امام خمينی، خيابان باب همايون، خيابان داور، سازمان امور 

مالياتی كشور
 مشخصات كلی پروژه عبارت است از انجام امور خدمات حمل و نقل روزانه كاركنان سازمان امور مالياتی كشور به 
منظور انجام ماموريت  های درون شهری و برون شهری و امور نامه رسانی )پيک موتور سوار( سازمان امور مالياتي 

كشور )سال 1403(
 ميــزان تضميــن شــركت در فرآينــد ارجــاع كار مبلــغ 10,750,000,000 ريــال )ده ميليــارد و هفتصــد و 
پنجــاه ميليــون ريــال( مقطوع و بــه صــورت واريز نقدي بــه شــماره حســاب 4001001007143513 شــبا

IR170100004001001007143513 به نام سازمان امور مالياتی كشور و يا ضمانت نامه معتبر )بدون قيد 
و شرط( دريافت خواهد شد.

آگهی مناقصه عمومی یک مرحله  ای 
 انجام امور خدمات حمل و نقل روزانه به منظور انجام ماموریت  های درون شهری و برون شهری 

و امور نامه رسانی )پيک موتور سوار( ستاد سازمان-امور مالياتي كشور )سال 1403(

 مهلت دريافت اوراق شرايط مناقصه ظرف مدت 5 روز از تاريخ انتشار آگهي نوبت اول )تا ساعت 08:00 روز 
دوشنبه مورخ 1402/11/02( از طريق مراجعه به پايگاه ملي مناقصات به نشاني: www.iets.mporg.ir و به 

سامانه مناقصات الکترونيکي دولت به نشاني اينترنتي www.setadiran.ir می باشد.
 مناقصه  گران مي  بايســت پاكت  هاي پيشــنهادي خود را به دو صورت: فيزيکی )فقط پاكت الف( به نشــاني: 
تهران، ميدان امام خميني، خيابان داور، سازمان امورمالياتي كشور، طبقه اول، اداره كل امور پشتيبانی، اداره 
امــور اجرايی قراردادها، اتاق 137 تلفن: 39903950 و همچنين به صورت الکترونيکي )هر ســه پاكت الف، 
ب و ج( از طريق سامانه مناقصات الکترونيکي دولت حداكثر تا ساعت 14:00 روز شنبه مورخ 1402/11/14 

ارسال نمايند.
 زمان گشايش پاكت  هاي پيشنهادی )الف، ب و ج( به دو صورت فيزيکی و الکترونيکي از طريق سامانه مناقصات 
الکترونيکي دولت رأس ساعت 10:00 روز يکشنبه مورخ  1402/11/15 در محل اتاق جلسات واقع در طبقه 

شناسه: 1644051 م الف 4039دوم سازمان به آدرس مذكور می باشد.



تحلیل »جمله« از آخرین وضعیت تعاملات سیاسی بین جمهوری اسلامی ایران و ایالات متحده آمریکا؛

  دومین رویداد ملی 
»مدارس آینده« برگزار شد

       دومیــن رویــداد ملی »مدارس آینده« با حضور »رضا 
مــراد صحرایــی«، وزیــر آمــوزش و پــرورش، »پرویــز 
فتاح«، رئیس ســتاد اجرایی فرمان حضرت امام )ره( 
و  برکــت  بنیــاد  مدیرعامــل  ترکمانــه«،  »محمــد  و 
»حمیدرضــا خــان محمــدی«، رئیس ســازمان نوســازی و توســعه 
تجهیــز مــدارس کشــور در کتابخانه قلمچی دانشــگاه تهــران برگزار 
شد.به گزارش توســعه پویا، محمد ترکمانه مدیرعامل بنیاد برکت 
در دومیــن دومیــن رویــداد ملی »مــدارس آینــده« گفــت: هدف از 
برگــزاری ایــن رویــداد؛ ارائــه شــیوه های نویــن در تصمیم گیری ها و 
مدیریت کلان آموزش و پرورش )مدیریت درون سازمانی مدیریت 
مــدارس( هم افزایــی نهاد هــا در محوریت قــرار گرفتن مــدارس در 
محلات، سامانه های ساختمانی و فناوری های ساخت، سیستم های 
نویــن گرمایشــی، سرمایشــی و تجهیــزات الکترونیکی و اســتفاده از 
هــوش مصنوعــی در فرآیند طراحی، ســاخت و تجهیز اســت.وی با 
اشاره به این موضوع که آغاز فعالیت بنیاد برکت با ساخت مدرسه 
بوده، بیان کرد: مدارس امروز کشور اغلب از جنس مدارسی هستند 
که با فناوری های سنتی و با همان استانداردهای معمول در ساخت 
مدارس احداث شده است. هرچند که احداث این مدارس هر سال 
بهبود پیدا کرده اما در دنیا شاهد آن هستیم که از فناوری های جدید 
و تجهیزات به روز در نوآوری های آموزشی در بحث ساخت مدارس 
اســتفاده شــده اســت. ایــن مســاله کمــک شــایانی بــه درک بهتــر 
دانش آموزان از مطالب و فضای آموزشــی می کند.وی تاکید کرد: در 
گذشــته معماری مدارس دارای هویتی خاص بــوده و در هر دوره از 
تاریخ به ســبکی متفاوت طراحی شده اســت. ضروری اســت هویت 
معماری مدارس قدیمی در ســاخت مدارس فعلی عمومیت پیدا 
کند چرا که توجه به معماری مدارس موجب نشــاط روحی و انگیزه 
دانش آموزان می شود.وی افزود: سرعت و پیشرفت ساخت مدارس 
و آمــوزش ما با ســطح جهانی همخوانی نــدارد. این موضوع نیاز به 
تلاش هر چه بیشتر برای رسیدن به رشد و تعالی در نظام آموزشی 
کشور است. یکی از راهکارهای رسیدن به این هدف، متناسب سازی 
ظرفیت های کشور با با ظرفیت های جهانی است. آموزش و پرورش 
و بنیاد برکت باید از طرح های رویداد “مدارس آینده” حمایت کنند 
تــا طرح هــای برگزیده در میــدان عملیاتــی شــوند.مدیرعامل بنیاد 
طرح هــای  از  حمایــت  ضمــن  بنیــاد  ایــن  کــرد:  تصریــح  برکــت 
دانش بنیان، اولویت مشــارکت در احداث مــدارس را به پروژه هایی 

که از طرح های این رویداد بهره می گیرند، قرار داده است.

در جلسه شورای اقتصاد به ریاست مخبر 
مصوب شد

 طرح تکمیل تاسیسات 
فاضلاب غرب شهر اهواز

       در چهاردهمین جلسه شورای اقتصاد در سال ۱۴۰۲ که 
به ریاســت معاون اول رئیس جمهور برگزار شد، طرح 
هــای »تکمیل تاسیســات فاضلاب غرب شــهر اهواز«، 
»احــداث بخش بخار نیــروگاه های دولتــی و تبدیل به 
ســیکل ترکیبی« و »توزیع گاز طبیعی در اســتان های کشور و تکمیل و 

بهبود پالایشگاههای گازی« بررسی و مصوب شد.
به گزارش ایسنا، در این جلسه که به ریاست محمد مخبر و با حضور 
رئیــس دفتــر رئیــس جمهــور، وزاری نفت، نیــرو و صنعــت معدن و 
تجارت، روســای ســازمان برنامه و بودجه و بانک مرکزی و همچنین 
اعضای شــورای اقتصاد برگزار شد، تکمیل تاسیسات فاضلاب غرب 
شــهر اهواز با نزدیک به ۳۰۰ میلیون یورو ســرمایه گذاری ارزی وزارت 
نیرو مصوب شــد.همچنین در ادامه این جلســه احــداث بخش بخار 
نیروگاه های دولتی و تبدیل به سیکل ترکیبی در راستای ایجاد ۱۱ واحد 
بخــار ۱۸۰ مگاواتی با اختصــاص ۴/۲ میلیون یوان )واحد پولی چین( 
ســرمایه گــذاری ارزی در راســتای صرفه جویی ســالانه ۳ میلیارد متر 
مکعب گازی توسط وزارت نیرو مصوب شد تا به نیروگاه های حرارتی 
موجود اضافه شود.همچنین مصوبه توزیع گاز طبیعی در استان های 
کشور و تکمیل و بهبود پالایشگاههای گازی با سرمایه گذاری از محل 
منابع داخلی شــرکت ملی گاز ایران برای اجرای طرح های توزیع گاز 
طبیعی در اســتان های کشــور و همچنین نیازهای بخشهای صنعتی 
از دیگــر مصوبــات جلســه شــورای اقتصــاد بود.طبق ایــن مصوبه با 
سرمایه گذاری ۶/۲ هزار میلیارد تومان در طرح های تکمیلی و بهبود 
پالایشــگاههای گازی طی ســال هــای ۱۳۹۶ تــا ۱۴۰۰، ســرمایه گذاری 
۲۰هزار میلیارد تومان در طرح های توزیع گاز طبیعی در استانها طی 
سال های ۱۳۹۶ تا ۱۴۰۰ و سرمایه گذاری ۵/۶۲ هزار میلیارد تومان در 
طرح های توزیع گاز طبیعی طی سال های ۱۴۰۱ تا ۱۴۰۶ موافقت شد.

قالیباف با اشاره به عملیات موشکی سپاه:
مدت هاست »دوران بزن در رو« 

تمام شده است
       رئیس مجلس شورای اسلامی در واکنش به عملیات 
موشکی ســپاه پاســداران علیه نیروهای تروریست در 
منطقــه گفــت: مدت هاســت دوران بــزن در رو تمام 
شده اســت. به گزارش ایســنا، محمدباقر قالیباف در 

مطلبی در صفحه توییتر خود نوشت:
»دســت و بــازوی برادرانــم در ســپاه پاســداران انقــلاب اســلامی و 
مجاهــدان نســتوه در سراســر منطقــه را می بوســم کــه بــه آمریــکا، 
رژیم صهیونیســتی و  تروریســت های حامی آنها مجدداً و با قدرت 
یادآوری کردند که دوران بزن در رو مدت هاست تمام شده است.«

سخنگوی وزارت امور خارجه:
استرالیا با اقدامات ثبات زدای 

آمریکا در منطقه همراهی می کند
       »ناصــر کنعانــی«، ســخنگوی وزارت امــور خارجــه در 
خصــوص اظهــارات اخیــر نخســت وزیــر اســترالیا در 
خصوص کشــورمان، اینگونه اتهام زنی ها به جمهوری 
اسلامی ایران را ناعادلانه و بی اساس دانست.به گزارش 
مهر، سخنگوی وزارت امور خارجه تصریح کرد: دولت استرالیا به خوبی 
از نقش و جایگاه مهم ایران در برقراری صلح و ثبات در افغانســتان، 
مبــارزه مؤثر با پدیده شــوم و خطرناک تروریســم داعــش و گروه های 
افراطی در منطقه و تأمین امنیت انرژی در یکی از مهمترین آبراه های 
بین المللی جهان آگاه اســت.کنعانی اضافه کرد: متأســفانه با وارونه 
دیدن واقعیت های منطقه و با حمایت های یک جانبه و عدم جدیت 
در توقف کشتار مردم بی گناه غزه از سوی رژیم صهیونیستی و همچنین 
پشتیبانی از اقدامات خودسرانه آمریکا و انگلیس در حمله نظامی به 
یمن و نقض آشکار حاکمیت و تمامیت ارضی این کشور، کانبرا مجدداً 
بعد از تجربه تلخ همراهی با ائتلاف آمریکایی در عراق و افغانستان، 
در مسیر اشتباهی گام برداشته و با اقدامات ثبات زدای ایالات متحده 
در منطقه همراهی می نماید.سخنگوی وزارت امور خارجه تاکید کرد: 
جــا دارد از افــکار عمومی بیدار و عدالت خواه اســترالیا که با حمایت از 
ملــت مظلــوم فلســطین خواهــان توقــف حمــلات ســبعانه رژیــم 
صهیونیســتی علیه زیرســاخت های مدنی و زنان و کودکان فلسطینی 
شــده اند، قدردانی نمائیم و از دولتمردان استرالیایی هم می خواهیم 
که بعد مســافت جغرافیایی، مانع دوراندیشی سیاســی آنها در درک 

حقایق سیاسی و امنیتی منطقه نگردد.

سیاست 02J O M L E H N E W S P A P E R

Politics

دولت

اخبــار

وضعیتِ شکننده نه جنگ نه مذاکره

امروز در تقویم: دريافت 60 فروند ميراژ "اف يک" ساخت فرانسه از جانب عراق در اوايل جنگ تحميلی )1359ش( l شهادت "سيدمجتبی نواب صفوی"، رهبر جمعيت فداييان اسلام و يارانش )1334ش( l پيام امام خمينی به مناسبت فرار محمدرضا شاه پهلوی از ايران )1357 ش(

رئیسی در دیدار دست اندرکاران جشنواره فیلم فجر:

دولت مردمی آماده همکاری با هنرمندان است

   چهارشنبه   27 دی 1402   5 رجب 1445قمری   17 ژانویه 2024  سال هفتم    شماره 1712

رئیس جمهور گفت: تمدن ایرانی اسلامی داشته های فرهنگی، هنری و 
ادبی ارزشمندی دارد که یکی از موثرترین روش های ارائه آن به دنیا به 
تصویر کشیده شدن این داشته ها در قالب سینما است و دولت مردمی 
آمادگــی دارد کــه در ایــن عرصه با همــکاری اهالی فرهنــگ و هنر و به 

همت خود هنرمندان قدم بردارد.
بــه گــزارش ایســنا، ســید ابراهیــم رئیســی در جریــان نظــارت ســتادی 
از وزارت فرهنــگ و ارشــاد اســلامی، ضمــن بازدیــد از معاونــت امــور 
ســینمایی این وزارتخانه، دیــداری با دبیر، هیئت انتخــاب و هنرمندان 
دســت اندرکار »چهــل و دومیــن جشــنواره فیلم فجر« داشــت و پس از 
اســتماع توضیحات و نظرات آنان، با ابراز خرسندی از حضور در جمع 
ایشــان تصریح کرد: تمدن ایرانی اسلامی داشته های فرهنگی، هنری و 
ادبی ارزشمندی دارد که یکی از موثرترین روش های ارائه آن به دنیا به 
تصویر کشیده شدن این داشته ها در قالب سینما است و دولت مردمی 
آمادگــی دارد کــه در ایــن عرصه با همــکاری اهالی فرهنــگ و هنر و به 

همت خود هنرمندان قدم بردارد.
وی با قدردانی از برگزار کنندگان چهل و دومین جشنواره فیلم فجر، بر 
تلاش برای تقویت نقاط قوت و رفع کاستی ها و ضعف های این رویداد 
مهم تاکید کرد و اظهار داشت: استفاده از نگاه و تجارب پیشکسوتان در 
این زمینه بسیار اهمیت دارد و به هیچ وجه نباید اجازه داد این تجارب 

ارزنده در حاشیه قرار گیرد.
وی با بیان این که »ایران پیشینه و تمدن بزرگ و درخشان دارد که قابل 
ارائه به همه جهان اســت«، افزود: ســینما موضوعی مهم و قابل توجه 

است که هر گونه هزینه در آن نوعی سرمایه گذاری برای کشور است.
رئیســی همچنین با اشــاره به گــزارش ارائه شــده دربــاره افزایش قابل 
توجــه آثار ارائه شــده در این دوره جشــنواره از فیلمســازان فیلم اولی و 
شهرســتانی گفــت: یکــی از وظایف مهــم دولت ها این اســت که زمینه 
شــکوفایی همه اســتعدادها در هر نقطه از کشــور، حتی نقاط دورافتاده 

و محروم را فراهم کنند.
وی همچنین گزارش ارائه شــده از ارتقای کمی و کیفی جشنواره امسال 
را مایه خرسندی دانست و خاطرنشان کرد: در کشورهای مختلف برای 
رویدادهــای بســیار کــم اهمیت تــر از دفاع مقــدس، آثار هنــری و ادبی 
متعددی تولید می شــود؛ رشادت ها، ایســتادگی و از خودگذشتگی های 

دوران دفاع مقدس ظرفیت های بســیار زیادی بــرای تولید آثار هنری، 
فرهنگی و ادبی دارد که باید به خوبی مورد توجه قرار گیرند.

وی تلاش های جوانان کشــور را که بــا وجود تحریم ها و محدودیت های 
بســیار زیــاد توانســته اند بــا نــوآوری و خلاقیت به دســتاوردهای بســیار 
ارزنــده ای دســت یابند، بســیار ارزشــمند توصیــف و تصریح کــرد: این 
تلاش هــا نیــز همچــون جلوه هــای زیبــای دفــاع مقــدس ظرفیت های 
زیادی برای خلق آثار هنری و ادبی دارد که باید به شــکل شایسته مورد 

توجه قرار گیرند.
رئیــس جمهــور در بخــش دیگــری از ســخنانش نــگاه حاکم بــر وزارت 
فرهنگ و ارشــاد اســلامی در دولــت مردمی و توجه بــه تمامی فعالان 
عرصه فرهنگ و هنر و توجه به خواســته ها و دغدغه های آنان را ارزنده 
دانســت و افــزود: بنــده بــه اعتبــار جلســات و دیدارهایی که بــا فعالان 
فرهنگی و هنری داشته ام، اطلاع دارم که فعالان این عرصه خواسته ها 
و دغدغه هــای خیلــی پیچیــده و غیرقابــل دســتیابی ندارند و لــذا باید 

نظرات، تجربیات و ظرفیت های آنان مورد توجه قرار گیرد.
وی در پایان ســخنانش به اهمیت عرضه آثار هنری، ســینمایی و ادبی 
در کشورهای اسلامی، همسایه و همسو اشاره کرد و گفت: آنچه تا کنون 
از آثار فرهنگی، هنری و ادبی کشــور به این بخش از کشــورها ارائه شــده 
با اســتقبال بســیار خوبی مواجه شــده و توانســته ارزش هــای جمهوری 
اسلامی را ترویج کند بنابراین تولید و عرضه اینگونه آثار فاخر فرهنگی 

باید مورد حمایت قرار گیرد.

ســطح تنــش در منطقــه بــالا گرفتــه اســت و تقریباً 
می توان گفت سه جنگ در سه نقطه حساس جهان 
درحال انجام اســت و هر کدام به نوعی به جمهوری 

اسلامی ایران مربوط است.
در نبرد نخست، روســیه به رهبری پوتین و با ادعای 
تصاحب نیمی از گســتره جغرافیایی کشور اوکراین، 
5 اســفند ۱4۰۰ بــه ایــن کشــور حملــه کــرد و جنــگ 
فرسایشی شده است و نه روسیه توانی دارد که اقدام 
به اشــغال نیمی از کشور همسایه غربی خود کند که 
با وی هم کیش و هم زبان است و آن را به خاک خود 
منضم سازد و نه اوکراین توانی دارد که ارتش روسیه 
را از خــاک خود بیرون کند و پیــروزی بر این جنگ را 

جشن بگیرد.
از چندیــن مــاه پــس از آغــاز ایــن جنــگ و در نتیجه 
برخــی موضع گیری هــای غیرهوشــمندانه مدیران 
دولتــی، اوکراین تهــران را متهــم کرد کــه به موازات 
روســیه، در این اشغال سهیم اســت و سلاح و پهپاد 
به مســکو تحویل داده اســت، اتهامــی که جمهوری 

اسلامی ایران همواره آن را رد کرد.
ایــن جنگ همچنان ادامه دارد و برخی تحلیل گران 
روابط بین الملــل ایــن احتمــال را طرح کردنــد که از 
فردای پــس از پایان جنگ در اوکراین، اگر »کی یف« 
با مدارک و مستنداتی علیه تهران در مجامع کیفری 
اقامــه دعوا کنــد، ممکن اســت بتواند موفق شــود و 

خسارت سنگینی از ایران مطالبه کند.  
سیاســیون وزارت خارجه این اتهامــات را همواره رد 
می کننــد و ایــن تحلیل هــا را جنــگ رســانه ای غرب 
مــی داننــد امــا ماجــرای محکومیــت تیــم فوتبــال 
سپاهان، نشان داد در برابر محاکم کیفری یا حقوقی 

بین المللی، همواره بازنده ما بودیم.

لازم اســت جهت یادآوری ذهن مخاطب بنویسیم 
که بازی تیم فوتبال سپاهان ایران با الاتحاد عربستان 
در مهرماه گذشــته به خاطر  وجود ســردیس ســردار 
شــهید حاج قاســم ســلیمانی، لغو شــد.  در پی لغو 
مســابقه فوتبال میــان تیم های ســپاهان اصفهان و 
الاتحــاد عربســتان ســعودی، تیم عربســتانی اعلام 
کــرد که پــس از اجازه ناظر بازی، زمیــن را ترک کرده 
و از کنفدراســیون فوتبال آســیا خواســت حقوق این 
باشگاه را تضمین کند و اخیراً نیز ضمن اعلام نتیجه 
بازی به نفع تیم عربستانی، تیم سپاهان به غرامت 
ســنگینی ۲۰۰ هــزار دلاری محکوم و از برگزاری ســه 
بــازی خانگــی محــروم شــد در حالی کــه بســیاری از 
سیاســیون، نماینــدگان و مدیــران فوتبالی کشــور در 
مهرمــاه ادعــا می کردنــد تیــم عربســتانی برخلاف 
مقررات ای اف سی زمین را ترک کرد و بازی سه هیچ 

به نفع سپاهان خواهد بود. 

جنــگ دوم در غــزّه رخ داد کــه واکنــش اســراییل به 
حمله »طوفان الاقصی« توســط گروه های مقاومت 
حماس و جهاد اســلامی بود. اســراییل دهه ها است 
در فلســطین جنایــت می کنــد و گروه هــای جهادی 
فلسطینی نیز با ســنگ و چاقو و موشک و هر چیزی 
که در دســت داشته باشند، واکنش نشان می دهند و 

مقاومت می کنند.
در حملــه 7 اکتبــر- ۱5 مهــر- ایــن گروه هــا بــرای 
نخستین بار موفق شدند در قامت یک ارتش منظم، 
وارد شــهرک های جنوب اسراییل شــوند و بسیارانی 
را بــه قتل برســانند و تعــداد زیادی را نیــز به گروگان 
بردند. همین موضوع واکنش تند اسراییل را داشت و 
امروز صد روز است که از حملات خود به شهروندان 
غیرنظامی دســت بر نمی دارد و روشــن نیست این 

جنگ چه سرنوشتی پیدا خواهد کرد.   
در ایــن جنــگ نیز غــرب، آمریــکا و اســراییل تلاش 

کردند جمهوری اسلامی را مقصر بدانند و ادعاهایی 
طرح کردند که عملیات بــا مدیریت و کنترل تهران 
صــورت گرفته اســت و البته این ادعاها توســط همه 
مقامات ایرانی و حتی توســط رهبــران مقاومت، رد 
شد و نبرد علیه مردم بی دفاع در غزّه و کرانه باختری 

همچنان ادامه دارد. 
سومین نبرد در منطقه در دریای سرخ در حال انجام 
اســت، نبردی که بیشــتر به جنگ پارتیزانــیِ دریایی 
از نوع مدرن شــباهت دارد و هر کشــتی تجاری که به 
مقصد یا از مبدأ اســراییل باشــد، توســط موشــک ها 
شــبیخون  مــورد  یمــن،  حوثی هــای  پهپادهــای   و 

قرار می گیرد.
یــک آب راهــه  کــه برهــم زدن  از آنجــا  نبــرد  ایــن 
بین المللی اســت و نقل و انتقــال کالا و تجارت بین 
بخش هایی از آســیا و اروپا را مختل کرده است برای 
غــرب و آمریــکا مهم اســت و طی ســه روز گذشــته، 
ائتلافــی از نیروهــای آمریــکا و انگلیــس چندین بار 
بــه مواضع حوثی هــا در یمن حمله کردند و روشــن 

نیست وضعیت چه خواهد شد.
در ایــن نبرد هم برخی کشــورهای غربی، جمهوری 
اسلامی ایران را متهم کردند به مشارکت و این اتهام 
نیــز هم از ســوی برخی رهبران حوثی و هم از ســوی 

همه مقامات ارشد جمهوری اسلامی رد شد.
باور ما این است که سه جنگی که در جریان است و در 
هر ســه جنگ نیز برخی کشورهای غربی، جمهوری 
اســلامی ایران را متهم به مداخله کردنــد، به اندازه 
تــرکِ میز مذاکره عمان برای ایران بالقوه خطرناک 
نیســت.طی چند ســاله اخیر کشــور پادشاهی عمان 
که به طور ســنتی روابط دیپلماتیکی با ایران، آمریکا 
و اتحادیه عرب داشــت، پیشقدم و موفق شده بود از 
یک طرف تهران را با آمریکا، دور میز مذاکره بنشاند 
و از دیگــر ســو، به دولت هــای عرب منطقــه توصیه 
می کرد با توجه به قرابت دینی و فرهنگی و همچنین 

همســایگی بــا جمهــوری اســلامی ایــران، از طــرح 
سخنان تنش زا و ادعاهای تحریک آمیز در خصوص 

ایران خودداری کنند.
مشارکت ایران در گفت وگوهایی به محوریت عمان، 
بــرای ایــران یک برگ برنــده بود و در دوره ســلطان 
قابوس، برجام را به نتیجه رســاند و در دوره سلطان 
فعلی »هیثم بن طارق آل سعید« نیز دستاوردهای 
خوبــی برای تهــران داشــت اما گویا مدتی اســت که 
متوقف شده و این خطرناک است، حتی خطرناک تر 

از سه جنگی که در جریان است.
حشمت الله فلاحت پیشه، رییس کمیسیون سیاست 
خارجی مجلس دهم، درباره احتمال افزایش تنش 
میــان ایران و آمریــکا در منطقه به »انتخاب« گفت: 
الان بیکار تریــن مســئولان درمنطقــه دیپلمات هــا 
هستند. به عبارتی دیپلماسی درگیر جنگ است و به 
طور مشــخص، ســاز و کاری که در عمان بین ایران و 

آمریکا شکل گرفته بود تعطیل شده است. 
وی افزود: کارشــکنی آمریکایی ها برای بهره برداری 
ایران از ۶ میلیارد دلار یعنی شکستن تعهد با ایران و 
تلاش برای به حاشیه بردن ایران و ایجاد یک دست 
باز برای نتانیاهو که اوضاع منطقه را دچار تنش کرده 
است. من معتقدم مجموعه تحولات در آن مسیری 
پیش می رود کــه نتانیاهو و افراطیون صهیونیســت 

طراحی کرده اند.
به باور ما وضعیت نه جنگ و نه دیپلماســی به ویژه 
در چنیــن شــرایط جنگــی، می تواند بــه زیــان ایران 
تمام شود و لازم است مسیرهای مذاکره با سه اصل 
»عــزت، حکمــت و مصلحــت« در دســتور کار قــرار 
بگیــرد و برای این کار تهران باید دســت مســاعدت 
و برادری به ســمت ســلطان عمان دراز کنــد و از وی 
بخواهــد میز مذاکره را در مســقط بچیند چون ادامه 
وضعیت نه جنگ نه مذاکره بین جمهوری اسلامی 

ایران و آمریکا، نامطمئن و ناممکن است. 

جمله 
سرویس سیاسی

وزیــر امــور خارجــه در تماس تلفنی بــا دبیرکل 
غیرقانونــی  اقدامــات  متحــد،  ملــل  ســازمان 
آمریــکا و انگلیس در حمله به یمــن را خطایی 
راهبــردی دانســت که منجر به تشــدید تنش ها 
در منطقــه خواهــد شــد. بــه گزارش خبرگزاری 
خارجــه  امــور  مهر، »امیرعبداللهیان«، وزیــر 
رایزنی هــای  و  تماس هــا  ادامــه  در  کشــورمان 
دیپلماتیک خود، با آقای آنتونیو گوترش دبیرکل 
ســازمان ملل متحــد، در خصوص لــزوم توقف 

جنایــات رژیم صهیونیســتی در غــزه و تحولات 
اخیر در دریای سرخ گفت و گو و تبادل نظر کرد.

امیرعبداللهیان ضمن قدردانی از تلاش ها و 
مواضع آقای گوترش در خصوص لزوم پایان 
دادن به کشتار شهروندان در غزه، بار دیگر بر 
لزوم توقف حملات رژیم صهیونیســتی علیه 
غزه تاکید نمود. امیرعبداللهیان ضمن اظهار 
نگرانی نسبت به وضعیت بغرنج و دردناک 
انســانی در غــزه، آمادگی جمهوری اســلامی 

ایــران جهت ارســال کمک های بشردوســتانه 
نمــود. اعــلام  را  فلســطین  مــردم   بــرای 
وزیر امور خارجه کشــورمان همچنین با اشاره 
بــه تحولات اخیر در دریای ســرخ، بار دیگر بر 
موضع اصولی جمهوری اسلامی ایران مبنی 
بر حفظ امنیت کشتیرانی و دریانوردی تاکید و 
تصریح نمود هدف یمن از توقف کشتی های 
بــه مقصــد ســرزمین های اشــغالی، متوقــف 
کردن جنایت و نسل کُشی رژیم صهیونیستی 

علیه شــهروندان غزه اســت. رئیس دســتگاه 
آمریــکا  غیرقانونــی  اقدامــات  دیپلماســی 
خطایــی  را  یمــن  بــه  حملــه  در  انگلیــس  و 
راهبردی دانســت که منجر به تشدید تنش ها 
در منطقه خواهد شد.آنتونیو گوترش دبیرکل 
ســازمان ملل متحــد نیز در این گفــت و گوی 
تلفنی بــار دیگر ضمن محکومیــت جنگ در 
غزه، بر لزوم توقف جنگ و ارسال کمک های 

بشر دوستانه به غزه تاکید نمود.

آنتونیو گوترش بــا اشــاره به تحــولات اخیر در 
دریای سرخ، از گسترش درگیری ها در منطقه 
ابراز نگرانی نمود و تلاش های سازمان ملل را 
معطوف بــه توقف جنگ و کاهش آلام مردم 
منطقــه دانســت.گوترش ضمن مخالفــت با 
توســل به زور و ضــرورت توجه همــه طرف ها 
به منشــور ملل متحــد و دوری از جنگ، نقش 
جمهوری اســلامی ایران در کمــک به تقویت 
صلح و ثبات در منطقه را حائز اهمیت خواند.

در گفت وگوی تلفنی امیرعبداللهیان و گوترش مطرح شد؛

اقدامات غیرقانونی آمریکا و انگلیس باعث تشدید تنش  می شود

JOMLEH

خبر رسیده

طحان نظیف:

 تحقق راهبردهای اعلامی 
 رهبر معظم انقلاب نیازمند 

تلاش همگان است

»هادی طحان نظیف«، ســخنگوی شــورای نگهبان در نشستی با هیئت  
رئیسه، رؤسای استانی، جمعی از مسئولان دفاتر و مدیران ستادی نهاد 
نمایندگــی مقــام معظــم رهبری در دانشــگاه ها گفــت: شــورای نگهبان طبق 
قانون اساسی وظایف مهمی برعهده دارد که برخی از این وظایف به  خوبی به 

جامعه معرفی نشده است.
به گزارش ایســنا، وی با بیان اینکه شــورای نگهبان در فضای عمومی بیشتر با 
موضوع »نظارت بر انتخابات« شناخته می شود، عنوان کرد: تطبیق مصوبات 
مجلس شــورای اسلامی با شرع و قانون اساســی و تفسیر اصول قانون اساسی 
از دیگر وظایف شــورای نگهبان است.ســخنگوی شــورای نگهبان در خصوص 
بررســی مصوبــات مجلس شــورای اســلامی در این شــورا گفت: طبــق قانون، 
شــورای نگهبان ۱۰ روز فرصت دارد تا به بررســی مصوبات بپردازد در غیر این 
صورت به قانون تبدیل خواهد شد. البته این مدت تا ۲۰ روز قابل تمدید است.
طحان نظیف خاطرنشــان کرد: در ماه های اخیر شــورای نگهبان در ســه نوبت 
صبــح، ظهــر و عصر مشــغول بررســی مصوبات مهمــی مثــل »برنامه هفتم 
پیشــرفت« بود.وی در بخش دیگــری از صحبت هایش به موضــوع انتخابات 
پرداخت و با اشــاره به بیانات رهبر معظم انقلاب و راهبردهای »مشــارکت«، 
»رقابت«، »سلامت« و »امنیت« که از سوی ایشان اعلام شده بود، تاکید کرد: 
بــرای تحقق ایــن راهبردها همــگان باید تلاش کننــد. ما نیز از ابتدای ســال با 
دســتگاه های مختلف در حوزه انتخابات جلســات متعددی داشــتیم و تلاش 

کردیم با نگاه آسیب شناسانه و در راستای تسهیل امور، گام هایی برداریم.
ســخنگوی شــورای نگهبان در خصوص قانون جدید انتخابــات عنوان کرد: در 
میانه راه نیز قانون انتخابات اصلاح شد و مواردی مانند فرآیند پیش ثبت نام، 
برای نخستین بار طبق این قانون انجام شد. همه دستگاه های درگیر انتخابات 
بر این اعتقاد بودند که قانون قبلی پاسخگوی نیازها نیست و باید اصلاح شود.
طحان نظیــف درباره سیاســت های کلــی انتخابات نیز گفت: این سیاســت ها، 
آسیب شناســی نظام انتخابات اســت. هفت ســال پیش رهبر معظم انقلاب، 
سیاســت های کلی انتخابــات را ابلاغ کردنــد تا اینکه امســال اصلاحات قانون 

انتخابات مجلس شورای اسلامی توسط مجلس به نتیجه رسید.
وی افزایــش مهلت های رســیدگی بــه صلاحیت هــای داوطلبــان انتخابات را 
یکــی دیگــر از ویژگی هــای اصلاح قانــون انتخابات دانســت و اظهار کــرد: باید 
زمان بررســی صلاحیت های داوطلبــان با تعداد ثبت نام کننــدگان همخوانی 
داشته  باشد تا حق فردی ضایع نشود.سخنگوی شورای نگهبان درباره آخرین 
وضعیت بررســی صلاحیت های داوطلبان انتخابــات مجلس خبرگان اظهار 
کــرد: آزمون های شــفاهی و کتبی برگزار شــده و به پایان رســیده اســت و زمان 

بررسی صلاحیت ها تا روز ۴ بهمن خواهد بود.
طحــان نظیف همچنیــن درباره آخریــن وضعیت انتخابات مجلس شــورای 
اسلامی عنوان کرد: قانون، سه مرحله بررسی صلاحیت ها توسط »هیئت های 
اجرایــی«، »هیئت هــای نظارت« و »شــورای نگهبان« پیش بینــی کرده تا حق 
کسی ضایع نشود. هیئت های نظارت شرایط حدود ۲۱ هزار داوطلب را بررسی 
کردنــد کــه صلاحیت بیش از ۱۱ هزار نفر تایید شــد که تاییدها نســبت به  دوره 

قبل )انتخابات مجلس یازدهم( در این مرحله تقریباً دو برابر شده است.
وی در پایان درباره سامانه جامع نظرات شورای نگهبان، گفت: در این سامانه 
مشــروح مذاکــرات شــورای نگهبــان تا آنجایــی که پیاده ســازی شــده و تمامی 
نظرات شــورا درباره مصوبات مجلس شــورای اسلامی، اساسنامه های دولت، 

استعلامات دیوان عدالت اداری و تفاسیر قانون اساسی قابل مشاهده  است.

سپاه

در اطلاعیه شماره ۴ سپاه پاسداران اعلام شد؛

 جزئیات انهدام مقر جاسوسی موساد و محل 
تجمع تروریست ها

سپاه پاسداران انقلاب اسلامی در اطلاعیه شماره 
۴ خود جزئیات دیگری از عملیات موشکی علیه 
مقر جاسوسی موساد در اقلیم کردستان عراق و 
محل تجمع تروریســت ها در مناطقی از سوریه 
را منتشــر کرد.بــه گزارش ایســنا به نقل از ســپاه 
پاســداران انقلاب اســلامی، در اطلاعیه شــماره 
۴ از شــلیک ۲۴ فروند موشک به مقر جاسوسی 
موساد در اقلیم کردســتان عراق و محل تجمع 

تروریست ها در مناطقی از سوریه خبر داده شد.
متن اطلاعیه به این شرح است:

بسم الله الرحمن الرحیم
ملت شــریف و قهرمان ایران اســلامی به فضل 
الهی و با استمداد از ارواح طیبه شهدای گرانقدر و 
مظلوم جنایات اخیر تروریستی در میهن اسلامی 

بــه ویــژه در کرمان دیــار کریمان و زادگاه شــهید 
قدس سردار سپهبد پاسدار حاج قاسم سلیمانی؛ 
با اشراف همه جانبه اطلاعاتی سازمان اطلاعات 
ســپاه بر مراکز جاسوســی دشــمن و تحــرکات و 
محل استقرار و اجتماع تروریست های جنایتکار، 
فرزندان مومن، انقلابی و غیرتمند ایران عزیز در 
نیروی هوافضای سپاه پاسداران انقلاب اسلامی 
نیمه شب گذشته )سه شنبه( عملیات موشکی 
علیه مقر جاسوســی موســاد در اقلیم کردستان 
عراق و محل تجمع فرماندهان و عناصر اصلی 
مرتبط بــا اقدامات تروریســتی در کشــور به ویژه 
گروهک تروریســتی داعــش را با موفقیت کامل 
انجام دادند. طی این عملیات  اهداف مورد نظر 
با ۲۴ فروند انواع موشــک بالستیک به شرح زیر 

مورد اصابت دقیق و انهدام قرار گرفت:
۱. تعداد ۴ فروند موشک خیبرشکن از خوزستان به 
مقر گروهک تکفیری داعش در منطقه ادلب سوریه
۲. تعــداد ۴ فروند موشــک از غــرب و نیز تعداد 
7فروند موشک دیگر از شمال غرب کشور به مقر 

جاسوسی موساد در اقلیم کردستان عراق
۳. تعــداد ۹ فرونــد انواع موشــک به محل های 
استقرار ســایر گروهک های تروریســتی در دیگر 

مناطق سرزمین های اشغالی سوریه
به ملت مقتــدر و ســربلند ایران اســلامی بار دیگر 
اطمینــان می دهیم عملیات های تهاجمی ســپاه 
پاسداران انقلاب اسلامی تا انتقام آخرین قطره های 
خون شهیدان میهن عزیزمان ادامه خواهد داشت.

“ و ماالنصر الا من عندالله العزیز الحکیم”



اقتصادی

کسب تندیس زرین جایزه 
ملی مدیریت مالی ایران 

توسط بانک ملت

عضو اجرائی هیئت مدیره بانک تشریح کرد؛

»ست« بانک صادرات برای 
گره گشایی وثیقه تسهیلات در خدمت 
مردم، نظام بانکی و فین تک ها است

صفحه 03

صفحه  04

بانک

0404

معاون بانک مرکزی:

 ۵۳ هزار نفر 
 از چک دیجیتال
 استفاده می کنند

مدیرعامل شرکت ملی نفت:
  تولید نفت و گاز ایران

  تا ۱۰۰ سال آینده 
ادامه خواهد داشت

خبـــر /

صفحه 04

مدیر عامل بانک مسکن در ارتباط تصویری با همکاران:

تمام قد برای رفع دغدغه های همکارانمان 
تلاش می کنیم

 جایزه ملی مدیریت مالی ایران 
به  بانک سینا اعطا شد

وزیر صمت: 

قیمت خودروی برقی 
با بنزینی تفاوت 
چندانی ندارد

وزیر صمت با بیان اینکه قیمت خودروی برقی با بنزینی تفاوت چندانی ندارد، گفت: قیمت این خودروها از پنج میلیارد ریال آغاز می شود. 
عباس علی آبادی در مراسم رونمایی از تاکسی های برقی پایتخت در جمع خبرنگاران اظهار کرد: البته تاکسی های برقی به لحاظ قیمت 
همتراز خودروهای بنزینی است. وی با بیان اینکه تولید این خودروها توسط تولید کنندگان داخلی شروع شده است، افزود: در طرح برقی 
سازی تاکسی ها قطعا شهرداری تهران تسهیلاتی ارایه می کند و ما هم با خودروسازان تفاهم کردیم به عنوان مثال اگر خودروی بنزینی فلان 
قیمت است فرایند برقی سازی نیز با حداقل افزایش انجام و در اختیار مردم قرار گیرد. پیش از این شهردار تهران با تاکید بر اینکه بشدت 
دنبال برقی سازی ناوگان در بخش اتوبوس، مینی بوس، ون، تاکسی و موتورسیکلت هستیم، گفته بود: امسال اقدامات ما در حوزه توسعه 
و بهبود وضعیت حمل و نقل آغاز شده و در سال بعد به اوج خواهد رسید. براساس این گزارش انعقاد قرارداد برای ورود ۲ هزار دستگاه 
اتوبوس برقی، ۲۵ هزار دستگاه تاکسی برقی، ۱۰ هزار ون و ۱۰۰ هزار موتور برقی گام مهمی بود که در سفر به چین برای برقی سازی ناوگان 
حمل و نقل پایتخت برداشته شد. مراسم رونمایی از تاکسی های برقی پایتخت با حضور علیرضا زاکانی شهردار و برخی مدیران شهری و 

اعضای شورای شهر تهران در حال برگزاری است.

وزیر نیرو:
آبرسانی در کشور 

به فعالیتی مستمر و 
دائمی تبدیل شود

بــه  خیریــن  ورود  نیــرو،  وزیــر 
آبرسانی روستایی را امری مبارک 
و ارزشــمند که باید فراگیر شود، برشمرد 
و گفت: شــرایط اقلیمی و بارشــی کشــور 
بــه  کشــور  در  آبرســانی  کــه  می طلبــد 
یک روند مســتمر و دائمی تبدیل شود و 

همواره موردتوجه قرار گیرد.
»علی اکبر محرابیان« در آیین گشــایش 
رســمی مجمع خیرین آب رســان کشور، 
افــزود: مجمع خیرین آب رســان یکی از 
نهادهــای بســیار مهــم در صنعــت آب 
کشــور اســت که آبرســانی به روســتاها و 
مناطــق محــروم کشــور را هدف گــذاری 
بســیار  اهمیــت  از  ازاین حیــث  و  کــرده 

بالایی برخوردار است.
وی با اشــاره بــه اینکه حمایــت از تامین 
در  آن  توســعه  و  روســتایی  شــرب  آب 
کانــون توجــه مجمــع خیرین آب رســان 
قرار دارد، گفت: حفظ روســتاهای کشور 
و کمــک بــه توســعه آن از طریــق تامین 
اقتصــاد  حفــظ  معنــی  بــه  پایــدار  آب 
ملی، افزایش تولید، افزایش اشــتغال و 
تضمین معیشت جامعه است و در این  
بین آبرســانی به این روستاها با توجه  به 
اقلیــم متنوع کشــور و پراکندگی موجود، 
کار بسیار دشواری است که در این زمینه 
اســتفاده از ظرفیــت و همراهــی خیرین 

ضرورت دارد.
زحمــات  یــادآوری  ضمــن  نیــرو  وزیــر 
فراوانی که در طول دهه های گذشــته در 
خدمت بــه محرومان و روســتاها انجام 
شــده اســت، ادامه داد: شــرایط اقلیمی 
و بارشــی کشــور می طلبــد کــه موضــوع 
آبرســانی بــه یک امــر مســتمر و دائمی 
تبدیــل شــود و همــواره مورد توجــه قرار 

گیرد.
محرابیــان بــا بیــان اینکــه پیــش  از این، 
در  گســترده ای  فعالیت هــای  خیریــن 
حوزه مدرسه ســازی، بیمارستان سازی و 
خانه سازی داشتند، اما ورود این عزیزان 
به حوزه آبرســانی یک اقدام ارزشمند و 
مبارک اســت، خاطرنشــان کرد: تشکیل 
مجمع خیرین آب رســان گامــی بلند در 
مســیر آبرســانی بــه روســتاهای محروم 
کشــور اســت کــه بــا همــت انســان های 
بزرگ به جریــان افتاده و امیدواریم آثار 
مطلوب آن در حوزه توســعه روستاهای 

کشور روزبه روز بیشتر نمایان شود.
وی گفت: فعالیت خیرین آب رسان باید 
به خوبی اطلاع رســانی شــود تــا همگان 
حتــی ایرانیــان ســاکن در خارج از کشــور 
که توسعه مناطق محروم برایشان مهم 
است، از اهمیت این اقدام باخبر و برای 

کمک به این مجمع پیشقدم شوند.
یــک  راه انــدازی  ادامــه داد:  نیــرو  وزیــر 
روابــط  عمومی موثــر و فعال کــه بتواند 
فعالیت هــای عام المنفعه و خیریه این 
مجمــع را به اطــلاع عمــوم ایرانیان چه 
در داخل و چه در خارج کشــور برســاند، 
از اهمیــت ویــژه ای برخــوردار اســت که 
می تواند به توسعه فعالیت های مجمع 

کمک شایانی کند.
محرابیــان با تاکیــد بر اینکه همــه ارکان 
فاضــلاب  و  آب  و  نیــرو  وزارت  دولــت، 
خیریــن  مجمــع  خدمــت  در  کشــور 
آب رسان خواهند بود، گفت: ما به عنوان 
مســوولان آبرسانی کشــور وظیفه داریم 
انجام چنیــن فعالیت هایی را ارج نهاده 
و از آن پشــتیبانی کنیــم تــا آبرســانی به 
پروژه ها در بهترین حالت ممکن انجام 

شود.
وی بــا بیــان ایــن کــه فعالیــت مجمــع 
شــود،  فراگیــر  بایــد  آب رســان  خیریــن 
افزود: روســتاهای زیادی در کشور وجود 
پروژه هــای  اجــرای  نیازمنــد  کــه  دارد 
پایــدار  آب  تامیــن  هــدف  بــا  آبرســانی 
هســتند و بــرای تحقــق این هــدف مهم 
نیــاز داریــم از ظرفیــت خیریــن سراســر 
کشــور، حتی شــهروندانی که کمک های 
پروژه هــا  ایــن  بــرای  می تواننــد  اندکــی 

اختصاص دهند، بهره ببریم.
وزیــر نیرو ضمن اشــاره بــه هدف گذاری 
دولــت ســیزدهم بــرای آبرســانی بــه ۱۰ 
بــا  ایــن گام بلنــد  هــزار روســتا، گفــت: 
همــکاری بخش های مختلــف از جمله 
و  اســت  جریــان  در  آب رســان  خیریــن 
ایــن  در  ارزشــمندی  بســیار  اقدامــات 
حــوزه رقم خــورده اســت که نیاز اســت 
بــا همــکاری و تعامل همــه بخش ها در 

مدت کوتاه به پایان برسد.
محرابیان اضافه کرد: اگرچه آبرسانی به 
۱۰ هزار روســتا اقدام بســیار ارزشــمندی 
ارزشــمندتر  و  مهم تــر  امــا  اســت، 
شــدن  دائمــی  و  اســتمرار  آن  از 
پروژه های آبرســانی اســت کــه می تواند 
در  پایــدار  آب  تامیــن  تضمین کننــده 
مناطق مختلف کشــور باتوجه به شرایط 

اقلیمی و بارش های موجود باشد.
نســبت  و  گســتردگی  مقایســه  بــا  وی 
دسترســی به آب شرب ســالم در ایران و 
میانگین جهانی، بیان داشــت: بر اساس 
بین المللــی، جایــگاه  گــزارش مجامــع 
شــاخص آبرســانی در ایــران نســبت به 
بســیاری از کشورهای جهان از گستردگی 
و کیفیــت بالاتــری برخــوردار اســت، اما 
بــر اســاس معیارهــای داخلی تــا نقطه 
مطلــوب فاصلــه زیــادی داریم کــه لازم 
است تلاش های بیشتری انجام دهیم تا 
ســطح رفاه و رضایــت عمومی را در این 

حوزه افزایش دهیم.
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عضو اجرائی هیئت مدیره بانک تشریح کرد؛

»ست« بانک صادرات برای 
گره گشایی وثیقه تسهیلات در 
خدمت مردم، نظام بانکی و 

فین تک ها است

عضــو اجرائی هیئت مدیره بانک صــادرات ایران با 
یــادآوری اینکه بانک هــا در زمان وصــول مطالبات 
خود نیز با دعاوی مختلف در مراجع متعدد روبه رو 
هســتند کــه امــکان وصــول مطالبــات را تضعیــف 
می کنــد، گفــت: با آسیب شناســی های انجام شــده 
در بانک صادرات ایران توانســته ایم این معضل را 
با تهیه ســامانه توثیــق الکترونیکی دارایی »ســت« 

برطرف کنیم.
عضــو اجرائــی هیئت مدیره بانــک صــادرات ایران 
با تشــریح کاربرد ســامانه توثیق الکترونیکی دارایی 
)ســت( بانک صــادرات ایــران، آمادگــی این بانک 
بــرای ارائه خدمات ویــژه این زیرســاخت راهبردی 
به ســایر بانک ها و ارائه دهنــدگان خدمات اعتباری 

را اعلام کرد.
یاسر مرادی در تشریح ویژگی های راهبردی سامانه 
توثیق الکترونیکی دارایی »ســت« بانــک صادرات 
ایــران بــا بیان اینکــه در حال حاضــر در تمامی دنیا 
مؤسســات تضمیــن اعتبار حضــور دارنــد و وظیفه 
اعتبارسنجی مشــتریان بانک ها را انجام می دهند، 
گفــت: بایــد بــه ســمت گرفتــن وثایــق بــه صورت 
الکترونیکــی پیش برویــم. بانک صــادرات ایران با 
فراهــم کــردن این زیرســاخت آماده اســت تــا این 
امکانات را با حداقل کارمزد در اختیار سایر بانک ها 
قرار دهد. در عین حال هر لندتکی که برای مشتریان 
خود تقاضــای اعتبارســنجی و دریافت وثیقه گیری 
الکترونیکــی داشــته باشــد، می توانــد از قابلیت هــا 
و امکانــات ســامانه »ســت« بانــک صــادرات ایران 

استفاده کند.
او افــزود: همــواره در کشــور مــا بانک هــا با مشــکل 
وثیقه گرفتــن و مردم با مشــکل وثیقه گــذاری روبرو 
بوده انــد. مــردم وثیقه هایی را معرفــی می کنند که 
چنــدان مورد قبــول بانک ها نیســت و بانک ها هم 
در دریافت وثیقه ســخت گیری هایی دارنــد. این در 
حالی اســت که دارایی های مالی زیادی وجود دارند 
کــه بانک ها تمایلی به پذیرش آنها به عنوان وثیقه 
تسهیلات ندارند چراکه در نقدشوندگی با کارسازی 
آنها دچار مشکل می شوند. در واقع مردم یک سری 
از دارایی هــای راکــد دارند که تمایــل دارند از آنها به 
عنــوان وثیقه دریافت تســهیلات اســتفاده کنند اما 
بانک هــا عموما ملــک، چک یا ســفته را بــه عنوان 
وثیقــه پذیرفته انــد. البته در این میــان بانکی مانند 

بانک کارگشــایی طــلا را به عنوان وثیقه تســهیلات 
خرد قبول کرده اند.

عضــو اجرائی هیئت مدیره بانک صــادرات ایران با 
یــادآوری اینکه بانک هــا در زمان وصــول مطالبات 
خود نیز با دعاوی مختلف در مراجع متعدد روبه رو 
هســتند کــه امــکان وصــول مطالبــات را تضعیــف 
می کنــد، گفــت: با آسیب شناســی های انجام شــده 
در بانک صادرات ایران توانســته ایم این معضل را 
با تهیه ســامانه توثیــق الکترونیکی دارایی »ســت« 

برطرف کنیم.
او افــزود: در اولیــن گام، دامنــه شــمولیت وثایــق را 
گســترش دادیــم و علاوه بــر وثایق ســنتی، تعریف 
کردیم که هر دارایی که قابلیت نقدشوندگی دارد را 
به وثیقه بگیریــم و در گام دوم این اقدام به صورت 
الکترونیکــی و غیرحضــوری انجــام شــود و از همــه 
مهمتر اینکه در گام ســوم دیگر بانــک برای وصول 
مطالبــات طرف دعوا نیســت بلکه این ســامانه در 
زمان لازم اقدام به فروش و نقد کردن وثیقه می کند 

و مطالبات بانک را پرداخت می کند.
مرادی افــزود: اولین مرحله راه اندازی این ســامانه 
بــا وثیقه گرفتن ســهام در اتصال آنلاین با ســامانه 
ســپرده گذاری مرکــزی )ســمات( آغــاز شــد کــه به 
ســهام مردم دسترســی دارد و متقاضی با مراجعه 
به ســامانه »ســت« و ارزیابی کمترین قیمت شش 
ماهه سهام خود و اعمال یک ضریب 85 درصدی، 
اقدام به توثیق سهام خود می کند. به مرور بیمه نامه 
عمر و زندگی نیز به این مجموعه اضافه شده است. 
اعتبار فرد متقاضی با مراجعه به ســامانه »ســت« 

تعیین می شود.
او تاکیــد کرد: ســامانه »ســت« تنها برای مشــتریان 
بانک صادرات ایران یا سایر بانک ها تهیه نشده بلکه 
برای فین تک هایی که اقدام به تامین اعتبار می کنند 
یا مراکزی که خرید اعتباری انجام می دهند، کاربرد 

مطلوبی دارد.
مــرادی واحدهــای صندوق هــای با درآمــد ثابت و 
همچنین ســپرده های بانکی در تمامــی بانک ها را 
از جمله دارایی های قابل توثیق در ســامانه »ست« 

عنوان کرد.
صــادرات  بانــک  هیئت مدیــره  اجرائــی  عضــو 
ایــران اســتفاده از ظرفیــت بانــک کارگشــایی برای 
وثیقه گــذاری طــلا، اوراق، ســیم کارت تلفن همراه، 
سهام عدالت، یارانه و وثایق ملکی را به عنوان سایر 

موارد قابل توثیق آتی در سامانه »ست« ذکر کرد.
او گفــت: بــه زبــان ســاده می تــوان گفــت کــه بانک 
صــادرات ایران برای آســودگی خیال فرد متقاضی 
تســهیلات و خریدهــای اعتبــاری، ضمانت نامه ای 
صــادر می کنــد. بخشــنامه بهره بــرداری از ســامانه 
»ســت« به تمامی شــعب بانک ابلاغ شــده و افراد 
متقاضی دریافت وام های خرد از جمله وام ازدواج، 
فرزنــدآوری، وام های مشــاغل خانگی کمیته امداد 
و... و تمامــی وام هــای خــرد مرابحــه می تواننــد بــا 
مراجعه به سامانه »ســت«، دغدغه های ضمانت 

وام خود را حل کنند.

اقتصاد

ســخنگوی اقتصادی دولت ضمن اعــلام اینکه دلیل 
افزایش قیمت دلار اقتصادی نیســت، گفت: تغییری 
در سامانه یکپارچه خودرو رخ نداده است و قرار نیست 

این سامانه منحل شود. 
همچنیــن هیچ نهادی مجوز فــروش خودرو با قیمت 
کمتر را نداده اســت سید احسان خاندوزی در نشست 
خبــری هفتگی خود با بیان اینکــه هدف گذاری دولت 
ایــن بــوده که بــا ایجاد سیاســت ثبــات اقتصــاد کلان، 
ســرعت موتورهای خلق تــورم را کم کنــد، اظهار کرد: 
نرخ رشــد نقدینگــی در ۱۲ ماه منتهی بــه آذر ۱۴۰۲ به 
۲۷ درصد رسیده است که این عدد در مقایسه با مدت 

مشابه سال گذشته شش درصد کاهش یافته است. 
وی ادامــه داد: روند ماهانه افزایــش نقدینگی در اکثر 
ماه های امسال نصف یا یک سوم رشد ماهانه در سال 
۱۴۰۰ بوده اســت. رشد نقدینگی ماهانه در سال جاری 
۱.۷ درصــد بــوده اســت در حالیکــه این عدد در ســال 
۱۴۰۰ ماهانه ۲.۵ درصد بوده است. رشد پایه پولی نیز 
از ۴۵ درصد در فروردین به ۳۳.۵ درصد در پایان آذر 

۱۴۰۲ کاهش یافته است.

پایه پولی روی تورم تاثیر ندارد؛ کنترل تورم   
با کنترل نقدینگی است 

ســخنگوی اقتصــادی دولــت افــزود: گفتــه شــده کــه 
رونــد پایــه پولی می توانــد بر تــورم موثر باشــد که این 
اظهارنظرها در شــرایط فعلی اقتصادی ایران چندان 
واقعی نیست و ارتباط مستقیمی بین پایه پولی و تورم 
وجود ندارد، چون کنترل تورم با کنترل نقدینگی انجام 

می شود. 
خاندوزی خاطر نشــان کرد: نرخ تــورم در آخر آذر ماه 
۱۵ درصــد واحــد کمتر از آبان ماه بوده اســت. گزارش 
صندوق بین اللملی پول نیز اعلام کرده که چشم انداز 
اقتصاد ایران در سال میلادی جدید بر استمرار کاهش 

تورم ادامه خواهد یافت. 
وی افزود: در پاییز امسال نسبت به پاییز سال گذشته، 
نــرخ بیــکاری به هفــت درصد کاهــش یافتــه و در این 
مــدت ۷۰۵ هــزار شــغل جدیــد ایجــاد شــده اســت؛ 
درصورتیکه در دولت قبل خالص اشتغال ایجاد شده 
یــک میلیــون و ۵۰۰ هــزار نفر بــوده و در هفت اســتان 
شــاهد نرخ بیکاری دو رقمی هســتیم کــه تمام تلاش 

دولت این است که این عدد کاهش یابد.

ادامه رشد اقتصادی  
خانــدوزی همچنیــن اظهــار امیــدواری کــرد که رشــد 
اقتصــادی چهــار درصــدی دو ســال گذشــته را ادامــه 
دهیــم. وزیــر اقتصــاد دربــاره آخریــن اخبــار از اجرای 
مولدســازی اموال دولت، گفت: از ۱۵ فروردین امسال 
تــا ۲۶ دی مــاه ۱8۵۱ ملک مازاد و راکد معرفی و مورد 
تصویــب هیات عالی مولدســازی قرار گرفتــه که ۱۴۰۰ 
مــورد در مســیر ارزش افزایــی قــرار دارد و ۹۰ مــورد به 
فــروش رفتــه اســت. همچنیــن ۴۵۱ ملک در دســتور 

تصویب اســت. با این حال بخش تهاتر با پیمانکاران 
بیشتر در دستور کار دولت است.

خاندوزی دربــاره زمان اثرگذاری اصلاحات اقتصادی 
بــر معیشــت مــردم تصریــح کــرد: بــا وجــود بهبــود 
شــاخص های اقتصــاد کلان، هنوز معیشــت مــردم از 
این بهبودها بهره مند نشــده اســت. در دهه ۹۰ قدرت 
خریــد مردم و رشــد اقتصــادی کاهش یافته اســت که 
امیدواریــم بــا گذشــت زمــان و ادامه رشــد اقتصادی، 

کاهش درآمد مردم در دهه گذشته را جبران کنیم.  
ســخنگوی اقتصــادی دولــت دربــاره اقدامــات کنترل 
قیمــت گوشــت و مــرغ گفــت: قیمــت مرغ و گوشــت 
قرمــز نوســانات زیــادی در دو ســال گذشــته داشــته و 
رســیدگی بــه آن مــورد تاکیــد دولــت اســت و رئیــس 
جمهور نیز خواســتند این مشکل برطرف شود و برای 
آن جلســه برگزار شــد اصلاحاتی نیاز بود و دســتورات 
لازم از ســوی رئیس جمهور داده شــده اســت. کاهش 
جوجه ریزی موجب افزایش قیمت شد که در روزهای 
اخیــر وضعیــت بــازار بهبــود یافتــه اســت. در دی ماه 
امسال ۱۵۰ میلیون قطعه جوجه ریزی انجام می شود. 
حــال  در  نهاده هــا  واردات  بــرای  لازم  ارز  همچنیــن 
پیگیری است و کشتی ها هم در حال تخلیه نهاده های 

دام و طیور هستند و کشتی معطل مانده نداریم.

حذف صفر از پول ملی از دستور کار خارج   
نشده است 

وی درباره برنامه دولت برای حذف صفر از پول ملی، 
خاطر نشان کرد: لایحه ای در سال ۱۳۹8 در این زمینه 

تهیه شده است. 
ایــن کار از دســتور کار بانــک مرکزی خارج نشــده و در 
حــال جمع آوری نظرات کارشناســی اســت اما تجربه 
دنیا از این کار به ما می گوید انجام این سیاســت وقتی 
اثرات مثبت پایدار خواهد داشت که متغیرهای پولی 
و شــاخص های کلان اقتصادی کنترل شــود؛ بنابراین 
اولویــت دولــت کنتــرل شــاخص های کلان اقتصادی 

است.

و    سیاســی  دلار،  قیمــت  افزایــش  دلیــل 
جهانی است

خانــدوزی دربــاه دلیل نوســات اخیر قیمــت دلار هم 
گفت: بخش عمده نوسانات ناشی از تحولات نظامی 
در منطقــه به ویژه حمله به یمن اســت که امیدواریم 

بــا فروکش کــردن این مســاله، در بــازار ارز هم شــاهد 
بازگشــت ثبات قیمت باشــیم. در این میان، تعطیلی 
کشــتیرانی چینــی بــه مناســبت ســال نــو چینــی هــم 

تاثیرگذار بود.

هیچ نهادی مجــوز فروش خودرو با قیمت   
کمتر را صادر نکرده است

ســخنگوی اقتصــادی دولت درباره مجــوز فروش ۱۲۰ 
هــزار خــودرو بــا قیمــت کمتــر، گفــت: هیچ نهــادی، 
مجــوزی بــرای فروش خــودرو بــا قیمت کمتــر صادر 

نکرده است. 

هنــوز برای مزد منطقه ای تصمیمی گرفته   
نشده است

وی تعیین مزد منطقه ای برای حقوق کارگران، گفت: 
مزد منطقه ای از مواردی است که در قانون کار آمده و 
امر تازه ای نیســت. در سال گذشته در جلسات شورای 
عالی کار مطرح شــد اما جزئیات آن به امسال موکول 

شد. 
پیــرو ارجاع از ســال قبل، مجدد این مســاله به کمیته 
مــزد شــورای عالــی کار ارجــاع شــده و این جلســه روز 
گذشــته برگزار شــده و همچنان نیاز به بررســی بیشتر 

دارد و تاکنون تصمیمی گرفته نشده است.
خاندوزی درباره آخرین وضعیت پرداخت وام ازدواج 
از ســوی بانــک ها ، گفــت: نیازمنــد آیین نامــه جدید 
نیست رئیس جمهور هم بر پرداخت این وام ها تاکید 
دارند. قرار شــد بانک ها با سرعت بیشتری وام ازدواج 
را پرداخت کنند. همچنین قرار شــد بانک مهر ایران و 
رسالت برای وام ازدواج اقدام کنند. از ابتدای امسال تا 
۲۴ دی، ۶۶۳ هــزار و ۳۹۰ وام ازدواج بــه مبلغ بیش از 
۱۳۵ هزار میلیارد توامان پرداخت شــده اســت که ۲8 

درصد از مدت مشابه در سال گذشته بوده است. 
خانــدوزی دربــاره سیاســت دولــت در زمینــه خــودرو 
گفــت: تدبیر اصلــی وزارت صمت حرکت به ســمت 
اصلاح ســاختاری اســت که بر قیمت خودرو تاثیر می 
گــذارد و تمرکز بــر بهبود کیفیت و فنــاوری خودروها و 
افزایــش ظرفیــت تولید و واردات تا تعــادل در قیمت 
ایجاد شــود. مجوز قرار نیست برای خودروسازها برای 
فــروش خودرو با قیمت نزدیک به حاشــیه بــازار داده 
نشــده است. تا زمانی که تقاضای واقعی ایجاد نشود، 

سامانه یکپارچه هم کنار گذاشته نمی شود.
وی دربــاره نظــر دولــت در خصــوص میــزان افزایش 
حقوق کارمندان، گفت: نظــر دولت در لایحه بودجه، 
متوسط افزایش حقوق ۱8 درصد بود که برای طبقات 
درآمــدی پاییــن تــر ایــن رقــم بیشــتر و بــرای طبقات 
درآمدی بالاتر این عدد کمتر بود. در کمیسیون تلفیق 
کلمه متوســط حذف شــده و حداقــل افزایش حقوق 
۲۰ درصد تعیین شــده اســت. این تصمیــم حدود ۲۰ 
هزار میلیارد تومان منابع جدید نیاز دارد. امیدارم این 

منابع تامین شود تا با کسری بودجه مواجه نشویم.

خاندوزی:

دلیل افزایش قیمت دلار، سیاسی و جهانی است  

جایزه چهاردهمین دوره جایزه ملی مدیریت مالی ایران 
بر اســاس عملکــرد مؤثر یک ســاله حوزه مالــی به بانک 

سینا اعطا شد.
بــه گــزارش روابط عمومی بانــک ســینا، در چهاردهمین 
دوره جایــزه ملــی مدیریــت مالــی ایــران کــه بــا حضــور 
جمعی از مســئولان کشــوری، مدیران بانک ها، شرکت ها 
و ســرآمدان حوزه مدیریت مالی کشــور در سالن اجلاس 
ســران برگزار شــد، با ارزیابی کمیته داوران، بانک سینا به 
واســطه عملکرد مؤثر یک ســاله و تعالــی مدیریت مالی 
توانســت در ســطح تقدیرنامــه ســه ســتاره، جایــزه ملــی 

مدیریت مالی ایران را دریافت کند.
 بر اساس این گزارش، برگزاری جایزه ملی مدیریت مالی 
ایران با هدف حمایت از مدیریت مالی حرفه ای در مسیر 
دســتیابی بــه جایــگاه واقعی در شــرکت ها و ســازمان ها، 
تشــویق و ترغیــب شــرکت ها بــرای انجــام خود ارزیابی و 
شــناخت نقاط قــوت و ضعف و زمینه هــای بهبود، ایجاد 
فضــای رقابتــی مناســب و حرفــه ای، معرفــی و قدردانی 
از شــرکت ها و ســازمان های برتــر و... صــورت می گیــرد و 
بسترساز بهبود و ارتقای سطح مدیریت مالی و اقتصادی 
در شــرکت ها و سازمان های شــرکت کننده و فراهم کننده 

امکان تبادل تجربیات موفق مدیران مالی می شود.
 این جایزه را وجیه اله زارع، مدیر امور مالی بانک سینا به 

عنوان نماینده این بانک دریافت کرد.
 گفتنی است بانک ســینا در نخستین سال از اجرای طرح 
راهبــردی کســب و کار، با طراحــی نظام مالــی منطبق بر 
اســتانداردهای مالــی و برنامه ریــزی صحیــح در جهــت 
اجرای بهینه، موفق به کســب جایــزه ملی مدیریت مالی 
ایران به عنوان یکی از سندهای افتخار این بانک در حوزه 
مالی شــده اســت کــه از نتایــج رویکردهــای تحولی بانک 

سینا در پی اجرای موفق این طرح است.



مدیرعامل شرکت ملی نفت:

تولید نفت و گاز ایران تا ۱۰۰ سال آینده ادامه خواهد داشت
یادداشت
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اخبــــار  

کسب تندیس زرین جایزه ملی 
 مدیریت مالی ایران توسط

 بانک ملت
        تندیــس زریــن چهاردهمیــن دوره جایزه ملی مدیریت 

مالی ایران به بانک ملت تعلق گرفت.
مراســم  ملــت،  بانــک  عمومــی  روابــط  گــزارش  بــه 
چهاردهمیــن دوره جایــزه ملــی مدیریــت مالــی ایران 
بــا حضور ســید احســان خاندوزی وزیر امــور اقتصــادی و دارایی، داود 
منظــور معــاون رئیــس جمهــور و رییــس ســازمان برنامــه و بودجــه، 
محمد شــیرجیان معاون اقتصادی بانک مرکزی و جمعی از مدیران 
اقتصــادی و مالــی بانــک ملــت و شــرکت های بزرگ کشــور در ســالن 

اجلاس سران برگزار شد.
بــر اســاس این گــزارش، بانک ملت با توجــه به شــفافیت مالی، حائز 
امتیاز لازم برای دریافت تندیس زرین، به   عنوان بالاترین سطح جایزه 
شد و سید نقی شمسی معاون مدیرعامل در امور مالی، به نمایندگی 

از بانک ملت این تندیس را دریافت کرد.
ســید احســان خاندوزی، وزیر امور اقتصــادی و دارایی در این مراســم 
بــا اشــاره به اهمیــت ارتقاء دانــش و فهم مالــی در جامعه بــه منظور 
مدیریت انتظارات، گفت: کاهش رفتارهای مالی هیجانی در بازارهای 

مختلف نیازمند آگاه سازی آحاد جامعه در این حوزه است.
وی افزایــش کیفیــت گزارشــگری مالــی را لازمــه تصمیم گیری هــای 
اثربخــش تــر از ســوی حکمرانان دانســت و با اشــاره به لــزوم نهادینه 
کردن بحث شــفافیت مالی، اظهار داشت: باید اقداماتی صورت گیرد 
تا انگیزه مدیران برای پاســخگویی نســبت به عملکرد ایشــان افزایش 
یابد و بسترهای کاهش فساد در حوزه مالی کشور بیش از پیش فراهم 

شود.
بر اســاس این گزارش، جایزه ملی مدیریت مالی ایران از ســال ۱۳۸۹ 
تاکنــون با هدف تعالــی مدیریت مالــی در ســازمان های ایرانی برگزار 
شــده و بستر   ســاز بهبــود و ارتقاء ســطح مدیریت مالــی و اقتصادی در 

شرکت ها و سازمان های شرکت کننده است

 سالانه تا ۵ درصد رشد مصرف
 برق داریم

      مدیرعامــل شــرکت توانیــر گفــت: ســالانه افزایــش ۵ 
درصــدی تقاضای برق رقم می خــورد و ۳۵۰۰ مگاوات 

به مصرف لحظه ای کشور اضافه می شود.
مصطفــی رجبــی مشــهدی مدیرعامــل شــرکت توانیــر 
گفــت: چالش هــای ما در حوزه انتقال و توزیع ســخت تر از قبل خواهد 

بود و در کنترل به جهت عدم تمرکز باید پیش برویم.
او در خصوص وضعیت کنونی صنعت برق اظهار کرد: رشــد مصرف 
۴.۵ تا ۵ درصدی داریم و این در حالی است که این رقم در کشور های 
پیشــرفته حــدود ۱ درصد اســت. در این کشــور ها نیاز بخــش صنایع از 

بحث کشوری جدا شده است.
او افــزود: این افزایش نیاز ۵ درصدی تقاضای بیش از ۳۵۰۰ مگاواتی 
بــه مجموع تقاضای برق در کشــور اضافه می کند که بــرای تامین این 
میــزان از تقاضــا باید ۵ هزار مــگاوات ظرفیت منصوبه نیــروگاه ایجاد 
شــود و با احتســاب هزینه های شبکه توزیع ســالانه ۵ میلیارد دلار باید 
هزینه شود. علاوه بر این یک ناترازی داریم که چیزی بین ۷ تا ۸ هزار 

میلیارد تومان نیاز است.
مدیرعامل شــرکت توانیر ادامه داد: این میزان از سرمایه گذاری برای 
دولــت مقدور نیســت و ریل گذاری هــا بر این اصل که ســرمایه گذاری 
زیــادی در حــوزه تولیــد انجــام شــود نیســت. ۸۲۶۰ مــگاوات ظرفیت 
نیروگاهــی جدیــد از ابتدای دولت وارد مدار شــده که یــا نیروگاه جدید 

احداث شده و یا توان واحد های موجود افزایش یافته است.
او افــزود: می توانیم بگوییم که کمبود برق نداریم، اما همزمان شــدن 
مصــارف باعث خواهد شــد که در ســاعاتی پاســخگوی تقاضای بالای 
برق نباشیم. در تابستان گذشته ۱۵۰۰ مگاوات صرفه جویی را در دوره 
اوج مصرف داشــتیم کــه باید به دنبــال اثربخش تر کردن آن باشــیم. 
حوزه تأمین برق صنایع نیز در زمســتان ۱۷.۶ درصد رشــد داشــته که 

رقم قابل توجهی است.

لزوم افزایش یک درصدی مالیات 
برارزش افزوده در چیست؟

       عضــو کمیســیون امــور داخلــی کشــور و شــوراها مجلس 
شورای اســلامی به بیان توضیحاتی درباره افزایش یک 

درصدی مالیات بر ارزش افزوده پرداخت.
محمد رضا صباغیان عضو کمیسیون امور داخلی کشور 
و شوراها مجلس شورای اسلامی درباره افزایش یک درصدی مالیات 
بر ارزش افزوده گفت: دولت در لایحه بودجه ۱۴۰۳ پیشــنهاد داده که 
مالیــات بر ارزش افــزوده با یک درصد افزایش به ۱۰ درصد برســد که 
این پیشــنهاد را در برنامه هفتم هم داده بود ولی با مخالفت مجلس 

مواجه شد.
وی افزود: اما این یک درصد افزایش مالیات طبیعتاً منجر به افزایش 
تورم می شود و هم منجر به افزایش درآمد دولت می شود و هم منجر 

به افزایش فشار بر مالیات دهندگان می شود.
ایــن نماینده مجلس یازدهــم توضیح داد: این مالیــات دهندگان اگر 
افرادی باشــند که درآمدهای کلان دارند مشــکلی ایجاد نمی کند ولی 
اگــر افزایش مالیات باز هم برای اقشــار ضعیف باشــد کــه حقوق ها و 
هزینه هایشــان کفاف زندگی آنها را نمی دهد طبیعتاً برای آنها مشکل 

ایجاد می کند.
وی در ادامه بیان کرد: از سوی دیگر هم بعد روانی این افزایش بیشتر 

می تواند بر قیمت ها تاتیر داشته باشد.
ایــن نماینده مجلس یازدهم با بیــان اینکه این موضوع عملًا مصرف 
را دچــار چالش خواهد کرد توضیح داد: افزایــش مالیات ها از آنجا که 
منجر به فشار هزینه ها به دهک های پایین جامعه می شود، مورد نقد 
اســت. براســاس بررســی های صورت گرفته در حال حاضر ۲۶ میلیون 

نفر از جمعیت کشور زیر خط فقر محسوب می شوند. 
پرداخــت مالیــات بــر ارزش افزوده توســط این گــروه، فشــار هزینه ای 
را بــه آن هــا تحمیــل می کند کــه بــا برنامه هــای یارانه ای دولــت قابل 
جبــران نیســت. عضو کمیســیون امــور داخلی کشــور و شــوراها گفت: 
دولــت با در نظر گرفتن ســبدهای کالایی ســعی در جبــران هزینه های 
اقشــار کم درآمد کرده، اما روند رشــد جمعیت فقیر نشان می دهد که 
اقدامات رفاهی دولت در افزایش سطح رفاه خانوار مؤثر نبوده است.

 تقدیر سازمان امور مالیاتی از 
بیمه آسیا

       اداره کل ســازمان امور مالیاتی اســتان فارس از شــعبه 
بیمه آسیا در استان فارس تقدیر کرد.

بــه گــزارش روابــط عمومــی بیمــه آســیا، پیــرو تمدیــد  
قــرارداد تکمیل درمان ســازمان امورمالیاتی ، نشســتی 
با مســئولین ســازمان امورمالیاتی اســتان فارس  در محل این سازمان 

تشکیل و از خدمات بیمه آسیا تقدیر و تشکر شد.
 بنابــر این گزارش، در این نشســت،  ضمن ابراز خرســندی دوطرف از 
تمدیــد قرارداد ، موارد مربوط به حوزه قــرارداد درمان گروهی مطرح 
که با توجه به تعامل حداکثری فیمابین ، چالش ها برطرف و سازمان 
امورمالیاتــی از عملکــرد اســتان فــارس در ارائــه خدمــات مطلوب به 
بیمــه شــدگان رضایت داشــته و بــه پــاس قدردانی از خدمــات انجام 
شــده لوح تقدیری نیز به سرپرســت منطقه پنج، رئیس شعب استان 
فارس، رئیس شعبه سید جمال  الدین اسد آبادی شیراز  بیمه آسیا  و 

کارشناس این شعبه  اهدا کردند.
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بانک

مدیرعامل بانک مســکن در ارتبــاط تصویری با تمامی 
هشــتاد  تبریــک  ضمــن  کشــور،  سراســر  در  همــکاران 
و پنجمیــن ســالروز تاســیس بانــک از زحمــات آنــان 

قدردانی و بر تلاش برای تحقق اهداف تاکید کرد.
دکتــر ســید عبــاس حســینی در ایــن نشســت، ضمــن 
تبریــک میــلاد مبــارک امام علــی )ع( و روز پــدر و بیان 
خداقــوت به تمامی همکاران گفت: پشــت ســر نهادن 
۸5 ســال ارزشــمندی، تلاش و خدمــت خالصانه را به 
همه شــما عزیــزان که برای تحقق اهــداف بانک و رفع 

نیازهای مردم می کوشید تبریک می گویم.
وی افــزود: در این فرصت، یاد همکاران از دســت رفته 
و شــهدای خدمــت را نیــز گرامی می داریــم؛ آنان که در 
مســیر خلق افتخار در بانک مســکن همــت گماردند و 
اکنون در کنار ما نیســتند؛ روحشــان قرین رحمت الهی 

باد.
مدیرعامــل بانــک مســکن در ادامــه، ضمــن تکریــم و 
قدردانی از همکاران بازنشســته گفت: قدردان عزیزان 
و بزرگانی هســتیم که با همفکری و مشــورت دلسوزانه، 
همــواره یاری گر ما در انجام وظایــف و اداره بهتر بانک 

هستند.
وی گفــت: بانــک مســکن در طــی ســال ها مســئولیت 
بزرگی بر عهده داشــته که با تجربه و توانمندی کارکنان 
خود توانست آن را به خوبی به انجام برساند. همکاران 
ما در این ۸5 ســال کوشــیدند تا میلیون  ها نفر از طریق 
بانک مسکن صاحب خانه شوند و این رسالت فرخنده 
را در تحقق طرح های مسکن مهر و اکنون نهضت ملی 

مسکن به منصه ظهور رسانده اند.

تامین مالی 315 هزار واحد نهضت ملی مسکن  
دکتر حســینی افزود: بانک مســکن در دولت ســیزدهم 
توانست با انعقاد قرارداد ۳۱5 هزار واحد نهضت ملی 
مســکن و پرداخــت ۷5 همــت در ایــن طــرح، تمامــی 
وظایــف محوله را به انجام برســاند کــه در نظام بانکی 
کشــور بی نظیر اســت. این موضوع برگرفته از ۸5 ســال 
افتخارآفرینــی، تجربــه و توانمنــدی دارد کــه تائیــد و 
قدردانی مقامات و مســئولان بلندپایه کشوری را نیز در 

پی داشته است.
وی بــه پیگیــری و اتمام ســریع پروژه قرچــک به عنوان 
نمــاد فرهنگ کار ســریع، باکیفیت و جهــادی در بانک 
اشاره کرد و آن را مبنای تداوم اقدامات و تحقق اهداف 

خواند.

تلاش برای تحول و توسعه بانک مسکن  
مدیرعامــل بانک مســکن در بخش دیگری از ســخنان 
خود گفت: طی این مدت تلاش شده تحقق اهداف در 
بانک مســکن بــه نحو بهتری رقم بخــورد و روند انجام 
کارها تســریع شــود؛ راه اندازی بانکــداری متمرکز که در 
معاونت امور فناوری اطلاعات در حال پیگیری اســت، 
پرونده هــای حقوقی معطل که اخیراً به نتیجه رســیده 
اســت و همچنین اصلاح ساختار سازمانی بانک نیز در 

حال انجام است.
وی همچنیــن گفــت: ســه معاونــت کســب وکار بــرای 

تحقق بانکداری شــرکتی، معاونت ارزی و بین الملل و 
معاونت شــرکت های زیرمجموعه بانک در حال ایجاد 
اســت که در نهایت منجر به افزایش جذب منابع برای 
تحقق بهتر نهضت ملی مســکن، ارتقای جایگاه بانک 
و حضــور جدی تــر در عرصــه ســاخت و ســاز در کشــور 

خواهد بود.

با نگاه متفاوت، شعب را توانمندتر خواهیم کرد  
دکتــر حســینی ادامــه داد: نگاه هیــات مدیــره بانک به 
شــعب بــه عنوان بخش بســیار مهــم و موثــر در تحقق 
اهــداف بانــک موجــب شــد تــا 54 اختیــار بــه شــعب 
تفویض شــود و تداوم این روند با هدف توانمندســازی 
شــعب برای پیگیری اهــداف و حمایت کامل از ارتقای 

شعب در دست بررسی است.
مدیرعامل بانک مسکن در ادامه به زحمات و خدمات 
همکاران در شــعب اشــاره کرد و گفت: در این مدت در 
تعدادی از شــعب تهران و شهرستان ها حضور داشتم 
و با بیش از ۲۰۰۰ نفر از همکاران ســتاد و شــعب دیدار 
و گفتگو داشتم. امیدوارم در فرصت های بعدی بتوانم 
بــا ســایر عزیــزان نیــز دیــدار داشــته باشــم و از نزدیک 

شنونده دغدغه ها و شاهد عملکرد آن ها باشم.

افزایش سرمایه بانک مسکن در آینده نزدیک  
دکتــر حســینی بــا اشــاره بــه اهمیــت افزایش ســرمایه 
بانک به عنوان بانک عامل طرح نهضت ملی مســکن 
گفــت: بــرای تحقــق موضــوع افزایــش ســرمایه بانک 

پیگیری هــای بســیاری انجــام شــده اســت و موافقت و 
دســتور رئیس جمهوری محترم، وزرای راه و شهرسازی 
و امــور اقتصــادی و دارایی و نیز کمســیون های مجلس 
کســب شــده اســت و امیدواریم این مهم برای افزایش 

توان مالی بانک به زودی محقق شود.
رفع تمامی دغدغه های همکاران در دستور کار است

مدیرعامــل بانــک مســکن بــه دغدغه هــای همــکاران 
اعــم از موضوعــات درمانی، رفاهــی، عدالت محوری و 
شایسته سالاری اشــاره کرد و گفت: از همه دغدغه های 
هســتیم.  آن هــا  رفــع  بــرای  تــلاش  در  و  باخبــر  شــما 
پیگیری هــای لازم بــرای رفع بســیاری از این مشــکلات 
به ویژه در معاونت منابع انســانی بانک در حال انجام 

است و تداوم خواهد داشت.

مدیر عامل بانک مسکن در ارتباط تصویری با همکاران:

تمام قد برای رفع دغدغه های همکارانمان تلاش می کنیم

مدیرعامل شــرکت ملــی نفت ایــران با بیان 
اینکــه با توجه به حجم کنونــی ذخایر نفت و 
گاز تا ۹۰ تا ۱۰۰ سال آینده تولید نفت و گاز در 
ایران ادامه خواهد داشت، گفت: در آینده ای 
نزدیــک قراردادهــای بزرگــی بــرای افزایــش 

تولید نفت و گاز امضا می شود.
محســن خجســته مهــر در نشســت معرفــی 
در  ســرمایه گذاری  چارچــوب  و  فرصت هــا 
تأمیــن خدمات دکل هــای حفــاری در قالب 
قراردادهای خرید تضمینــی خدمت،  اظهار 
کرد: رشــد اقتصــادی در گرو رونــق اقتصادی 
اســت و رونــق اقتصادی بــا رونق کســب وکار 
اگــر صاحبــان کســب وکار  محقــق می شــود، 
رشــد  بــه  نمی تــوان  باشــند  نداشــته  وجــود 

اقتصادی دست یافت.
وی بــا اشــاره به اینکــه گام هــای مهمی برای 
رونق اقتصاد و مردمی سازی آن برمی داریم، 
افــزود: در برنامــه هفتــم توســعه به رشــد ۸ 
درصــدی اشــاره شــده و بایــد در پایــان ایــن 
برنامــه بــه آن دســت یابیم و باید مشــخص 
شــود چــه طرح هایــی قــرار اســت ایــن رشــد 

اقتصادی را محقق کند.
مدیرعامــل شــرکت ملــی نفــت ایــران ایــن 
کشــور  کلان  اقتصــاد  جنــس  از  را  همایــش 
شــاخصه  مهم تریــن  داد:  ادامــه  و  دانســت 
اقتصــاد کلان ایــن اســت که مشــخص شــود 
رشــد اقتصــادی تــا چــه مقــدار خواهــد بــود 
راهبــرد  اهــداف بلندمــدت تعییــن  بــرای  و 
ضرورت دارد. خجســته مهر بــا تأکید بر اینکه 
مجموع ذخایر نفت خام و گاز طبیعی ایران 
۳۴۰ میلیــارد بشــکه معــادل نفــت اســت و 
ذخایــر نامتعارف هنوز به ایــن ذخایر اضافه 
نشــده اســت، تصریــح کــرد: طــی مطالعات 
اولیه در حال آماده سازی شرایطی هستیم تا 
ذخایــر نفت و گاز شــیل و هیدرات های گازی 

به ذخایر نفت و گاز ایران اضافه شود.
وی بــا اشــاره به اینکه بــا همین ذخایــر ۹۰ تا 
۱۰۰ ســال آینــده تولیــد نفــت و گاز در ایــران 
ادامه خواهد داشــت، بیان کــرد: ایران از نظر 
منابــع زیرزمینی ســرزمین ثروتمندی اســت 
و بایــد اهداف بلندمدت برای اســتفاده از آن 

تعیین شود.

لــزوم برنامه ریــزی برای تحقــق اهداف   
تولیدی تعیین شده

مدیرعامل شرکت ملی نفت ایران ادامه داد: 
طرح های نفتی زمان بر هســتند و هزینه های 
بالایــی دارنــد بنابرایــن اگر قــرار اســت برای 
هفت ســال آینده به هدف تولید تعیین شده 
برســیم، امــروز بایــد برنامه ریزی هــا را انجام 

دهیم.
خجســته مهر بــا بیــان اینکــه اگــر حفــاری را 
بخــش  از  کنیــم،  جــدا  بالادســت  بخــش  از 
بالادســت موضوعــی باقی نمی مانــد، گفت: 
توســعه و تعمیر در بخش بالادست صنعت 

نفت به وسیله دکل انجام می شود.
وی با تأکید بر اینکه هســته اصلی کســب وکار 
اســت،  حفــاری  ایــران  نفــت  ملــی  شــرکت 
اظهــار داشــت: ایــن صنعــت طــی دو دهــه 

گذشــته دچــار چالش هایی شــده اســت، زیرا 
درک عمیقــی از این موضوع وجود نداشــت. 
مقاومتی ترین بخــش صنعت نفت، حفاری 
اســت، زیرا اگر این توانمندی وجود نداشت، 

تولید نفت و گاز با چالش همراه بود.
مدیرعامل شــرکت ملی نفت ایران با اشــاره 
بــه اینکه وجــود متخصصان حفــاری مهم تر 
از دکل هســتند، تاکید کرد: حفاری یک علم، 
هنــر و تخصص اســت و باید همــه این موارد 
در یک فرد برای راهبری دستگاه های حفاری 
جمع شــود. بیش از ۵۰ درصد ســرمایه مورد 
نیــاز بــرای توســعه یــک میــدان نفــت و گاز 
مربــوط به بخــش حفــاری اســت و می تواند 

اقتصاد یک طرح توسعه را متأثر کند.
خجســته مهر صنعت حفاری را هزینه بر و در 
مقابــل درآمــدزا دانســت و گفت: در گذشــته 
ایــن تضمیــن را نمی دادیــم کــه اگــر فــردی 

در ایــن زمینــه ورود کنــد، تضمیــن دریافــت 
خدمات وجود خواهد داشت.

وی گفــت: صنعــت نفــت و گاز بخش اصلی 
اقتصاد کشور است و به گواه مرکز آمار ایران، 
ســهم بخش نفت و گاز در رشد اقتصادی در 
ســه مــاه اول امســال ۱۹.۷ و در ســه مــاه دوم 

۲۵.۶ درصد بوده است.
معاون وزیر نفت با بیان اینکه مردمی  کردن 
یعنــی ظرفیت قابــل توجهی را بــرای بخش 
خصوصی ایجاد کنیم، تأکید کرد: در گذشــته 
هیچ شــرکتی در کشــور دکل نمی خرید، مگر 
آنکــه قرارداد آن را پیــش از خرید امضا کرده 

باشد.
خجســته مهر بــا اشــاره بــه اینکــه در برنامــه 
هفتم توســعه تعدادی طرح پیشران تعریف 
شــده اســت تــا بتــوان بــه رشــد اقتصــادی ۸ 
درصدی رســید، گفت: در این میان باید یک 
طــرح پیشــران از جنــس بالادســتی صنعت 
نفت تعریف شود تا بتوان به واسطه آن تولید 

ثروت و ایجاد ارزش  افزوده کرد.

تضمیــن جهــش تولیــد نفــت و گاز بــا   
روزآمدسازی ناوگان حفاری

وی بــا تأکیــد بــر اینکه پیشــنهادی بــرای این 
طرح پیشــران دادیم تا جهــش تولید محقق 
شــود، البتــه الزام هــای زیــادی در ایــن میان 
لازم اســت ، افــزود: یکی از الزام ها این اســت 
کــه نــاوگان حفــاری در نوســازی و بازســازی 
و روزآمــد کنیــم تــا جهــش تولید نفــت و گاز 

تضمین شود.
مدیرعامل شرکت ملی نفت ایران ادامه داد: 
اکنون پایه و اســاس تولید نفت و گاز در ایران 
۵ هــزار حلقه چاه اســت و برای جهش تولید 
باید چاه های تازه حفر شــود که دکل حفاری،  
پمپ درون چاهی، تأسیسات نمک زدایی و... 

نیاز دارد.
خجســته مهر بــا اشــاره بــه اینکه بایــد خود را 
بــرای جهش تولیــد مجهز کنیــم، تأکید کرد: 
ایــن نشســت تضمین کننــده رشــد اقتصادی 
اســت، برنامه شــرکت ملی نفت ایــران برای 
جهــش تولیــد در ســال های آینــده، نوســازی 
ناوگان حفاری اســت که اشتغال و کسب وکار 

مطلوبی ایجاد می کند.
نیازمندی هــا در بخــش  اینکــه  بیــان  بــا  وی 
خشکی و دریاســت، افزود: عمده تولید نفت 
ایران مربوط به بخش خشــکی و عمده تولید 
گاز مربــوط به دریاســت که ایــن موضوع یک 

انتخاب نیست و اجبار است.

امضــای قراردادهــای ۱۰ ســاله خریــد   
خدمت برای تأمین دکل های حفاری

مدیرعامــل شــرکت ملی نفــت ایــران ادامه 
داد: بــه هــر دو نــوع دکل  ســبک تــا ســنگین 
نیــاز داریم از این رو در هیئت مدیره شــرکت 
ملی نفت ایران تصمیــم گرفتیم برای اینکه 
بخــش خصوصــی خیالــش راحت باشــد، به 
انــدازه نیــاز خرید خدمــت انجام دهیــم و با 
شرکت های خصوصی قرارداد ۱۰ ساله خرید 

خدمت امضا خواهد شد.
خجســته مهر تصریح کرد: مشخصه دوم این 
پیشــنهاد این اســت که قراردادها ارزی امضا 
می شــود و ســومین ویژگی آن پیش پرداخت 
برای خرید یا اجاره دکل حفاری است، از این 
رو شــرایط را تســهیل کردیم تــا اقتصاد کلان 

مردمی شود.
وی با اشاره به اینکه اکنون از حداکثر ظرفیت 
شــرکت ملی حفاری ایران استفاده می کنیم،  
گفت: با توجه به گستردگی فعالیت های این 

شرکت، نوسازی باید انجام شود.
مدیرعامــل شــرکت ملــی نفــت ایــران تأکید 
کــرد: طرح توســعه فــاز ۱۱ پــارس جنوبی ۲۰ 
ســال معطــل ماند از ایــن رو تصمیــم گرفته 
شــده بود توسعه انجام نشــود و این در حالی 

بود که توان توسعه این طرح وجود داشت.
خجســته مهر با بیان اینکه فشــارافزایی طرح 
بزرگی اســت که بــه ۲۰ میلیارد دلار ســرمایه  
نیــاز دارد و بــرای نخســتین بار در کشــور اجرا 
خواهد شــد، افزود: نتایجی مطلوب به دست 
آمــده اســت و در آینده ای نزدیــک برای اجرا 

اعلام خواهد شد.
وی اعلام کــرد: در آینــده قراردادهای بزرگی 
بــرای افزایش تولید نفــت و گاز امضا خواهد 
نیازمنــد  آن  اهــداف  تحقــق  بــرای  کــه  شــد 

دکل های حفاری هستیم.

معاون بانک مرکزی ضمن اعلام اینکه در 
حــال حاضر ۵۳ هــزار نفر در کشــور از چک 
دیجیتال اســتفاده می کنند، گفت: ۱۱ بانک 
چــک دیجیتــال را عملیاتی کردنــد و چهار 
بانک دیگر هم آزمون هایشان را با موفقیت 
به اتمام رســاندند و همیــن روزها عملیاتی 

خواهند کرد.
مهــران محرمیــان دربــاره چــک دیجیتــال 
گفت: محصول چک دیجیتــال در بانک ها 
به تدریــج در حــال نهایی شــدن و اســتفاده 
توســط مشــتریان اســت و روز بــه روز تعداد 
مشــتریانی کــه از ایــن محصــول اســتفاده 

می کنند، در حال افزایش است. 
وی ادامــه داد: در حال حاضــر ۵۳ هزار نفر 
در کشــور از چک دیجیتال استفاده می کنند 
و ایــن ۵۳ هزار نفر ۱۸۴ هزار برگ دیجیتال 
صــادر کردند. البته بــرگ چک اینجا حالت 
مجازی است و در واقعیت دیگر برگ چکی 
وجود ندارد. ۱۵۹ هزار فقره از این چک ها در 
شبکه بانکی نقد شده و ۳۳۴ فقره برگشت 

خورده است.
معــاون فناوری هــای نویــن بانــک مرکــزی 
دربــاره بانک هایــی که چــک الکترونیکی را 
ارائه می دهند، گفت: ۱۱ بانک چک دیجیتال 
را عملیاتی کردند و چهار بانک ملی، آینده، 

مهر اقتصاد و ســپه هم آزمون هایشــان را با 
موفقیت به اتمام رساندند که همین روزها 
عملیاتی خواهند کرد و در اختیار مشــتریان 
شــان قرار خواهــد گرفت. دو بانک مســکن 
و خاورمیانــه هــم در حــال نهایــی کــردن 
آزمون هــا هســتند که بــه بانک هــای دارنده 

چک دیجیتال اضافه شوند.
محرمیان خاطرنشان کرد: نکته ای که وجود 
دارد اینکه کسانی که چک دیجیتال دریافت 
می کنند باید بتواننــد آن را در همه بانک ها 
نقد کننــد. بنابراین بانک هــا دو کار را انجام 

می دهند؛ اول اینکه در حوزه فضای مجازی 
و محصولاتی مانند موبایل بانک و اینترنت 
کلیــه بانک ها بایــد بتوانند چــک دیجیتال 
ســایر بانک هــا را نقــد کننــد و از ایــن رو این 
پشــتیبانی به تدریج در بانک های مختلف 
اضافه می شــود. معــاون فناوری های نوین 
بانــک مرکزی خاطرنشــان کــرد: از مهر ماه 
ســال گذشــته بخشــنامه هایی را به بانک ها 
صــادر کردیــم و فرآیندهــای اینکــه چگونه 
می تواننــد چک دیجیتال و بدون کاغذ را که 
بتواننــد چک ها را داخل شــعبه نقــد کنند، 
بــه شــعبه ها ابلاغ کردیــم. برخــی بانک ها 
به لحــاظ فنی اعلام آمادگی کــرده و برخی 
بانک هــا بــا تاخیر ایــن کار را انجــام دادند و 
به لحاظ فنــی این امکان در بانک ها فراهم 
اســت. البته از همان ابتدا هم راه حلی که با 
همان ســامانه ها بتوانند ایــن چک ها را نقد 

کنند، به بانک ها اعلام کردیم.
معــاون فناوری هــای نویــن بانــک مرکــزی 
خاطرنشــان کــرد: مــردم هــر مشــکلی در 
خصوص چــک الکترونیک در ســامانه ها و 
شعب داشتند، از طریق شماره تلفن ۲۷۰۶ 
که شــماره ارتباطات مردمــی بانک مرکزی 
اســت، مــوارد را اعــلام کننــد و ایــن مــوارد 

جمع بندی و پیگیری خواهد شد.

معاون بانک مرکزی:

۵۳ هزار نفر از چک دیجیتال استفاده می کنند

چک

ثبت نام دریافت اینترنت رایگان 
تا پایان دی ماه ادامه دارد

اینترنت

طبق گفته وزیر ارتباطات برای 
دریافت بســته اینترنــت هدیه 
دولت تــا آخر دی مــاه فرصت 
ثبــت نام اســت و تاکنــون ۳.۵ 
دریافــت  بــرای  نفــر  میلیــون 
ایــن بســته اینترنــت ثبت نــام 

کرده اند.
با گذشت چندین سال از ثابت 
مانــدن تعرفه هــای اینترنــت، 
این تعرفه ها ســه هفتــه قبل و 

با رعایت شــرایطی از ســوی رگولاتوری، حدود ۳۴ درصــد افزایش پیدا کرد. 
بــه دنبــال انجام این موضــوع وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات با ارســال 

پیامکی به تمامی شهروندان خبر از فعال سازی اینترنت رایگان را داد.
اگرچــه در پیامک ارســال شــده زمــان ثبت نــام ۱۲ دی ماه اعلام شــد اما در 
نهایــت دو روز زودتر یعنــی دهم ماه جاری گزینه ثبت نــام اینترنت رایگان 
بــرای همــه شــهروندان از طریق مراجعــه به ســامانه پنجره ملــی خدمات 

دولت هوشمند به آدرس my.gov.ir فعال شد.
نحــوه دریافت بســته اینترنتی رایگان اهدایی از ســوی دولــت به این صورت 
اســت که در قــدم اول کاربــران باید از میان شــماره های خود یک شــماره را 
بــرای دریافــت این اینترنــت انتخاب کننــد. در مرحله بعد باید وارد ســایت 
پنجره ملی خدمات دولت هوشمند شوند، پس از وارد کردن شماره موبایل 
و احراز هویت وارد صفحه اصلی شــوند، گزینه فعال ســازی اینترنت رایگان 
را انتخاب و در مرحله آخر شماره تلفنی که می خواهند این اینترنت بر روی 

آن فعال شود را وارد و بر روی کلید تأیید کلیک کنند.
بســته اینترنتــی گفته شــده شــامل ۱۰ گیگابایت اینترنت داخلــی )معادل ۵ 
گیگ اینترنت بین الملل( اســت و مردم فرصت دارند تا ۱۴ فروردین ســال 

۱۴۰۳ از این هدیه استفاده کنند.



راه و مسکن

مدیرکل بهره برداری آزادراه ها خبر داد؛ 

 برنامه شرکت ساخت و توسعه 
ETC برای تجهیز کل شبکه آزادراهی به

مدیرکل بهره برداری آزادراه ها خبر داد؛

 برنامه شرکت ساخت 
 و توسعه برای تجهیز 

ETC کل شبکه آزادراهی به
راه هــا آزاد  بــرداری  بهــره   مدیــرکل 
d شرکت ســاخت و توســعه زیربناهای 
اینکــه  بــر  تاکیــد  بــا  کشــور  نقــل  و  حمــل 
 ETC شــبکه  بــه  متصــل  غیــر  »آزادراه هــای 
نســبت بــه نصــب، تجهیــز، اتصــال و بهــره 
بــرداری اقــدام کننــد.« گفت: در حــال تلاش 
بــرای بهره بــرداری از کل شــبکه آزادراهی در 
قالب ســامانه پرداخــت الکترونیکی عوارض 

ETC تا پایان امسال هستیم.
»عباس بیات سرمدی«، مدیرکل بهره برداری 
آزادراه ها شرکت مادرتخصصی ســاخت و 
در  کشــور  نقــل  و  حمــل  زیربناهــای  توســعه 
گفتگــو بــا خبرنــگار پایــگاه خبــری وزارت راه و 
شهرســازی با اشــاره به آخریــن وضعیت بهره 
بــرداری شــبکه آزادراهــی و توســعه پرداخــت 
الکترونیکــی عــوارض در کشــور اظهار داشــت: 
از مجمــوع ۲۹ آزادراه در حــال بهــره بــرداری 
در کشــور ۵ آزادراه به دولت واگذار شــده است 
و ۲۴ آزادراه در اختیــار بهره بــردار قــرار دارد که 
وصــول عــوارض ۱۶ آزادراه از طریــق ســامانه 
الکترونیکــی عوارض »ETC« انجام می شــود و 
از ۱۳ آزادراه دیگــر نیز حدود ۷۰ درصد آنها در 
حال تکمیل زیرســاخت های خود برای اتصال 

به این سامانه هستند.
وی افــزود: طبــق قانون باید همــه آزادراه ها به 
ســامانه پرداخــت الکترونیکی عــوارض مجهز 
شــوند. لــذا ســایر آزادراه هــای غیــر متصــل به 
شــبکه ETC نسبت به نصب، تجهیز، اتصال و 

بهره برداری اقدام کنند.
بیــات ســرمدی بــا بیــان اینکــه در روش جدید 
تمــام خطوط آزادراه ها به ســامانه ETC مجهز 
می شوند، گفت: در حال تلاش برای بهره برداری 
 ETC از کل شــبکه آزادراهــی در قالــب ســامانه
تا پایان امســال هســتیم. مدیرکل بهره برداری 
آزادراه ها شرکت مادرتخصصی ســاخت و 

توســعه زیربناهــای حمــل و نقل کشــور با بیان 
اینکــه »نــرخ عــوارض آزادراهــی متناســب بــا 
نرخ تــورم افزایــش نیافته اســت« تصریح کرد: 
امیدواریــم موانــع ســرمایه گذاری در آزادراه ها 
برطرف شــود تا رغبت بخــش خصوصی برای 

سرمایه گذاری در آزادراه ها افزایش یابد.
وی در ادامــه بیان کرد: نــرخ عوارض آزادراهی 
پــس از دریافت نظرات شــرکت های آزادراهی 
و ســرمایه گذاران ایــن بخــش، توســط شــرکت 
نقــل  و  زیربناهــای حمــل  توســعه  و  ســاخت 
بررســی و بــه وزیــر راه و شهرســازی پیشــنهاد 

می شود تا در صورت تایید، ابلاغ شود.
بیــات ســرمدی با اشــاره به اهمیــت نگهداری 
و بهســازی آزادراه هــا تصریح کــرد: بــر اســاس 
آنچــه در قــرارداد آزادراه ها ذکر شــده اســت تا 
۱۵ درصد درآمد آزادراه ها باید برای نگهداری 
و ایمــن ســازی هزینــه شــود. امــا از ســال ۱۴۰۰ 
مقرر شد، به دلیل عدم تناسب افزایش درآمد 
آزادراه هــا بــا نــرخ تــورم؛ در مــواردی کــه برای 
نگهــداری آزادراه بیــش از ۱۵ درصــد نیاز شــد 
بــا تاییــد دســتگاه های اجرایــی از شــرکت های 
آزادراهی پذیرفته شود تا مشکل حسابرسی به 

وجود نیاید.
تــا   ۱۰ از  بعــد  آزادراه  هــر  شــد:  یــادآور  وی 
بایــد  به اصطــلاح  قــرارداد  شــروع  از  ۱۲ســال 
تجدیــد ســاختمان کند یعنی بهســازی روکش 
آســفالت انجــام دهــد. مدیــرکل بهره بــرداری 
آزادراه ها شرکت مادرتخصصی ســاخت و 
توســعه زیربناهای حمل و نقل کشــور با اشاره 
بــه دولــت  انتقــال  بــه آزادراه هــای در شــرف 
خاطرنشــان کرد: آزادراه پــل میان گذر دریاچه 
ساوه-ســلفچگان  و  کاشــان  قــم-  ارومیــه، 
کمتریــن مانده مســتهلک نشــده را دارند و اگر 
سرمایه گذاری جدیدی انجام نشود، دو الی سه 

سال آینده به دولت باز می گردند.

J O M L E H N E W S P A P E R

   چهارشنبه
    27 دی 1402 
  سال هفتم 
   شماره 1712

آزادراهها

اخبــار

 سرپرست مرکز تحقیقات راه
مسکن و شهرسازی:

یک هزار و ۲۰۰ 
ساختمان نا ایمن 

پایتخت ارزیابی شد
راه،  تحقیقــات  مرکــز  سرپرســت 
مسکن و شهرسازی از اتمام ارزیابی 
یکهــزار و ۲۰۰ ســاختمان نا ایمن و ارســال 
مدیریــت  ســازمان  بــه  ارزیابی هــا  نتایــج 
خبــر  تهــران  دادســتانی  و  بحــران 
سرپرســت  حیدری«،  داد.»محمدمهــدی 
مرکز تحقیقات راه، مسکن و شهرسازی در 
گفت وگو با خبرنگار پایگاه خبری وزارت راه 
و شهرســازی با بیان اینکــه مرکز تحقیقات 
خصــوص  در  شهرســازی  و  مســکن  راه، 
ارتقای تاب آوری شهر تهران بر اساس بند 
ض ماده ۱۴ قانون مدیریت بحران، تدوین 
دستورالعمل فرورریزش ها و فروچاله های 
و  گســلی  حریــم  تعییــن  تهــران،  شــهر 
همچنین ارزیابی ساختمان های ناایمن را 
انجــام داده و اقداماتی در حال انجام دارد 
به تشــریح اقدامــات آن مرکز در خصوص 

ارزیابی ساختمان های ناایمن پرداخت.
مســکن  راه،  تحقیقــات  مرکــز  سرپرســت 
در  تحقیقــات  مرکــز  گفــت:  شهرســازی  و 
همکاری با اداره کل راه و شهرسازی استان 
تهران، ســازمان نظام مهندسی ساختمان 
اســتان تهران و مدیریت بحران شهرداری 
تهــران، ارزیابی ســاختمان های نــا ایمن را 
شــروع کرده است.حیدری ادامه داد: مقرر 
شــده اســت تا ارزیابــی ۱۶ هزار ســاختمان 
ناایمــن در پایتخت انجام شــود که تاکنون 
ارزیابــی یک هزار و ۲۰۰ ســاختمان ناایمن 
انجــام شــده اســت و نتایــج ارزیابی هــا در 
چهار گــروه به ســازمان مدیریــت بحران و 

دادستانی استان تهران ارایه شده است.
ســاختمان های  ارزیابــی  کــرد:  تاکیــد  وی 
ناایمن موضوع مهمی اســت که بر اساس 
جــزء ۵ بنــد ض مــاده ۱۴ قانــون مدیریــت 
بحــران انجام آن برعهــده مرکز تحقیقات 
راه، مســکن و شهرســازی در همــکاری بــا 

دیگر سازمان ها و نهادها قرار گرفته است.

مدیرکل دفتر تجاری سازی وزارت 
راه و شهرسازی اعلام کرد؛

طرح جامع پایانه های 
مرزی نوردوز و جلفا 

بازنگری شد
مدیــرکل دفتر تجــاری ســازی و امور 
تشــکل های وزارت راه و شهرسازی از 
تصویب بازنگری طرح جامع نوردوز و جلفا 
خبــر داد و گفــت: بــر اســاس دســتورالعمل 
ساماندهی و تقویت پایانه های زمینی کشور، 
از  زا  توقــف  و  ضــروری  غیــر  فرآیندهــای 
می شــود.»امین  حــذف  مــرزی  پایانه هــای 
ترفــع«، مدیرکل دفتــر تجاری ســازی و امور 
در  شهرســازی  و  راه  وزارت  هــای  تشــکل 
گفت وگو با خبرنگار پایگاه خبری وزارت راه و 
شهرســازی، درباره طــرح جامــع پایانه های 
مرزی نوردوز و جلفا توضیح داد: بازنگری این 
طرح ها به تایید رسیده و به زودی در نشست 
اصلی شــورای ســاماندهی مبــادی ورودی و 
خروجی زمینی مجاز کشور تصویب می شود.

مدیرکل دفتر تجاری سازی و امور تشکل های 
وزارت راه و شهرســازی ادامــه داد: بر اســاس 
فرایند رویکرد نوین شورا، انجام تشریفات در 
پایانه هــای مــرزی نوردوز و جلفــا بازطراحی 
شــده و بــه زودی عملیــات اصلاحــی آغــاز 
خواهند شد.ترفع با اشــاره به رویکرد شورای 
ساماندهی مبنی بر حذف گره های فرایندی 
از پایانــه هــای مرزی تاکیــد کرد: بــا توجه به 
مطالعات فرایندی که از گردش عملیات در 
پایانه های مرزی کشــور در حال انجام است، 
لازم بــود تا بــا نگاه انجام تشــریفات در حال 
عبور، کلیه زیرساخت ها و جریان عبور و مرور 
در پایانــه هــای مذکور بــاز طراحی شــود و به 
عــلاوه اســتقرارهای غیــر ضــرور از فضــای 
پایانه هــا حذف شــوند.وی گفــت: از آنجا که 
پایانــه مــرزی محلــی بــرای عبــور اســت، در 
طراحی های جدید فضای پارکینگ  در داخل 
پایانه های مرزی به حداقل رســیده تا با بهره 
برداری بهینه و مفید از همه فضاها از طریق 
اســتقرار ایســتگاه های کاری در مــرز، انجــام 
تشریفات در حال حرکت کامیون تسریع یابد 
و توقفات حداقل شود.مدیرکل دفتر تجاری 
و  راه  وزارت  تشــکل های  امــور  و  ســازی 
شهرسازی اظهار کرد: چندین خط موازی در 
مسیر رفت و برگشت که شامل ایستگاه های 
کاری انجام تشریفات در حال حرکت هستند 
در طراحی های جدید پیش بینی می شــود تا 
امکان ســرویس دهی همزمان به کامیون ها 
فراهم و ترافیک داخل پایانه مدیریت شود.

وی ادامــه داد: رویکــرد شــورا ایــن اســت کــه 
فرآیندهایــی کــه بــر اســاس دســتورالعمل 
ساماندهی و تقویت پایانه های زمینی کشور 
الزامــی نیســتند از پایانه هــای مــرزی حذف 
شــوند.به گفتــه ترفع، طــرح بازنگری شــده 
جدید دو پایانه مرزی نوردوز و جلفا به زودی 
و پس از تصویب در جلسه اصلی شورا، برای 
آغاز عملیــات اجرایی مطابق طرح مصوب 
به ســازمان راهداری و حمــل و نقل جاده ای 

ابلاغ خواهد شد.

اجرای ۲۹پروژه بازآفرینی 
شهری در سنندج

مدیــرکل راه و شهرســازی کردســتان 
گفت: بالغ بر هزارمیلیارد ریال اعتبار 
در قالب ۳۵ پروژه بازآفرینی شــهری شامل 
۲۹ پروژه اجرایی و 6 پروژه مطالعاتی در شهر 
سنندج تعریف شده است.به گزارش پایگاه 
خبــری وزارت راه و شهرســازی )کردســتان(، 
جهانگیر الیاسی اظهار کرد: این اداره کل با کار 
کارشناســی و مطالعاتــی فراگیــر نســبت به 
شناسایی کمبودهای محلات کم برخوردار در 
حاشیه شهرهای استان و یا نواحی منفصل و 
بافت های ناکارآمد اقدام کرده و با انعکاس 
این موارد به مدیران در وزارت راه و شهرسازی 
در راستای دریافت اعتبار و رفع و کاهش این 
کمبودها اقدامات متنوعی را انجام داده و در 
حال انجام دارد.الیاســی با اشــاره به اینکه از 
مجمــوع ۲۹ پــروژه بــاز آفرینــی در ســنندج 
۲۵پــروژه بــه بهره بــرداری رســیده و تحویل 
دســتگاه بهره بردار شــده، گفت: برای اجرا و 
بهــره بــرداری از پروژه هــای بــاز آفرینــی در 
سنندج بیش از یک هزار میلیارد ریال قرارداد 
بسته شده و اتمام پروژه های در حال اجرا نیز 

در سنندج ۵۰۰ میلیارد ریال اعتبار نیاز دارد.

صفحه05

صفحه06

0606

معاون بنیاد مسکن انقلاب اسلامی:

 ۱۰۰ هزار واحد مسکونی 
 نهضت ملی در روستاها 

تا پایان سال تحویل می شود

 سخنگوی سازمان هواپیمایی کشوری 
در خصوص نرخ بلیت هواپیما:

 شرکت ها مجاز به افزایش 
نرخ بلیت هواپیما نیستند

وزیر راه و شهرسازی خبر داد؛

امضای قرارداد بندر 
 چابهار بین ایران 
و هند تا یک ماه آینده

وزیــر راه و شهرســازی با انتشــار پیامــی از امضای قــرارداد بنــدر چابهار بین 
ایــران و هند تا یــک ماه آینده خبر داد.به گزارش پایــگاه خبری وزارت راه و 
شهرســازی، مهرداد بذرپاش در  یکی از شبکه اجتماعی نوشت: »در دیدار 

با وزیر امورخارجه هند، آخرین وضعیت قرارداد بندر چابهار بین ایران و 
هند بررسی و توافق شد تا یک ماه آینده نهایی و بین دو طرف به امضا 

برسد.افزایش همکاری در حوزه های حمل نقل و ترانزیت، امیدبخش 
آینده روشن همکاری های دو کشور قدرتمند آسیا است.«

مدیرعامل شرکت عمران شهر جدید پردیس خبر داد؛ 

 افتتاح ۱۰ هزار واحد 
 مسکن مهر پردیس 

تا پایان سال

دبیــر شــورای عالی شهرســازی و معمــاری ایــران در 
مکاتبــه با مدیرعامل ســازمان ملی زمین و مســکن، 
و  جدیــد  شــهرهای  عمــران  شــرکت  مدیرعامــل 
استانداران تمامی استان های کشور، مصوبه شورا را با 
موضوع بازنگری دســتورالعمل ترویج شهرک سازی 
در کشور و نحوه صدور پروانه تاسیس شهرک و پروانه 

بهره برداری از آن ابلاغ کرد.
و  راه  وزارت  خبــری  خبرنگار پایــگاه  گــزارش  بــه 
شهرســازی، »خســرو دانشــجو«، دبیــر شــورای عالی 
شهرســازی و معمــاری ایــران در مکاتبه با »ارســلان 
مالکــی«، مدیرعامل ســازمان ملی زمین و مســکن، 
»علیرضــا جعفــری«، مدیرعامــل شــرکت عمــران 
شهرهای جدید و استانداران تمامی استان های کشور، 
مصوبــه شــورا را بــا موضــوع بازنگری دســتورالعمل 
ترویــج شهرک ســازی در کشــور و نحوه صــدور پروانه 

تاسیس شهرک و پروانه بهره برداری از آن ابلاغ کرد.
بــر اســاس مصوبه شــورا، شــورای عالی شهرســازی و 
معماری ایران در جلســه مــورخ ۲۰ آذر ۱۴۰۲ مصوبه 
»بازنگــری دســتورالعمل ترویــج شهرک ســازی در 
کشــور و نحوه صدور پروانه تأســیس شــهرک و پروانه 
بهره بــرداری از آن« را بــا توجــه بــه جلســه مــورخ ۱۱ 
آذرمــاه ۱۴۰۲ کمیتــه تخصصــی مقــررات، لوایــح و 
سیاســت گذاری شــورای عالی )کمیته فنی شــماره ۴( 
و بــا عنایت به نقطه نظرات شــرکت مادر تخصصی 
عمران شهرهای جدید و سازمان ملی زمین و مسکن 
در راســتای بهبود و تســهیل فرآیند شهرک ســازی در 
کشور، مورد بررسی قرار داد و با تأکید بر موارد زیر مورد 

تصویب قرار داد.
۱ -مقــرر شــد حداقــل واحدپذیــری مــورد نیــاز برای 
احداث شهرک معادل ۵۰۰ قطعه و حداکثر ۳۰هزار 

نفر جمعیت در نظر گرفته شود.
۲- مقرر شد با هدف تدوین چارچوب مشخص برای 
شــهرک مســکونی دولتی، تعریف شهرک مسکونی 
دولتــی در قالــب تبصره ذیل مــاده ۲ دســتورالعمل 

به ترتیب زیر اضافه شود: 
شــهرک مســکونی دولتی به شــهرکی گفته می شــود 
کــه در اراضــی دولتی و یــا اراضی کــه در اختیار دولت 
قــرار می گیرد و بر اســاس مفــاد این دســتورالعمل و 
در راســتای سیاســت های ابلاغــی دولــت و وزارت راه 
و شهرســازی و یــا اجرای طرح های حمایتی مســکن 
کشــور با کارکردها و نقش های مکمل، مصوب شــده 
و مســئولیت ایجــاد آن بــر عهده دولت بــا نمایندگی 
ســازمان ملی زمین و مســکن و یا شــرکت عمران به 

تشخیص وزیر راه و شهرسازی خواهد بود.«
همچنین در جزء ۷ قسمت الف ماده ۱ دستورالعمل، 
منظور از شــهرک، »شــهرک مســکونی، تخصصی یا 

تولیدی به استثنا شهرک مسکونی دولتی است.«
۳-مقرر شــد نظام برنامه ریزی شهرک متشکل از ۳ 
طرح شامل: »طرح توجیهی«، »طرح جامع« و »طرح 
آماده سازی و طراحی شهری« بوده و دستور کار و شرح 
خدمات طرح ها توسط دبیرخانه ستاد تهیه و توسط 
دبیر شورای عالی ابلاغ شود. با توجه به اینکه تعریف 
طرح جامع و طرح آماده ســازی و طراحی شــهری در 
دستورالعمل سال ۱۳۹۹ به تصویب رسیده، تعریف 
طرح توجیهــی به عنوان طرحی »مبتنی بــر احکام و 
پیشنهادات طرح های فرادست و متضمن ضرورت ها 
و امکان پذیری ایجاد شهرک، جامعه هدف، نقش و 
کارکــرد و چارچــوب کلــی کالبدی« به دســتورالعمل 
اضافه شود. همچنین تعریف طرح جامع شهرک، بر 
اساس تعریف طرح توجیهی، اصلاح شود. متقاضی 
می توانــد طرح توجیهی و طرح جامع شــهرک را هم 
به صــورت مجزا و هــم به صورت هم زمــان تهیه و به 

تأیید و تصویب مراجع مربوطه برساند.
۴- ذیــل بنــد ۸-۵ ماده ۸ در خصوص شــهرک های 
مســکونی دولتی اضافه شــود: هر یک از دستگاه های 
دولتــی بایــد، زیرســاخت ها و خدمــات زیربنایــی و 
روبنایــی لازم در حوزه وظایف ذاتی خود را بر اســاس 

قوانین و مصوبات شورای عالی مسکن در این اراضی 
فراهم کنند.

۵- گردش کار و مراجع بررســی و تصویب شهرک در 
قالب یک بند به دســتورالعمل شهرک سازی اضافه 
شد. بر اساس این بند، مرجع تصویب طرح توجیهی 
و طــرح جامــع شــورای عالی شهرســازی و معمــاری 
تعییــن شــد و مرجــع تصویب طــرح آماده ســازی و 
طراحی شهری شهرک، ستاد مدیریت شهرک سازی 

خواهد بود.
۶- برای شــهرک های مسکونی دولتی، جهت صدور 
پروانه تأســیس شهرک مسکونی دولتی توسط ستاد، 
کمیتــه ای بــه دبیری ســازمان ملــی زمین و مســکن 
متشــکل از نماینــدگان دبیرخانــه ســتاد، معاونــت 
شهرسازی و معماری و معاونت مسکن و ساختمان 
وزارت راه و شهرســازی و اداره کل راه و شهرســازی 
اســتان مربوطــه، مســئول بررســی و تصویــب طــرح 
آماده سازی و طراحی شهری خواهند بود. پس از تأیید 
طرح در کمیته مزبور، گزارش نتایج جهت تصویب و 
صدور پروانه تأسیس شهرک مسکونی دولتی به نام 
دولت با نمایندگی ســازمان ملی زمین و مســکن و یا 

شرکت عمران به دبیرخانه ستاد ارسال خواهد شد.
۷- دبیرخانــه ســتاد موظــف اســت ظرف مدت ســه 
)۳( ماه پس از تصویب این دستورالعمل، چارچوب 
مطالعات و شــرح خدمات »طرح توجیهی«، »طرح 
طراحــی  و  آماده ســازی  »طــرح  شــهرک«،  جامــع 
شــهری« را با توجه به تعاریف فــوق، ضوابط قانونی 
اســناد طرح و شرایط خاص انواع شهرک، تدوین و با 

تصویب ستاد و تأیید دبیر شورای عالی ابلاغ کند.
۸- شــرح خدمات طرح های هر شــهرک، متناســب 
بــا نقــش و عملکــرد و مقتضیــات محلــی و الزامات 
فنــی مرجع صادرکننده موافقت اصولی و بر اســاس 
مشــاور  توســط  نمونــه،  خدمــات  شــرح  چارچــوب 
ذی صلاح، تدقیق و مبنــای مطالعات و طراحی قرار 

خواهد گرفت.
۹- مقرر شــد جهت ثبت درخواســت ابتــدا موافقت 
اولیه از کمیســیون تبصره یک مــاده یک قانون حفظ 
کاربری اراضی زراعی و باغ ها، مطابق مقررات مربوطه 
از سازمان جهاد کشاورزی استان در خصوص اراضی 
غیر دولتی اخذ شود، مجوز کمیسیون مذکور با توجه 
به تصویب نامه شماره ۲۳۵۰ مورخ ۱۵ فروردین ۱۴۰۰ 
هیئت وزیران پس از تصویب طرح توجیهی شــهرک 
 در شــورای عالی و تــا قبــل از صــدور پروانه تأســیس، 

توسط جهاد کشاورزی صادر خواهد شد.

۱۰- در بنــد ۲ مــاده ۶ در خصوص نحوه پاســخ گویی 
به اســتعلام ها، عبارت »به صــورت واضح )صریح(، 
 غیــر مشــروط و غیــر قابل تفســیر« بــه متــن مصوبه 

اضافه شود.
۱۱ -در بنــد ۹ ذیــل مــاده ۶ تبصــره ای اضافــه و مدت 
زمــان هجده ماه برای اعتبار مصوبه شــورای عالی در 
خصوص تصویب طرح توجیهی شهرک لحاظ شود.

۱۲-در ذیــل بنــد ۴ ماده ۷ تبصــره ای با این مضمون 
اضافه شود. »در شهرک های مسکونی دولتی، پروانه 
تأسیس شهرک به نام دولت جمهوری اسلامی ایران 
با نمایندگی ســازمان ملی زمین و مسکن و یا شرکت 

عمران صادر می شود.« 
۱۳- در بند ۸ ماده ۷ تبصره ای با این مضمون اضافه 
شود. »شــهرک های مسکونی دولتی مشمول سپرده 

تضمین اجرای تعهدات، موضوع این بند نیستند.«
۱۴- از آنجایی که واگذاری اراضی دولتی به متقاضیان 
به شرط ســاخت اســت، جهت عمران شــهرک های 
مســکونی دولتــی، در بنــد ۱ مــاده ۹، تبصــره ۳ با این 
مضمــون اضافــه شــود: »در شــهرک های مســکونی 
دولتی، با هدف اجرای طرح های مسکن، همزمان با 
تصویب طرح آماده سازی و طراحی شهری شهرک و 
شروع عملیات اجرایی، شهرک ساز می تواند نسبت 
بــه واگذاری قطعات به متقاضیان به شــرط ســاخت 
 و صــدور پروانــه ســاختمانی، بــدون حــق فــروش، 

اقدام کند.«
۱۵- بنــد ۱ مــاده ۱۴ بــه ایــن صــورت اصــلاح شــود: 
مراکــز، مجموعه ها و مجتمع های ســکونتی، اقامتی 
و تخصصــی واقــع در خــارج از محــدوده شــهرها، که 
به اســتناد تبصــره ذیــل مــاده )۷( آیین نامــه احداث 
بنــا و شــهرک هایی که بر اســاس تبصــره )۱( جــز )۱( 
بنــد )ب( مــاده )۱( این دســتورالعمل به لحاظ فنی و 
حقوقی قابل انطباق با تعریف شــهرک باشــند، چه 
مجوزهــای تأســیس و بهره بــرداری از دســتگاه های 
مربوطــه، مصــرّح در دســتورالعمل های پیشــین را 
نداشته باشــند، در صورتیکــه مراحــل  داشــته، چــه 
قانونــی و فنــی را مطابــق ایــن دســتورالعمل طــی 
نکــرده و همچنــان خــارج از محــدوده شــهرها قــرار 
داشته باشــند، شهرک نیمه تمام محســوب شده و به 
 شــرح ذیل با مفــاد این دســتورالعمل قابــل انطباق 

خواهند بود.
۱۶- بند ۱۴-۴- به این صورت اصلاح شــود: آن دسته 
از شــهرک هایی که در درون حریم شهرها قرار گرفته 
یــا می گیرنــد، در صــورت درخواســت شهرک ســاز یا 
مجری مجموعه یا مجتمع، یا هیئت امنای شــهرک 
یــا مدیریت مجموعه یا مجتمع ملزم به طی فرآیند 
تصویب شــهرک و خروج آن از حریم شــهر، از طریق 
ارائه دلایل فنی و حقوقی به همراه ارائه طرح )نقشــه 
کاربری و ضوابط ساخت وســاز( بــه دبیرخانه کارگروه 
زیربنایی استان است. کارگروه زیربنایی موظف است 
ظــرف مدت یک ماه با حضور نماینده ســتاد، ضمن 
بررســی شــرایط، نظر خــود را به شــورای برنامه ریزی 
استان ارائه کند. شورای برنامه ریزی خارج از نوبت به 
موضوع رسیدگی و نتیجه را جهت تصویب نهایی به 

شورای عالی گزارش می کند.
۱۷-یک بند در خصوص پیشنهاد دریافت حق النظاره 
توســط شــرکت شــهرهای جدیــد برای شــهرک های 

غیردولتی به مصوبه اضافه شود.
۱۸-در جدول پیوست شماره ۲ به بخش مرجع صدور 
موافقت اصولی به صورت زیرنویس »در شهرک های 
مسکونی دولتی و سایر شهرک های مسکونی نیازی به 

صدور موافقت اصولی وجود ندارد« اضافه شود.
۱۹-در ماده ۴-۱، نماینده سازمان ملی زمین و مسکن 

در ستاد شهرک سازی اضافه می شود.
۲۰- ســایر بخش های مصوبه همچنان به قوت خود 
باقی اســت و متن نهایی دستورالعمل پس از اعمال 
تغییرات فوق توســط دبیر شــورای عالی شهرسازی و 

معماری ایران ابلاغ خواهد شد. 

صفحه 06

مدیرعامل سازمان بنادر و دریانوردی خبر داد؛

 تخصیص اعتبار ۱۲هزار میلیاردتومانی
برای توسعه دریامحور هرمزگان

دبیر شورای عالی شهرسازی و معماری در مکاتبه با استانداران کشور ابلاغ کرد؛ 

 بازنگری دستورالعمل ترویج شهرک سازی 
در کشور

 برای شهرک های مسکونی 
دولتی، جهت صدور پروانه 
تأسیس شهرک مسکونی 

دولتی توسط ستاد، کمیته ای 
به دبیری سازمان ملی زمین و 
مسکن متشکل از نمایندگان 

دبیرخانه ستاد، معاونت 
شهرسازی و معماری و معاونت 

مسکن و ساختمان وزارت راه 
و شهرسازی و اداره کل راه و 

شهرسازی استان مربوطه، 
مسئول بررسی و تصویب طرح 

آماده سازی و طراحی شهری 
خواهند بود



معاون بنیاد مسکن انقلاب اسلامی:
 ۱۰۰ هزار واحد مسکونی 

نهضت ملی در روستاها تا پایان 
سال تحویل می شود

سخنگوی سازمان هواپیمایی کشوری در خصوص نرخ بلیت هواپیما:

شرکت ها مجاز به افزایش نرخ بلیت هواپیما نیستند

عمران

مسکن هواپیمایی

راه و مسکن 06J O M L E H N E W S P A P E R

َّه "سيدمهدی حكيم" در كشور سودان توسط مزدوران بعثی عراق )1366ش( l شهادت شهید کاظم غلام  زاده  تدین )1363ش( l برف و باران شهرهای آذربایجان و مازندران و گیلان را فلج کرد و ارتباط صدها دهکده قطع شد و در فومن و لاهیجان یک متر برف بارید)1349ش( امروز در تقویم: شهادت آيت الل

افزایش ۲۲ درصدی پروازهای 
 خارجی فرودگاه مشهد 

در ۹ماه امسال
مدیــرکل فرودگاه هــای اســتان خراســان رضــوی از افزایــش 
۲۲درصــدی پروازهــای خارجی فــرودگاه مشــهد در نه ماهه 

سال ۱۴۰۲ نسبت به مدت مشابه در سال گذشته خبر داد.
بــه گزارش پایــگاه خبــری وزارت راه و شهرســازی از روابط عمومی 
فرودگاه های استان خراسان رضوی؛ محمود امانی بنی در خصوص 
میزان تغییرات پروازهای فرودگاه بین المللی شــهید هاشمی نژاد 
مشــهد اظهــار کرد: در ۹ ماهه امســال ۴۲ هــزار و ۲۸۸پــرواز در این 

فرودگاه نشست و برخاست داشته است.
وی افــزود: همچنیــن در ایــن مــدت پنــج میلیــون و ۶۵۵ هــزار و 
۸۲۹مسافر در فرودگاه بین المللی شهید هاشمی نژاد مشهد جابه 

جا شده اند.
مدیر کل فرودگاه های خراســان رضوی تصریــح کرد: در این مدت 

۳۲ هزار و ۷۷۸ پرواز داخلی نشست و برخاست کرده اند.
همچنین چهار میلیون و ۴۲۷ هزار و ۳۶۸ مســافر داخلی جابه جا 
شده اند. امانی بنی در خصوص تغییرات پروازهای خارجی یادآور 
شد: در ۹ماهه نخست امسال ۹ هزار و ۵۱۰ پرواز خارجی در فرودگاه 
مشهد نشست و برخاست داشته است که نسبت به مدت مشابه در 

سال گذشته ۲۲ درصد افزایش را نشان می دهد.
وی افــزود: همچنیــن در ایــن مــدت یــک میلیــون و ۲۲۸ هــزار و 
۴۶۱مســافر پرواز خارجی در فرودگاه مشــهد تردد داشته اند که این 
تعداد حاکی از رشــد ۱۴ درصدی آن نسبت به مدت مشابه در سال 

گذشته است.
مدیــرکل فرودگاه های خراســان رضوی همچنین گفت: بیشــترین 
پــرواز داخلی در ۹ ماهه امســال مســیر مشــهد – تهران بــا ۷ هزار و 
۶۳۴ پــرواز و یک میلیون ۶۸ هزار و ۱۸۶ مســافر و بیشــترین ســهم 
پــرواز خارجی در مســیر مشــهد- نجف بــا ۱۶۶۷ پــرواز و ۲۱۲ هزار و 

۸۰مسافر بوده است.
به گفته امانی بنی فرودگاه شــهید هاشــمی نژاد مشــهد، در نه ماهه 
امســال بــا بیــش از ۹ هــزار نشســت و برخاســت رتبــه  اول را میــان 
فرودگاه های کشــور از حیــث برقراری پرواز به کشــورهای خارجی از 

آن خود کرده است.

در پی بارش های گسترده و فراگیر انجام شد؛
 بازگشایی دو محور شریانی 
و ۲۰۰ محور روستایی کشور 

دو محور شریانی کشور و ۲۰۰ محور از ۳۸۰ محور روستایی که 
بــه دلیل بارش برف و کولاک مســدود شــده بود، بازگشــایی 

شده است.
به گزارش روابط عمومی ســازمان راهداری و حمل و نقل جاده ای، 
»غلامعبــاس بهرامی نیــا«، مدیرکل دفتر امــور عملیات راهداری، 
ماشــین آلات و مدیریت بحران این ســازمان گفت: محور چالوس، 
کــرج، آزاد راه تهران - شــمال که به دلیل کــولاک و ریزش بهمن از 
شــب گذشته مســدود شده بود بازگشــایی شــد و تردد در این محور 

برقرار شده است.
به گفته وی در حال حاضر تنها محور های شــریانی از جمله اردبیل 
و آستارا )محدوده گردنه حیران( به دلیل شرایط بارش شدید برف 
و وکولاک وعدم ایمنی کافی مســدود شده و بارش ها در استان های 
آذربایجان غربی و کردســتان از شدت بیشــتری برخوردار است، اما 

باز و تردد در آن ها برقرار است.
وی بــه مســافران توصیــه کــرد از تردد هــای غیــر ضــروری پرهیــز 
تجهیــزات  و  چــرخ  زنجیــر  از  حتمــا  تــردد  صــورت  در  و  کــرده 
ایمنــی اســتفاده کننــد. بهرامی نیــا اظهــار کــرد: در محور هــای غیر 
شــریانی و روســتایی هــم تــا بــه امــروز ۳۸۰ محــور در اســتان های 
اردبیــل  و  آذربایجان شــرقی  کردســتان،  غربــی،  آذربایجــان 
مســدوده بــود کــه تــا کنــون ۲۰۰محور بازگشــایی شــده و همــکاران 
 راهــداری در تــلاش هســتند کــه تــا فــردا صبــح ســایر محور هــا را 

بازگشایی کنند.
بهرامــی نیــا با بیان این که ۶۴۰۰ نفر نیروی راهدار و ۴۷۵۰ دســتگاه 
ماشــین آلات راهــداری در عملیــات برف روبی بارش هــای روزهای 
اخیــر فعالیــت کردنــد، گفــت: ۴۰ هــزار تــن مصالــح شــن و نمک 
اســتفاده شده اســت و تا امروز هم ۴۰ مورد عملیات ریزش برداری 
 در ســطح جاده هــا انجــام شــد و ۴۰ هــزار کیلومتــر بانــد برف روبی 

شده است.

مدير كل امور مهندسي وفناوری هاي نوين 
سازمان مجری تشریح کرد؛

ضرورت استفاده از سیستم های 
جداساز لرزه ای در بیمارستان ها

»علــي ثباتي«، مدیر کل امور مهندســي وفنــاوري هاي نوین 
ســازمان مجری ســاختمان ها و تاسیســات دولتی و عمومی 
ضرورت اســتفاده بی وقفه از مفاصل انعطاف پذیر و ساپورت های 
تاسیســاتی دربیمارســتان هــا و مراکــز درمانی پس از وقوع ســوانح 
ایــن  بــه  دســتیابی  راهکارهــای  و  زلزلــه  خصــوص  بــه   طبیعــی 

مهم را برشمرد.
به گزارش روابط عمومي ســازمان مجري، »علي ثباتي«، مدیر کل 
امور مهندســي وفناوري هاي نوین ســازمان مجری ســاختمان ها و 
تاسیسات دولتی و عمومی در همایشي با حضور جمعي از  مدیران 
سازمان برنامه و بودجه، مدیران عامل و کارشناسان نخبه شرکتهای 
پیمانــکاری و مهندســین مشــاوردر محــل ســالن همایــش جامعه 
مهندســین برگزار شــد، ضرورت اســتفاده بی وقفه از بیمارستان ها 
و مراکــز درمانــی پس از وقوع ســوانح طبیعی به خصــوص زلزله و 

راهکارهای دستیابی به این مهم را برشمرد. 
عملکــردی  طراحــی  نویــن  فنــاوري  و  مهندســي  امــور  کل  مدیــر 
ســاختمانهای بیمارســتانی و اســتفاده از مفاصــل انعطــاف پذیر و 
ســاپورت های تاسیســاتی را از جمله این راهکارها دانســت و افزود 
بــرای بیمارســتانهای واقــع در مناطــق بــا لــرزه خیــزی بســیار بالا، 
اســتفاده از روشــهای فــوق پاســخگوی موثر جهت ســطح عملکرد 
بهره برداری بی وقفه نبوده و لازم است از جداسازی سازه و زیرسازه 

استفاده شود.
لازم بــه ذکــر اســت در ایــن همایــش دکتر پورمســعود، کارشــناس 
بیــن المللــی سیســتمهای جداســاز لرزهــای و میراکننــده انــرژی 
مــروری بر عملکــرد بیمارســتانهای کشــور ترکیه طی زلزلــه ۲۰۲۳ 
نمــود و روند طراحی، ســاخت و تامین تاب آوری بیمارســتان بقیه 
الــه الاعظــم کاشــان را ارائــه نمــود. در انتهــای همایــش حاضران 
در  هــا  سیســتم  ایــن  از  اســتفاده  زمینــه  در  پاســخ  و  پرســش   بــه 

بیمارستان ها پرداختند.

اخبــاریادداشت
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مدیرعامــل شــرکت عمــران پردیــس بــا 
اشــاره به خلــع یــد ۱۳ پیمانکار کــم کار و 
جایگزینــی آنان بــا پیمانــکاران جدید، از 
افتتــاح هفت هــزار واحد مســکن مهر در 
دهــه فجر و رســیدن ایــن آمار بــه ۱۰ هزار 

واحد تا پایان سال خبر داد.
به گزارش بازار، خلیل محبت خواه گفت: 
از ماه های گذشــته طــی نامه های متعدد 
به پیمانکاران مســکن مهر پردیس که کار 
نمی کردند یــا کم کار بودنــد، اخطار داده 
بودیــم و از روز شــنبه گذشــته جایگزینــی 
آنــان بــا پیمانــکاران جدید در دســتور کار 

قرار گرفت تا پروژه ها فعال شوند.
وی بیان داشت: اکنون ۱۳ پیمانکار کم کار 
با پیمانکاران جدید جایگزین شدند و این 

تغییر و تحولات ادامه  دارد.
مدیرعامــل شــرکت عمــران شــهر جدید 

پردیس بــا بیان اینکــه هر پیمانــکاری که 
کار نکنــد و پردیس را حیــات خلوت خود 
بداند به هیــچ عنوان قابل قبول نیســت، 
پیمانــکاری  می شــود  مگــر  کــرد:  تاکیــد 

باشــد  باقــی مانــده  ۱۰ ســال در منطقــه 
و مــدام بگویــد مــن در حــال ضــرر دادن 
برخــی  در  کــه  پیمانکارانــی  هســتم؟ 
دریافــت  پیــش  پیــش  را  پول هــا  مــوارد 

و  خــودرو  خریــد  بــه  آن  بــا  و   می کردنــد 
مسکن می پرداختند.

محبــت خــواه بــا یــادآوری اینکه مســکن 
شــده،  آغــاز   ۹۰ ســال  از  پردیــس  مهــر 
خاطرنشان کرد: نزدیک به پنج هزار واحد 
از مســکن های یــاد شــده هنــوز در مرحله 
فونداســیون اســت و در تلاشــیم تــا پایان 

سال آینده آنها را به اتمام برسانیم.
وی با اشــاره به حضور حدود هشت ماهه 
خود به عنوان مدیرعامل شــرکت عمران 
پردیــس، گفــت: در ابتــدای کار ۲۹ هزار و 
۸۲۱ واحد مسکن مهر ناقص باقی مانده 
بود که مهرماه امســال ۱۰ هزار واحد آن را 

تحویل دادیم.
محبــت خواه ادامه داد: هم اکنون ۱۹هزار 
پردیــس  در  مهــر  مســکن  واحــد   ۸۲۱ و 
باقــی مانــده اســت که بــه صورت شــبانه 

روزی در تلاشــیم با همکاری و هماهنگی 
شرکت های خدمات رسان به ویژه شرکت 

گاز، آنها را به پایان برسانیم.
مدیرعامل شرکت عمران پردیس اظهار 
داشــت: مطابق برنامه ریزی انجام شــده 
از مســکن مهــر  هفت هــزار واحــد دیگــر 
پردیــس در ایــام الله دهــه فجــر امســال 
تــلاش می کنیــم  تحویــل خواهــد شــد و 
 تــا پایــان ســال ایــن آمــار را بــه ۱۰ هــزار 

واحد برسانیم.
دولــت  در  کــرد:  محبــت خــواه تصریــح 
جمعیتــی  بارگــذاری  هیــچ  ســیزدهم 
جدیــدی در پردیــس در قالــب پروژه های 
تــلاش  همــه  و  نشــده  انجــام  مســکن 
مســکن  تعهــدات  کــه  اســت  ایــن  مــا 
را  گذشــته  ســال های  بــه  مربــوط   مهــر 

به اتمام برسانیم.

مدیرعامل شرکت عمران شهر جدید پردیس خبر داد؛

افتتاح ۱۰ هزار واحد مسکن مهر پردیس تا پایان سال

کشــوری  هواپیمایــی  ســازمان  ســخنگوی 
در خصــوص نــرخ بلیــت هواپیمــا بــا ارائــه 
توضیحاتــی اعــلام کرد: شــرکت هــا مجاز به 

افزایش نرخ بلیت هواپیما نیستند.
و  راه  وزارت  خبــری  پایــگاه  گــزارش  بــه 
ســخنگوی  یازرلــو«،  شهرســازی، »جعفر 
سازمان هواپیمایی کشــوری گفت: در تیرماه 
۱۴۰۰ و بــا اعمــال محدودیــت ۶۰درصــدی 
صندلــی پروازهــا در زمــان شــیوع بیمــاری 
کرونا، نرخ بلیت نســبت بــه نرخنامه ۱۳۹۹، 

۴۰درصد افزایش یافت.
وی افــزود: متعاقبا در آذرمــاه ۱۴۰۰ و با رفع 
در  اجتماعــی  گــذاری  فاصلــه  محدودیــت 
پروازهــا، شــورای عالــی هواپیمایی کشــوری 
شــرکت های هواپیمایــی را به کاهش نرخ ها 

به میزان ۱۵ درصد موظف کرد.
کشــوری  هواپیمایــی  ســازمان  ســخنگوی 
بــا  ۱۴۰۰همزمــان  دیمــاه  در  اظهارداشــت: 
اجرایی شــدن قانون مالیات بر ارزش افزوده 
در صنعــت حمل ونقل هوایی نرخ بلیت در 

مسیرهای داخلی ۴درصد افزایش یافت.
یازرلــو تصریح کرد: پس از گذشــت قریب به 
دو سال از تصویب افزایش ۳۰درصدی نرخ 
ها توســط شــورای عالی هواپیمایی کشــوری 
در تاریخ ۱۴۰۲/۲/۲۳ براساس مصوبه ستاد 
تنظیــم بازار نــرخ تمامی مســیرهای داخلی 
براســاس جدول بهای کامل بلیــت هواپیما 
در هر یک از مســیرهای داخلی به میزان ۲۹ 

درصد افزایش یافت.

آخریــن  براســاس  کــرد:  خاطرنشــان  وی 
اقدامــات بــه عمــل آمــده از ســوی شــرکت 
هــای هواپیمایــی و طــرح دعــوا در دیــوان، 
ابطــال مصوبــه  بــه  اداری،  دیــوان عدالــت 
ســتاد تنظیم بازار اقدام کرد که براســاس آن 
مقرر شــده اســت »حمل و نقل بار و مســافر 
هوایی مشمول قیمت گذاری بوده و افزایش 
بــا ســتاد   قیمــت آن منــوط بــه هماهنگــی 

مزبور است.
سخنگوی ســازمان هواپیمایی کشوری ادامه 
داد: متعاقــب رای صــادره هیــات عمومــی 
دیوان عدالت اداری، وزارت راه وشهرســازی 
به عنوان دســتگاه ذیربط درخواست اعمال 
بــه منظــور  اداری  مــاده ۹۱ دیــوان عدالــت 
رســیدگی مجدد کرد که به استناد آن، رئیس 

دیــوان در نامــه ای به وزارت راه وشهرســازی 
نســبت به موقــوف الاجرا شــدن رای مکاتبه 
کرد کــه مراتــب توســط ســازمان هواپیمایی 
جهت آگاهی و اقدام شرکت های هواپیمایی 
ابلاغ شــد و شــرکت ها مجاز به افزایش نرخ 

بلیت هواپیما نیستند.
هواپیمایــی  ســازمان  اینکــه  بیــان  بــا  وی 
در  دولــت  نماینــده  عنــوان  بــه  کشــوری 
متولــی  غیرنظامــی  هوانــوردی  صنعــت 
ســازمان  ایــن  افــزود:  پروازهاســت  ایمنــی 
مســئولیت  و  تکالیــف  بــه  مکلــف  را  خــود 
هایی که قانــون گذار برعهده او نهاده اســت 
فراینــد  در  کــه  تصمیمــی  هــر  و  دانــد  مــی 
 قانونــی کشــور ابــلاغ شــود موظــف بــه اجرا 

خواهد بود.

معــاون مســکن روســتایی 
انقــلاب  مســکن  بنیــاد 
اســلامی با بیــان اینکــه از ابتدای 
دولت ســیزدهم تاکنون ۴۰۰ هزار 
واحــد مســکونی در روســتاها وارد 
مرحله ساخت شــد که ۲۳۰ هزار 
واحــد آن تکمیل و تحویل شــد از 
برنامه یکصدهزار واحدی تحویل 
مجدد مســکن روســتایی تا پایان 

امسال خبر داد.
»مجیــد جــودی«، معــاون مســکن روســتایی بنیــاد مســکن در گفــت وگــو بــا 
خبرنگار پایگاه خبری وزارت راه و شهرســازی، روند اجرای طرح نهضت ملی 
مســکن را در روســتاها اعلام کرد و گفت: هم اکنون ســاخت مســکن در قالب 

طرح نهضت ملی مسکن در روستاها به ۴۰۰ هزار واحد رسیده است.
معاون مســکن روســتایی بنیــاد مســکن ادامــه داد: از ۴۰۰ هزار واحد مســکن 
روســتایی که از ابتدای دولت ســیزدهم شــروع شــده حدود ۲۳۰ هزار واحد به 
اتمام رسید و تحویل متقاضیان شد و ۱۷۰ هزار واحد مسکن روستایی در حال 

اجراست.
جودی تصریح کرد: پیش بینی شده است تا حدود یکصد هزار واحد مسکونی 
روستایی از ۱۷۰ هزار واحد روستایی که در حال اجراست تا پایان امسال تکمیل 

شده و به مردم تحویل شود.
وی توضیح داد: امســال دو رخداد مهم در بخش مســکن  روســتایی را شــاهد 
بودیم که شــامل افزایش تســهیلات مســکن روســتایی به ۳۵۰ میلیون تومان 
بــه ازای هر واحد و همچنین افزایش ســهمیه اجرای ســالانه ۳۵۰  هزار واحد 
مســکونی است که در بخش سهمیه امسال، تاکنون ۱۱۴ هزار متقاضی احداث 

مسکن روستایی برای دریافت تسهیلات به بانک ها معرفی شدند.

Road.housing

از  دریانــوردی  و  بنــادر  ســازمان  مدیرعامــل 
تخصیص اعتبار ۱۲ هزار میلیارد تومانی برای 
توسعه دریامحور هرمزگان خبر داد که شامل 

۹۵ طرح مشخص می شود.
و  راه  وزارت  خبــری  پایــگاه  گــزارش  بــه 
شهرســازی، »علی اکبر صفایی«، معاون وزیر 
راه و شهرســازی و مدیرعامل سازمان بنادر و 
دریانوردی در سفر دو روزه به استان هرمزگان 
از روند اجرای تعدادی از پروژهای توسعه ای، 
عمرانی و ســرمایه گذاری بندر شــهید رجایی 

بازدید کرد.
از رونــد اجــرای  صفایــی در حاشــیه بازدیــد 
بنــدر  ســرمایه گذاری  و  عمرانــی  طرح هــای 
 ۵۵ امضــای  بــه  اشــاره  بــا  رجایــی،  شــهید 
هــزار میلیــارد تومــان تفاهم نامــه و قــرارداد 
ســرمایه گذاری بندری و دریایــی در آذرماه به 
مناســبت روز ملی حمل و نقل امسال، گفت: 
ســهم اســتان هرمــزگان از این میــزان جذب 
ســرمایه گذاری، ۳۲ هزار میلیارد تومان است 
 کــه بیــش از ۱۵ هزار میلیارد تومان در دســت 

اجرا است.
معــاون وزیــر راه و شهرســازی تاکید کــرد: در 
بخش سرمایه گذاری دولتی برای آماده سازی 
ســهم  افزایــش  منظــور  بــه  زیرســاخت ها، 
توســعه اقتصادی در بخش دریایی و بندری، 

مجمــوع اعتبــارات اســتان هرمــزگان ۱۲ هزار 
 میلیــارد تومــان اســت کــه شــامل ۹۵ طــرح 

مشخص می شود.
در  عمرانــی  طرح هــای  جــذب  میــزان  وی 
اســتان هرمزگان را نیز حدود ۶۰ درصد اعلام 
و اضافــه کــرد: مشــاوران و پیمانــکاران بایــد 
بــه کارها ســرعت دهند کــه زیرســاخت هایی 
دریایی و بندری در این اســتان در اســرع وقت 

محقق شود.

مدیرعامل ســازمان بنادر و دریانوردی گفت: 
بالــغ بــر ۱۵۰ هــزار میلیــارد تومــان طــرح در 
حــوزه حمــل و نقــل دریایــی در دســت اجــرا 
داریــم کــه بخشــی از آن هــا در دهــه مبــارک 
 فجر و ســفرهای اســتانی رئیس جمهور قابل 

بهره برداری است.
صفایــی در ایــن بازدیــد کــه اعضــای هیــات 
عامل ســازمان بنادر نیز او را همراهی کردند، 
از فراینــد اجــرای پروژه احداث پل دسترســی 

بــه اراضی ۲۴۰۰ هکتــاری پســکرانه و احداث 
اســکله و پایانه مکانیزه ریلی، جهت انبارش، 
صــادرات و واردات مواد معدنی بندر شــهید 

رجایی دیدن کرد.
مدیرعامــل ســازمان بنــادر همچنیــن در این 
بازدیــد، رونــد اجــرای پایانه مکانیــزه غلات، 
مرکــز خدمات بنــدری و دریایی و ســاختمان 
در دســت تکمیل اطلاعــات و ارتباطات  بندر 

رجایی )ICT( را نیز از نزدیک بررسی کرد.
بر اســاس این گزارش، ساخت مرکز خدمات 
دریایــی و بندری بندر شــهید رجایــی با هزار و 
۴۰۰ میلیارد ریال اعتبار از خردادماه ســال ۹۹ 
آغــاز شــد و بــا ۹۷ درصــد پیشــرفت فیزیکی، 
آمــاده بهره بــرداری قــرار دارد. در ایــن مرکــز 
انواع خدمات بانکی، بندری، مالی، کانتینری 

و اسنادی ارائه می شود.
ســاخت پل اتصــال به اراضــی ۲۴۰۰ هکتاری 
پس کرانه بندر شهید رجایی با سرمایه گذاری 

۳۰۰۰ میلیارد تومانی آغاز شده است.
مدیرعامل ســازمان بنادرودریانوردی در این 
بازدید، بر اجرای پرشــتاب عملیات اجرایی و 
بهره برداری از پل دسترسی تا یک سال آینده 

تاکید کرد.  
بنا بر این گزارش ســازمان بنــادر و دریانوری، 
فلــه  مــواد  مکانیــزه  پایانــه  یــک  ایجــاد  بــا 

و  رجایــی  شــهید  بنــدر  غــرب  در  معدنــی 
اســتفاده از تجهیــزات مکانیزه، اتوماســیون و 
تکنولوژی هــای پیشــرفته، عــلاوه بــر افزایش 
ســرعت و کاهــش هزینــه هــا، بهبــود قابــل 
توجهی در ایمنی، بهداشــت و محیط زیست 

حاصل خواهد شد.
همچنین هــدف از ایجاد  پایانه مکانیزه ریلی 
مــواد فلــه معدنــی در بنــدر شــهید رجایــی، 
ســهولت در حمــل و نقــل مواد فلــه و کاهش 

هزینه های حمل و نقل این مواد است.  
دریایــی،  توســعه  پروژه هــای  اســت،  گفتنــی 
خشکی و تجهیزات بندری بندر شهید رجایی 
در قالــب این طــرح جامع، و با هــدف ارتقای 
نســل بندر شــهید رجایی و تبدیــل آن به بندر 

نسل سوم در دست انجام است.
در طــرح جامع بندر شــهید رجایــی، در حوزه 
دریایــی، احداث اســکله های نفتی و خدماتی 
جدیــد، توســعه کانــال دسترســی و در بخش 
توســعه  جملــه  از  طرح هایــی  نیــز  بنــدری 
احــداث  نفتــی،  لولــه  خطــوط  کریدورهــای 
ســیلوی ترانزیــت غلات بــا ظرفیــت ۱۰۰هزار 
و  کانتینــری   ۳ ترمینال هــای  احــداث  تــن، 
احــداث پایانــه مکانیزه کالا و توســعه فاز یک 
اراضــی لجســتیک صنعتــی بنــدری تعریف 

شده است.

مدیــرکل بازرگانی داخلی شــرکت راه آهن با 
تکذیب توقف واگن های باری در شبکه ریلی، 
گفت: شرکت راه آهن جمهوری اسلامی ایران 

دخل و تصرفی در صدور بارنامه ندارد.
بــه گزارش روابــط عمومــی راه آهن جمهوری 
اســلامی ایــران، عابدین هادی نــژاد در واکنش 
به اظهــارات یکی از نماینــدگان مجلس مبنی 
بر توقف واگن های باری در شــبکه ریلی با بیان 
اینکه هیچ واگنی در شــبکه ریلــی بابت صدور 
بارنامه متوقف نشــده اســت، اظهار کرد: وقتی 

شــرکتی باوجــود اطلاع رســانی های گســترده، 
شــارژ اعتبار خــود را در ســامانه صــدور بارنامه 
انجــام ندهــد، بصــورت اتوماتیــک و  مکانیزه، 
بارنامه بــرای آنها صادر نمی شــود.وی با بیان 
اینکه موضوع بسته شدن بارنامه صحت ندارد، 
افزود:  شــرکت راه آهن جمهوری اسلامی ایران 
دخــل و تصرفــی در صدور بارنامه نــدارد و این 
موضــوع به اطــلاع شــرکت های ریلی رســیده 
اســت.وی ادامه داد:  سامانه به صورت پیامکی 
از ۵ روز قبــل از اتمــام شــارژ، میــزان اعتبــار هر 

شــرکت را به آنها اعلام می کند و هر شرکت به 
میزانی که سامانه را شــارژ کرده باشد می تواند 
بارنامــه صــادر کند.مدیــرکل بازرگانــی داخلی 
شــرکت راه آهــن یادآور شــد: اگر شــرکتی دوره 
تنفس ۲ ماهه را درخواســت کرده باشد در این 
دوره ۲ ماهه، مطالباتی از آنها درخواست نمی 
شود، اما پس از اتمام دو ماه، باید شارژ سامانه 
صــدور بارنامــه را پرداخــت کند.هادی نــژاد بــا 
تاکیــد بر این کــه راه آهن همه گونــه همکاری با 
شــرکت های مالک واگن انجام می دهد تا این 

شرکت ها به بهترین نحو فعالیت خود را ادامه 
دهند، گفت:  به شــرکای تجاری خود این اجازه 
را داده ایم که اگر شرکتی بنا به دلایل مختلف، 
اعتبار خود را در ســامانه مکانیزه بارنامه شــارژ 
نکرد و ســامانه امــکان صدور بارنامــه جدید را 
به او نداد، می تواند به سراغ دیگر شرکت های 
حمل و نقلی ریلی رفته و بین خود تفاهم نامه 
ای امضا کنند تا آن شــرکت حمل کالا را انجام 
دهد. این تدبیر موجب شــده که هیچ واگنی در 

شبکه متوقف نشود.

مدیرکل بازرگانی داخلی شرکت راه آهن جمهوری اسلامی ایران:

دخل و تصرفی در صدور بارنامه نداریم

مدیرعامل سازمان بنادر و دریانوردی خبر داد؛

  تخصیص اعتبار ۱۲هزار میلیاردتومانی
برای توسعه دریامحور هرمزگان
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اخبـــــاریادداشت

بیــان  بــا  مدیرعامــل آب منطقــه ای گیــان 
اینکــه از ابتــدای مهرماه ســال جــاری تاکنون 
شاهد کاهش ۴۰ درصدی آورد رودخانه های 
گیان به دلیل کاهش بارش ها بودیم، گفت: 

کشاورزان تقویم زراعی را رعایت کنند. 
وحید خرمی در گفت وگو با ایســنا با اشــاره به 
ذخیره ۱۶۰ میلیون مترمکعبی سد سفیدرود، 
اظهــار کرد: از حیث حجم ذخیره آب نســبت 
به مدت مشــابه سال گذشــته وضعیت ثابتی 

داریم.
وی بــا بیــان اینکه در وضعیــت نرمال ذخیره 
ســد ســفیدرود در چنین ایامی از سال به ۵۰۰ 
میلیــون مترمکعــب می رســید، تصریح کرد: 
شــاهد کاهش ۶۰ درصدی ذخیره سد نسبت 

به بلندمدت هستیم.
مدیرعامل شــرکت آب منطقــه ای گیان ۷۰ 
درصد از اراضی شالیزاری استان را آبخور سد 
ســفیدرود دانســت و گفت: گیــان ۲۳۸ هزار 
هکتــار شــالیزار دارد کــه ۱۷۲ هــزار هکتــار آن 
تحت پوشــش شبکه آبیاری سد بوده و مابقی 
بــه صــورت ســنتی از انهــار و نــزولات جوی و 
رودخانه ها و آب های زیرزمینی اســتفاده می 

کنند.
خرمی با اشــاره به وقوع خشکسالی پی در پی 
طی سال های اخیر، به مشکات حوضه آبریز 

ســد ســفیدرود اشــاره کرد و متذکر شد: میزان 
آبگیری ســدهای بالادســت ســفیدرود بهتر از 
مــا نبــوده و دچــار کاهــش آورد هســتند؛ البته 
حوضــه آبریز ســد مدیر واحــد دارد و لذا حق 

آبه و تعادل در آبگیری پایش می شود.
وی بــا بیــان اینکــه از ابتــدای مهرمــاه ســال 
جاری تاکنون شــاهد کاهش ۴۰ درصدی آورد 
رودخانــه های گیــان به دلیــل کاهش بارش 
هــا بودیــم، عنــوان کــرد: گیــان ۹۰۰۰ هکتــار 
آب بنــدان دارد کــه در فصل کشــاورزی مورد 

استفاده قرار می گیرد.
مدیرعامــل آب منطقــه ای گیان با اشــاره به 
لایروبی آب بندان ها از دو محل، خاطرنشــان 
از محــل  بنــدان هــا هــم  کــرد: لایروبــی آب 
اعتبارات جهاد کشاورزی و هم از محل تبصره 
۸ قانون بودجه)تامین هزینه لایروبی با خاک 
استحصال شده از آب بندان( انجام می شود. 
وی ادامه داد: ســازمان جهاد کشاورزی گیان 
سال گذشته لایروبی ۲۵۰ هکتار و امسال ۳۰۰ 
هکتار از آب بندان ها را در دســت انجام دارد؛ 
آب منطقه ای اســتان نیــز لایروبی ۴۰۰ هکتار 
از آب بندان ها را طی دو ســال گذشــته انجام 
داده که هم اکنون پیشرفت ۴۰ درصدی دارد.

خرمــی بــا بیــان اینکــه هر ســاله در مــاه های 
پایانی سال عاوه بر لایروبی انهار و آب بندان 

هــا، ترمیم ســردهنه هــا را اجرایی مــی کنیم، 
اضافه کرد: ۵۰۰ ســردهنه خاکــی مهم داریم 
که بــا تجهیزات مکانیکی بســته می شــود لذا 
کشــاورزان تقویــم زراعــی را رعایــت کننــد تــا 

مشکلی در جهت تامین آب نداشته باشیم.
وی همچنیــن به پیشــرفت ۵۵ درصدی ســد 
شــفارود به دنبــال جابجایــی پیمانــکار پروژه 
اشــاره و بیــان کــرد: ســد دیــورش نیــز دارای 
پیمانــکار  و  بــوده  درصــدی   ۷۴ پیشــرفت 
مشــغول کار اســت و امیدواریم تا ســال آینده 

به مرحله آبگیری برسد.
مدیرعامــل آب منطقــه ای گیــان بــا اشــاره 
بــه پیشــرفت ۸۵ درصــدی بدنــه ســد پلــرود 
بزرگتریــن ســد ســاخته شــده در  بــه عنــوان 
اســتان پس از انقــاب، تصریح کرد: این ســد 
کــه قابلیــت مدیریــت بالــغ بــر ۲۰۰ میلیــون 
مترمکعــب آب را در منطقــه دارد، تــا پایــان 
ســال بــه طــور آزمایشــی آبگیــری مــی شــود، 
امــا ســال آینده شــاهد اتمام پــروژه و آبگیری 

رسمی سد خواهیم بود.
وی آب مصرفی گیان در ســال را سه میلیارد 
و ۳۰۰ میلیــون مترمکعــب دانســت و عنوان 
کــرد: ۹۰ درصــد ایــن آب در بخش کشــاورزی 
مصرف می شود؛ البته دو میلیارد مترمکعب 
آن وابســته بــه ســد ســفیدرود اســت و یــک 
میلیــارد مترمکعــب دیگــر از منابــع داخلــی 
استان و ۳۰۰ میلیون مترمکعب از طریق آب 

های زیرزمینی تامین می شود.
خرمــی با اشــاره به تعریف ۱۱ ســد لاســتیکی 
در گیــان، تصریح کرد: در حــال حاضر چهار 
ســد به بهره برداری رســیده و دو ســد از محل 
اعتبــارات ســفر رئیــس جمهــور، آمــاده بهره 
برداری اســت؛ ســه ســد دیگر در دســت اجرا 
بــوده و میانگین پیشــرفت فیزیکــی ۷۰ تا ۸۰ 
درصــد دارنــد و امیدواریــم تا اوایل ســال آتی 
تکمیل شوند. همچنین عملیات اجرایی یک 

سد جدید را آغاز کردیم.
هکتــاری   ۶۰ تصــرف  رفــع  از  پایــان  در  وی 
اراضی بســتر رودخانه ها با همکاری دســتگاه 
قضایــی خبــر داد و خاطرنشــان کــرد: چهــار 
پروژه آبرسانی شرب را آماده افتتاح داریم که 
ارزش کنونی آنها ۱۲۰۰ میلیارد تومان اســت؛ 
همچنین در سال جاری پروژه های تامین آب 
شــرب تالــش و رینــگ آب لاهیجــان و مخزن 
۱۰ هزار مترمکعبی آســتانه اشــرفیه و تصفیه 
خانــه طــول لات را بــه مرحلــه بهره بــرداری 

رساندیم.

مدیر عامل آب منطقه ای گیلان عنوان کرد؛ 

در راستای ساماندهی و ارتقاء خدمات  کاهش ۴۰ درصدی آورد رودخانه های گیلان

نشست هم اندیشی و بررسی 
مسائل و مشکلات پایانه بار یزد 

برگزار شد

خبـــــر

بــه گزارش روابــط عمومی اداره کل راهــداری و حمل و نقل جاده 
ای اســتان یزد، جلســه هم اندیشــی و بررســی مســائل و مشکات 
پایانه بار به منظور عمران و آبادانی و ساماندهی و ارتقاء ارائه خدمات با 
حضور علیرضا مشرف مشاور مدیرکل و مدیر پایانه بار یزد، سید محمد 
طباطبایی نیا رئیس اداره حقوقی، علیرضا غیرتمند رئیس اداره حمل و 
نقــل کالا، علــوی کیــا رئیــس اداره بازرگانــی، غامرضــا فــاح نماینــده 
معاونت فنی، رحیمی تنها نماینده دفتر حراســت و مسئولین و اعضای 
انجمــن هــای صنفــی راننــدگان و شــرکت هــای مســتقر در پایانــه بــار، 
نمایندگان شــرکت خودگــردان و همچنین تعــدادی از راننــدگان برگزار 
شــد.   شــایان ذکر است در این جلســه مواردی پیرامون مشکات شرکت 
های مستقر در پایانه بار، میزان کمیسیون دریافتی، حذف بارهای جمع 
شــده در سیســتم ســالن اعــان بار، نصــب دوربیــن جهت بخــش های 
مخلتــف پایانه از جمله پارکینگ ها و مســیرهای ورود و خروج، برگزاری 
مستمر کمیسیون رسیدگی به شکایات رانندگان، ساماندهی قیمت های 
فروشــگاه ها و خدماتی که در پایانه ارائه می شــود و هم اندیشــی جهت 
ســاماندهی و کنتــرل ورود و خــروج بــه پایانــه مــورد رصد و بررســی قرار 

گرفت.
 علیرضا مشــرف با بیان اینکه جلســات مشــترک تشــکل هــای صنفی و 
روسای ادارات مربوطه راهداری و حمل و نقل جاده ای استان به منظور 
بهتر اداره شــدن پایانه بار، به صورت دوهفته ای برگزار می شــود، اظهار 
کــرد: مســائل مربــوط بــه ورود و خروج نــاوگان ســواری به داخــل پایانه، 
ســهولت تردد و پارک وســائل نقلیه، لــزوم کنترل بارهای شــرطی که در 
ســالن اعــان بــار اعــام می شــود، کنتــرل محمــولات اتاق دار شــهرک 
صنعتــی از لحــاظ حمــل بار تحــت صحابت بارنامــه و ... مــورد بحث و 

تبادل نظر قرار گرفت.
 مدیر پایانه بار یزد ادامه داد: مسائل مطرح شده پیرامون ورود و خروج 
ناوگان بر اســاس عکس های هوایی گرفته شده از پایانه، مورد رصد قرار 
گرفت که ســرانجام مقرر شــد تشــکل های صنفی و شــرکت خودگردان، 
ظــرف مــدت یــک هفته ضمــن اخذ نظــر اعضــا،، طــرح جایگزیــن و یا 
اصاحــی خود را ارائه نمایند کــه در غیراینصورت طرح اداره کل اجرایی 

خواهد شد.
 مشرف ضمن مطرح کردن موارد کلی فوق خاطرنشان کرد: در رابطه با 
کنتــرل بارها نیز انجمن صنفی رانندگان متعهد شــد تا ضمن مطابقت 
بارهای مشــروط بــا بارنامه صادره، موارد تخلف احتمالی را اســتخراج و 
جهت برخورد قانونی با شرکت متخلف، گزارشات را به صورت دوره ای 

و ممتد ارسال نمایند.
 وی در ادامه اذعان کرد: در رابطه با محمولات اتاق دار شهرک صنعتی 
نیز شامل استفاده از دوربین های پاک خوان، هوش مصنوعی و ارتباط 
نــرم افــزاری اعان بار با بارنامه صادره اســت که در این جلســه مطرح و 

مقرر شد با تایید اعضا، در اولین فرصت اجرایی شود.
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مدیرکل حفاظت محیط زیســت گلســتان با تقدیر از اقدام 
ارزشمند دولت و پیگیری های شبانه  روزی استاندار گلستان 
در زمینــه لایروبــی خلیج گــرگان گفت: ایــن لایروبی باعث 

همتراز شدن آب خلیج گرگان با دریای خزر شد.
محمدرضــا کنعانی اظهار کرد: پس از حدود یکســال و نیم 
عملیــات لایروبــی و بازگشــایی کانــال آبرســان آشــور برای 
تبــادل آبــی بین خزر و خلیج گرگان، ســطح آب این خلیج 

۴۵ سانتیمتر بالا آمده و به سطح دریای خزر رسیده است.
وی بیان کرد: با آبگیری خلیج گرگان و افزایش ســطح آب، 
پهنه ســرزمینی و مســاحت خلیج به ۶ هزار هکتار افزایش 
یافــت که ضمــن امکان تــردد شــناورها، کاهش شــوی آب 

مخاطراتی همچون ایجاد ریزگردها رفع شد.
مدیرکل حفاظت محیط زیســت گلستان گفت: تا چند ماه 

گذشــته شــوری بالای ۴۸ میلی گرم در هــزار در برخی نقاط 
خلیــج گــرگان ثبت شــده بود، ولی هــم اکنون با بــالا آمدن 
ســطح آب، شــوری و ذرات معلــق و نیز هدایــت الکتریکی 
آب در این منطقه با کاهش ۵۰ درصدی بهبود یافته است.

مدیــرکل حفاظــت محیــط زیســت گلســتان گفــت: ذرات 
معلق، شوری آب و هدایت الکتریکی آب سه مولفه  اصلی 
اثرگذاری در زیســت مندان و اندازه گیری پارامتری های آب 

در خلیج محسوب می شود.
کنعانی افزود: از ســوی کارشناسان حفاظت محیط زیست 
به صورت مرتب فرایند اندازه گیری ســطح و شــاخص  های 

زیست محیطی انجام می شود.
وی ادامه داد: بررســی مولفه های اثرگذار در زیســت مندان 
خلیــج، باید در یــک دوره کامــل ورود آب از دریــا به خلیج 

گرگان انجام شود.
وی یادآور شد: این دوره کامل بین ۲۰۰ روز تا یک سال طول 

می کشد.
رییــس جمهــور اســفند ســال ۱۴۰۰ در شــانزدهمین ســفر 
اســتانی به گلســتان دســتور احیا و لایروبی خلیج گــرگان را 

صادر کرد.
پس از سفر اسفند ۱۴۰۰ آیت الله رییسی به گلستان و دستور 
صریح وی، عملیات نجات بخشــی خلیج گرگان به عنوان 
مهمترین بخــش پناهگاه حیات وحش و ذخیرگاه زیســت 

کره میانکاله آغاز شد.
انتخاب پیمانکار خارج از تشریفات اداری بیانگر اراده جدی 
قــوه مجریه برای نجــات دردانه خزر بود و پــس از آن ده ها 
فروند قایق، لایروب، کامیون ، بیل مکانیکی و ادوات فنی و 

راه سازی عازم شمال جزیره آشوراده شدند تا با جمع آوری 
رسوبات، زمینه ورود آب به خلیج گرگان را فراهم کنند.

به اعتقاد کارشناســان توجه به احیای خلیج گرگان و رهایی 
آن از خشکی از جهات اقتصادی و اجتماعی بسیار ضروری 
بوده و اگر اقدام عملی برای احیای آن شــتاب نمی گرفت، 
تــا ســال ۱۴۰۲ ارتبــاط طبیعی خلیج گــرگان بــا دریای خزر 
برای همیشه قطع شده و مانند خلیج »حسن قلی« و تالاب 

گمیشان گرفتار خشکی مطلق می شد.
از پیامدهای این خشــکی، افزایش دمای منطقه و رســیدن 
میانگین شــوری آب این خلیج به ۲۵ درصد بود و عاوه بر 
آن، تخریب بیشتر محیط زیست و ایجاد یک شوره زار بزرگ 
در منطقه و فراگیری گرد و غبار آن تا خراســان شــمالی دور 

از انتظار نبوذ.
خلیج گرگان از لحاظ موقعیت جغرافیایی در جنوب شرقی 
دریــای خــزر و حــوزه شهرســتان های بندرترکمــن، بندرگز، 
نوکنــده و بهشــهر از ۶۰ کیلومتر طول و حداکثــر ۱۲ کیلومتر 

عرض برخوردار بوده و دارای امتداد شرقی - غربی است.

آب خلیج گرگان با دریای خزر همتراز شد
محیط زیست

برگزاری نشست هم اندیشی 
جایگاههای مرزی مناطق شمالغرب 
به میزبانی منطقه آذربایجان شرقی 

نشســت هم اندیشی و بررســی چالش های جایگاههای مرزی 
مناطق شــمالغرب بــا حضور معاون نظــارت برعملیات بهره 
برداری حوزه یک ، معاون مدیر بازرگانی در فروش فرآورده های نفتی 
، مدیــران ، معاونیــن و مســئولین مناطــق آذربایجان شــرقی، ارومیه 
،گیان ، کردســتان، اردبیل و میاندوآب به میزبانی منطقه آذربایجان 

شرقی برگزارشد.
ناصر راشــدی مدیر شــرکت ملی پخش فــرآورده هــای نفتی منطقه 
آذربایجان شــرقی در آغاز نشســت هم اندیشــی بررســی چالش های 
جایگاههــای مرزی مناطق شــمالغرب ضمن خیر مقدم گزارشــی از 
عملیات و وضعیت جایگاههای مرزی نوردوز و جلفا را ارائه و نسبت 

به تعامل و هم اندیشی در رفع چالشهای موجود تأکید کرد.
در ادامه جلســه دلبری معاون نظارت برعملیات بهره برداری حوزه 
یک شرکت ملی پخش با تشکر از میزبانی منطقه آذربایجان شرقی، 
در خصــوص مقــررات و فرآیندهــای عملیــات فــروش جایگاههــای 
مرزی مطالبی را بیان داشته وگفت: برآنیم تا با جمع بندی نظرات و 
پیشنهادات مدیران و کارشناسان مناطق مرزی ، فرآیندهای مطلوبی 

را برای رفع چالشهای موجود در این حوزه اتخاذ نماییم.
همچنیــن فروردین معــاون مدیر بازرگانــی در فروش فــرآورده های 
نفتی با بیان ضرورت اجرای تکالیف و مقررات تدوین شده و بازنگری 
در فرآیندهــای کاری در مورد دســتورالعمل های فــروش فرآورده در 

جایگاههای مرزی مطالبی را بیان داشت. 
ســپس هریــک ازمدیــران ، معاونین و مســئولین مناطــق آذربایجان 
شــرقی، ارومیه ،گیــان ، کردســتان، اردبیل و میانــدوآب درخصوص 
چالشــها و مشــکات موجــود در حــوزه عملیاتــی جایگاههــای مرزی 

گزارش هایی را ارائه و پیشنهادهای لازم را مطرح نمودند.
 در این نشست موضوعات اجرای طرح باک پر، چالشها و پیشنهادات 
فرآیندهای عملیاتی و بازرگانی جایگاههای مرزی ، تکالیف و مقررات 
تدویــن شــده ، ارتبــاط  بــا ادارات بــرون ســازمانی، محاســبات مالــی 
جایگاههــای مرزی با هدف جلوگیری از هدر رفت ســرمایه های ملی 
مــورد بحث و وبررســی قــرار گرفته و رهنمودهای لازم توســط معاون 
نظارت برعملیات بهره برداری حوزه یک و معاون مدیر بازرگانی در 

فروش فرآورده های های نفتی و سایر کارشناسان ارائه گردید.
بازدید از جایگاههای مرزی نوردوز و جلفا در منطقه آذربایجان شرقی 
و آشنایی نزدیک با فرآیند عملیاتی این جایگاهها از دیگر برنامه های 

این نشست دو روزه بود.

ارسال و ذخیره سازی 17میلیون لیتر 
نفت سفید به روستاهای استان 

کردستان   
مدیر شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی منطقه کردستان 
از ارســال و ذخیره سازی ۱۷  میلیون لیتر نفت سفید مورد نیاز 
خانوارهای روســتایی اســتان از   ابتدای ســال جاری تا کنون  خبرداد و 
افزود : علی رغم بارش برف در روزهای اخیر ،برودت هوا و مســدود 
شــدن راه هــای  مواصاتــی روســتاهای اســتان، هیــچ مشــکلی بابت 

تامین سوخت روستاییان نداریم.  
  بــه گــزارش روابط عمومی شــرکت ملی پخش فــرآورده های نفتی 
منطقــه کردســتان، جهانبخــش  نوکانی با بیان ایــن مطلب که بیش 
از ۹۰ درصد از ســهمیه سوخت نفت ســفید روستاهای  استان ارسال 
شــده اســت اظهار داشــت :این میزان مصرف نفت سفید نسبت به 
مدت مشــابه  ســال قبل با کاهش ۲۳ درصدی همراه بوده اســت که 
راســتی   آزمایی خانوارهای نفت ســفید  ســوز و توســعه گازرسانی در 

استان از دلایل این میزان کاهش می باشد.  
  نوکانــی بــا اشــاره بــه هماهنگــی و برنامــه ریزیهــای صــورت گرفته 
ســوخت  تامیــن  آمادگــی  در  خصــوص  منطقــه  بحــران  درکمیتــه 
زمســتانی از ارســال بیــش از ۱۳ میلیــون و ششــصد هــزار لیتــر  نفت 
ســفید به روســتاهای صعب العبور اســتان خبرداد و افزود :سوخت 
روســتاهای فوق از  خرداد ماه سال جاری ارسال و ذخیره سازی شده 

است.  
وی از توزیع نفت سفید بین فروشندگی های نفت سفید شهری خبر 
داد و افــزود: این شــرکت  آمادگی توزیع ســوخت جایگزین در مواقع 
اضطراری و قطعی گاز را داشته و اقدامات لازم در  این راستا صورت 
گرفته و کلیه فروشندگی های نفت سفید شهری و تاسیسات گازمایع 

در  حالت آماده باش هستند.  
این مقام مســئول با اشــاره بــه فعالیت ۲6۳ باب فروشــندگی نفت 
سفید روستایی درسطح  استان از وجود ۹ هزار خانوار نفت سفیدسوز 
فاقد گاز طبیعی در اســتان خبر داد و اظهار  داشــت :سهمیه سالیانه 
این خانوارها بر روی کارت های بانکی متصل به شــبکه شــتاب شارژ 

 می شود   
مدیر شــرکت ملی پخــش فرآورده هــای نفتی منطقه کردســتان در 
پایــان از تعامــل ،همــکاری و  تــاش راننــدگان نــاوگان حمــل ونقل 
فــرآورده هــای نفتی ، شــرکت هــای حمل ونقــل و مالکیــن  مجاری 
عرضــه و ســی ان جــی اســتان که باتوجــه به شــرایط جــوی و بارش 
برف و برودت هوا  درارائه خدمت و ســوخت رســانی به شــهروندان 
کردســتانی بــه نحــو مطلــوب و شایســته ای عمــل  نمودنــد تشــکر و 

قدردانی کرد.

مدیر کل کمیته امداد استان مرکزی خبر داد:

معافیت ۵7 مددجوی تحت 
حمایت از خدمت سربازی

دیــر کل کمیته امداد اســتان مرکزی گفت: طی ۹ ماهه امســال 
۵۷ نفر از فرزندان مددجویان این نهاد حمایتی با هدف کمک 
به وضعیت اقتصادی خانوارهای نیازمند از خدمت ســربازی معاف 

شدند. 
 مجید مومنی با اعام این خبر، افزود: معافیت این افراد با هماهنگی 
و همکاری مشترک این نهاد و سازمان وظیفه عمومی ناجا و براساس 

بخشنامه ها و مصوبات انجام شده است. 
وی اظهــار داشــت: تــک فرزند ذکــور خانواده های تحــت حمایت نیز 
کــه دارای ســه فرزند دختر باشــند نیــز می توانند از معافیت ســربازی 

برخوردار شوند.
 مدیر کل کمیته امداد استان افزود: مددجویانی که پدر آنان فوت شده 
و با مادرشــان زندگی می کنند، می تواننــد از معافیت کفالت خدمت 

سربازی استفاده کنند.
 وی گفت: طرح معافیت سربازی فرزندان خانوارهای تحت حمایت 
کمیته امداد از ســال ۸۷ آغاز شــده و شــامل مددجویانی که از طریق 
تبصره ۱۴ و به صورت موقت تحت حمایت قرار گرفته اند، نمی شود.

آگهی مفقودی
مــدرک تحصیلــی اینجانــب نگین شــاه 
کرمی فرزند عباس به ش ش:۲۱۶ صادره 
از اراک در مقطع کارشناســی ارشد رشته 
معماری صادره از واحد دانشگاهی آزاد 
همدان مفقود گردیده است و فاقد اعتبار 
می باشــد از یابنده تقاضا می شود اصل 
مدرک را به دانشــگاه آزاد اســامی واحد 
همدان به نشــانی بعد از شهرک اندیشه 

،دانشگاه آزاد همدان ارسال نماید.

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد 

سند رسمی
 برابــر رای شــماره ۱۴۰۲۶۰۳۱۶۰۰۱۰۰۶۶۴۲ مــورخ ۱۴۰۲/۰۹/۲۸ هیــات اول /دوم 
موضــوع قانون تعییــن تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند 
مســتقر در واحــد ثبتی حــوزه ثبت ملــک کرمانشــاه ناحیه یک تصرفــات مالکانه 
بامعــارض متقاضــی آقای ناصر اســدی فرزند منصور بشــماره شناســنامه ۲۱ به 
شماره ملی ۳۲۵۷۹۴۱۴۴۷ صادره از کرمانشاه مبنی بر صدور سند مالکیت شش 
دانــگ یک بــاب گلخانه به آدرس کرمانشــاه بخش مرکزی دهســتان میان دربند 
روســتای خلک به مســاحت ۲۳۴۷/5۰ متر مربع در قســمتی از پــاک ۱۶۴ اصلی 
بخش یک حومه کرمانشاه خریداری از مالک رسمی آقای ناصر اسدی به صورت 
مع الواسطه به متقاضی محرز گردیده است. لذا به منظور اطاع عموم مراتب در 
دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی می شــود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور 
سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی 
به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت 
یــک ماه از تاریخ تســلیم اعتراض دادخواســت خــود را به مراجــع قضایی تقدیم 
نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عد م وصول اعتراض طبق 

مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
 تاریخ انتشار نوبت اول : ۱۴۰۲/۱۰/۱۱ 

سجاد مویدیتاریخ انتشار نوبت دوم : ۱۴۰۲/۱۰/۲۷
رئیس ثبت اسناد و املاک

آگهی ابلاغ رای 
دادنامه شماره : ۱4۰۲۰۰۲۱۷۰۹۷۰۰۰4۹۷ 

نظر به اینکه پرونده کاسه ۱4۰۲۰۰۱۱۷۰۹۷۰۰۰۳۱4 
در مــورخ ۱4۰۲/۷/۲6 منجــر بــه صــدور رای از 
ســوی شــعبه اول بــدوی ویــژه قاچــاق کالا و ارز 

تعزیــرات حکومتــی شهرســتان هندیجــان بــه اتهام قاچــاق کالای 
یارانــه ای شــامل مقدار ۷۲۰ لیتر ســوخت گازویــل موضوع گزارش 
پاســگاه مرزی دریایی میرمحم شهرستان هندیجان ، غیاباً محکوم 
گردیــده لذا بــه محکوم علیه غیابی اباغ می گــردد ظرف مدت ۲۰ 
روز از تاریــخ انتشــار آگهــی جهت واخواهی از حکم صــادره به اداره 
تعزیــرات حکومتــی شهرســتان هندیجــان مراجعه نماینــد بدیهی 
اســت در صورت عدم حضور در مدت قانونی شــعبه وفق مقررات 

قانونی اقدام خواهد کرد. 
 شناسه آگهی : ۱64۷۲6۲

امین اله ساجدی کیا  
رئیس شعبه اول بدوی ویژه قاچاق کالا و ارز تعزیرات 
حکومتی شهرستان هندیجان

آگهی ابلاغ رای 
دادنامه شماره : ۱4۰۲۰۰۲۱۷۰۹۷۰۰۰4۹6 

نظر به اینکه پرونده کاسه ۱4۰۲۰۰۱۱۷۰۹۷۰۰۰۳۱5 
در مــورخ ۱4۰۲/۷/۲6 منجــر بــه صــدور رای از 
ســوی شــعبه اول بــدوی ویــژه قاچــاق کالا و ارز 

تعزیــرات حکومتــی شهرســتان هندیجــان بــه اتهام قاچــاق کالای 
یارانــه ای شــامل مقــدار ۱۸۰ لیتر ســوخت گازویل موضــوع گزارش 
پاســگاه مرزی دریایی میرمحم شهرستان هندیجان ، غیاباً محکوم 
گردیــده لذا بــه محکوم علیه غیابی اباغ می گــردد ظرف مدت ۲۰ 
روز از تاریــخ انتشــار آگهــی جهت واخواهی از حکم صــادره به اداره 
تعزیــرات حکومتــی شهرســتان هندیجــان مراجعه نماینــد بدیهی 
اســت در صورت عدم حضور در مدت قانونی شــعبه وفق مقررات 

قانونی اقدام خواهد کرد. 
شناسه آگهی : ۱64۷۲6۸

امین اله ساجدی کیا 
رئیس شعبه اول بدوی ویژه قاچاق کالا و ارز تعزیرات 
حکومتی شهرستان هندیجان

آگهی ابلاغ دادنامه غیابی
لویمــی  حمــزه  آقــای  اینکــه  بــه  نظــر 
شــماره  دادنامــه  طــی  کریــم  فرزنــد 
۱4۰۱۰۰۲۱۷۰۱۹۰۰۰45۸ مورخ ۱4۰۱/6/۲۲ 
صــادره از ایــن شــعبه به جهــت نگهداری 

کالای قاچاق بصورت غیابی عاوه بر ضبط کالا به پرداخت 
مبلــغ ۱۰.۷64.۸4۰.۹6۸ ریــال محکومیــت یافته اســت در 
اجــرای مقررات تبصره مــاده ۳۰۲ قانون آیین دادرســی به 
نامبــرده اباغ میگــردد و ظرف مهلت ۲۰ روز از تاریخ نشــر 
آگهی جهت واخواهی به این شــعبه مراجعه نماید. در غیر 
اینصــورت بــا انقضــاء مهلــت رأی غیابی قطعــی تلقی می 

گردد. 
 شناسه آگهی : ۱64۷۲۷۸

بهادر غزی 
 رئیس شعبه دهم بدوی 

رای شعبه 
در خصوص کشف ۷۳ بشکه ۳۰ لیتری حاوی سوخت 
نفتــگاز به مقدار ۲۱۰۰ لیتــری باصاحب گزارش نامه 
شــماره پایــگاه دریابانی شهرســتان ماهشــهر شــماره 
پرونــده ۱4۰۲۰۰۱۱۷۰5۷۰۰۰4۱۹ ، بــا توجــه بــه عــدم 
شناســایی مالک از نظر شــعبه باصاحــب یا صاحب 

متواری تشــخیص داده شــده ، فلذا حکم به ضبط و تحویل ) ۷۳ بشکه ۳۰ 
لیتــری حاوی ســوخت نفتگاز به مقــدار ۲۱۰۰ لیتری( یــا واریزوجوه حاصل 
از فــروش کالاهــای مکشــوفه به حســاب نهــاد مأذون از ســوی ولــی فقیه ) 
ســتاد محتــرم اجرائی فرمان حضــرت امام خمینی )ره( نمایندگی اســتان 
خوزســتان مســتقر در آبــادان ( صادر و اعــام می گردد رای صــادره غیابی 
و غیر قطعی محســوب و ظرف مهلت مقرر قانونی ۲۰ روز از تاریخ انتشــار 
آگهی ، قابل واخواهی در همین شــعبه می باشد سپس ظرف مدت ۲۰ روز 
پــس از انقضاء آن موعد قابل تجدیدنظر خواهی در شــعبه محترم تجدید 

نظر استان خوزستان می باشد.
  شناسه آگهی  : ۱64۷۲۸۱

محمد بخشنده 
  رئیس اداره و رییس شعبه اول بدوی
 شهرستان ماهشهر
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نامزدهای جوایز سالانه انجمن تهیه کنندگان 
آمریــکا )PGA( بــه عنــوان یکــی از بهتریــن 

پیش بینی کنندگان جوایز اسکار اعلام شد.
بهتریــن  بخــش  در  ایســنا،  گــزارش  بــه 
تهیه کنندگــی فیلــم بلنــد ســینمایی )جایــزه 
دوره  پنجمیــن  و  ســی  زانــوک(  اف  داریــل 
جوایز انجمن تهیه کنندگان آمریکا فیلم های 
»داستان آمریکایی«، »آناتومی یک سقوط«، 
مــاه  »قاتــلان  »جامانــدگان«،  »باربــی«، 
کامل«، »اســتاد«، »اوپنهایمر«، »زندگی های 
مــورد  »منطقــه  و  »بیچــارگان«  گذشــته«، 

علاقه« نامزد دریافت جایزه شده اند.
نامزدهــای انجمن تهیه کنندگان آمریکا یکی 
از مهم ترین پیش بینی کنندگان جوایز اســکار 
اســت و ســال گذشــته نامزدهــای ایــن جوایز 

موفق به کسب ۷ نامزدی اسکار شدند.
 ۲۰ برنــده قبلــی جایــزه بهترین فیلــم جوایز 
اســکار در ۱۵ مــورد بــا برنــده جایــزه انجمن 

تهیه کنندگان آمریکا مطابقت داشته است. 
ســال گذشــته فیلــم »همه چیــز همــه جا به 
تــورو«  دل  از »گیرمــو  »پینوکیــو«  و  یکبــاره« 
کــه برنــده جایــزه انجمــن تهیه کننــدگان در 
شــده  انیمیشــن  و  بلنــد  فیلــم  شــاخه های 
بودنــد در نهایت جایزه اســکار بهترین فیلم 

 و انیمیشــن بلنــد را نیــز از آن خــود کردنــد.
امسال در بخش انیمیشن جوایز انجمن تهیه 
کننــدگان آمریــکا، »پســر و مــرغ ماهیخوار«، 
»الِمنتال« و »مــرد عنکبوتی: در میان دنیای 

عنکبوتی« نامزد دریافت جایزه شده اند.
در بخــش تهیه کنندگی ســریال های درام نیز 
»تــاج«، »دیپلمــات«، »آخریــن بازمانــده«، 
»برنامه صبحگاهــی« و »وراثت« و در بخش 
تهیه کنندگی ســریال های کمدی هم »بری«، 
»خــرس«، »وظیفه هیئت منصفــه«، »فقط 
قتل هــای داخــل ســاختمان« و »تــد لاســو« 

نامزد دریافت جایزه معرفی شدند.
مراســم اعطــای جوایز ســی و پنجمیــن دوره 
روز  آمریــکا  تهیه کننــدگان  انجمــن  جوایــز 

۲۵فوریه )ششم اسفند( برگزار می شود.

پس از ســه سال تلاش مستمر سفارت و موزه 
ملــی جمهــوری اســلامی ایــران و قصرمــوزه 
شــهر ممنوعه پکن، نمایشــگاه »شــکوه ایران 
باستان« در این مجموعه تاریخی افتتاح شد.

به گزارش ایسنا، در این نمایشگاه که به مدت 
ســه ماه در چین دایر خواهد بود، بیش از ۲۰۰ 
اثر باســتانی  ایران با قدمت تا ۳۰۰۰ هزارسال 

به نمایش در خواهد آمد.  
نخبــگان  و  مقامــات  افتتاحیــه  مراســم  در 
ایرانی و چینی شــامل »دارابی«، معاون وزیر 
میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی، 
»محســن بختیار«، ســفیر جمهوری اســلامی 
ایــران در چیــن، »نوکنــده« رییس مــوزه ملی 
ایــران، «لــی چــون«، رئیــس ســازمان میراث 
فرهنگــی چیــن و »وانــگ شــودونگ« رئیس 

»شهر ممنوعه« پکن حضور داشتند.
بی تردیــد این رویــداد که به مدت ســه ماه در 
پکــن دایر خواهد بود گامی موثر در گســترش 
همکاری های موزه ای و میراث فرهنگی ا یران 

و  چین خواهد بود.
 اهمیت این نمایشــگاه ویــژه، فراتر از نمایش 
صــرف آثــار اســت. برگــزاری ایــن رویــداد در 
مجموعــه معتبــر شــهر ممنوعــه بــه عنــوان 
قطــب فرهنگــی  چیــن، فصــل جدیــدی در 
روابــط و گفت وگوی فرهنگی میــان دو تمدن 
بزرگ  ایران و  چین اســت که تاثیر بســزایی در 
تعمیــق پیوند و دوســتی بین مردم دو کشــور 
خواهــد داشــت. برای نخســتین بار اســت که 
نمایشگاهی از آثار باســتانی کشورمان در این 

حجم در چین برگزار می شود.

 جوایز انجمن تهیه کنندگان 
نامزدهای خود را شناخت

 گشایش نمایشگاه 
»شکوه ایران باستان« در پکن

سینما

نمایشگاه

به آذیــن را بــا ترجمه هایــی چــون »باباگوریــو« و 
»جان شیفته« می شناسند. عبدالعلی دستغیب 
می گوید: ترجمه به آذین از »باباگوریو« در ســالی 
از چــاپ درآمد که فضای تاریکی پهنه زندگانی و 
ادب ما را فراگرفته بود؛ به آذین و ابراهیم یونسی 
و محمــد قاضی و چنــد تن دیگر بــه ترجمه آثار 
نویســندگانی چــون ولتــر، بالــزاک، ســروانتس و 
دیکنز دســت بردند و پیوند فکــری ما را با مبارزه 

و روشنایی و امید نگاه داشتند.
زاده  اعتمــاد  محمــود  ایســنا،  گــزارش   بــه 
)م.ا. به آذین( در ســال ۱۲۹۳ خورشیدی در شهر 
رشــت به دنیا آمــد وآموزش ابتدایی و متوســطه 
 را درشــهرهای رشــت ومشــهد وســپس درتهران 

ادامه داد.
او درســال ۱۳۱۱ جــزء دانشــجویان اعزامــی ایران 
به فرانســه رفت وتا دی ماه ۱۳۱۷ درفرانسه ماند 
وازدانشکده مهندسی دریایی بِرِست )Berest( و 
دانشکده مهندسی ســاختمان دریایی درپاریس 

گواهینامه گرفت.
پــس ازبازگشــت بــه ایــران بــه نیــروی دریایــی 
پیوست وبا درجه ســتوان دوم مهندس نیروی 
دو  شــد.  کار  بــه  درخرمشهرمشــغول  دریایــی 
دربندرانزلــی  دریایــی  نیــروی  بــه  بعــد  ســال 
منتقــل شــد وریاســت تعمیــرگاه ایــن نیروبــه 
شــهریور  درچهــارم  شــد.  گذاشــته  عهــده اش 
بمبــاران  و  ایــران  اشــغال  جریــان  در   ۱۳۲۰

منجربــه  کــه  برداشــت  زخمــی  دربندرانزلــی 
قطع دســت چپ او و اتکایش به دســت راست 
بــرای بقیه عمرشــد. چندی بعد، بــرای رهایی 
ازقیدهایــی که افســرنیروی دریایــی بودن برای 
فعالیت سیاســی و ادبــی اش ایجاد کــرده بود، 
اســتعفا کرد. ســرانجام دربهار ۱۳۲۳، به گفته 
خــودش »رشــتهٔ توانفرســای خدمــت نظامی 
ازگردنش باز شــد« و بــه وزارت فرهنگ منتقل 
شــد. ســال هایی را به تدریس خصوصــی زبان 
دردبیرســتان ها  ریاضــی  تدریــس  فرانســوی، 
و  روزنامه هــا  ملی،دردایــره  کاردرکتابخانــه  و 

مجــلات گذرانــد. چنــد هفتــه ای هــم در دوره 
وزارت دکتــر کشــاورز، درســال ۱۳۲۵، ســمت 
معاونــت فرهنــگ گیلان به عهــده اش بود. در 
پی کودتای ۲۸ مرداد ۱۳۳۲ او را منتظر خدمت 
کردنــد و دیگر اجــازه کاردر وزارت فرهنگ را به 
او ندادنــد. درنتیجه درتقابل با فشارتنگدســتی 
کار  بــه  خانــواده،  زندگــی  تأمیــن   وتنگناهــای 

ترجمه پرداخت.
قلبــی  براثرایســت   ۱۳۸۵ خــرداد   ۱۰ به آذیــن 
دربیمارســتان آراد تهران درگذشــت و دربهشت 

سکینه )س( کرج به خاک سپرده شد.

یک نظامی که مترجمی معروف شد
مترجم

ششمین جشــنواره فرهنگی »بلوط« با تجلیل از 
چنــد چهره  لر و اجرای موســیقی لــری به روایت 
ســه گــروه، در ســالن فردوســی دانشــگاه تهــران 

برگزار شد.
بلــوط  فرهنگــی  جشــنواره  ایســنا،  گــزارش  بــه 
ششــمین دوره خــود را پنجشــنبه ۲۱ دی مــاه در 
ســالن فردوســی دانشــگاه تهــران و بــا اســتقبال 

علاقه مندان به فرهنگ و هنر لر برگزار کرد.
در ایــن برنامــه ســه گــروه موســیقی از مناطــق 
لرنشــین بــه اجــرای برنامــه پرداختنــد. مهــدی 
امیریان از اســتان کهگیلویه و بویر احمد، محسن 
گــروه  و  بختیــاری  چهارمحــال  از  آزاد  جلیــل 
موســیقی هانای بــا خوانندگی بردیا مهر آرا؛ ســه 
گروهی بودند که هر یک، بخش هایی از موسیقی 

مردمان لُر را روایت کردند.
در بخش هایی از این مراســم روشــن سلیمانی و 
سالم پوراحمد اشعار عاشقانه و حماسیِ لری را 

روایت کردند.
همچنیــن در این مراســم چند تــن از مفاخر قوم 
لُــر مــورد تجلیل قــرار گرفتنــد که اســامی و حوزه 

فعالیت آنها به این شرح است:
ســعید انصاریــان )اقدامــات عملی در بــازآوری 
جنگل های زاگرس با کاشــت گســترده و مراقبت 
پیوســته از بلــوط(، رضــا جباری )فــوق تخصص 
جراحــی مغــز و اعصاب(، علــی فروتــن )بازیگر 
ســینما و تئاتر(، فاطمــه گودرزی )بازیگر ســینما 

و تئاتــر(، آزیتا ترکاشــوند )بازیگر ســینما و تئاتر(، 
تئاتــر(،  و  ســینما  )بازیگــر  طهماســبی  ســوگل 
علیرضــا اســتکی )ســرمربی تیــم ملــی بوکس(، 
مهنــدس محمد حســین علیمرادیان، مســعود 
عبــدی، محمــد چگینــی، اردشــیر صالــح پــور، 

علیرضا اوسیوند بازیگر سینما و تلویزیون.
تنها سخنران این برنامه سیدحمید پورمحمدی 

و  اقتصــادی  امــور  وقــت  )معــاون  گل ســفیدی 
هماهنگــی ســازمان برنامــه و بودجه( بــود. او در 
صحبت هایــش بــه قدمــت قــوم لــر و افتخاراتی 
کــه این قــوم بــزرگ در ایــران داشــته و از بلوط و 
اســتفاده از نمــاد آن در برخــی پول هــای دنیا به 
دلیــل توجه ویژه به این درخت ارزشــمند و نماد 

ایستادگی و مقاومت اشاره کرد.

روایت موسیقی لرستان در یک جشنواره فرهنگی
موسیقی

نگاه

شکاف نسلی 

فرهنگ هــا هــم زمــان فرایندهــای تغییــر 
از  حــدی  می کننــد.  تجربــه  را  ثبــات  و 
تغییردردرون هر فرهنگی لازم اســت چون 
درغیر این صورت با رکود و رخوت فرهنگی 
مواجــه خواهیم بود. درعین حال تغییرات 
بیش ازحد شــالوده ها را سست می کند و به 

نوعی بی نظمی فرهنگی منجر می شود.
ذیل تغییــرات فرهنگی می تــوان از عناصر 
مختلفی صحبت کرد. یکی ازاساســی ترین 
وجــوه تغییــرات فرهنگــی مســئله شــکاف 
نســلی اســت. به ســاده ترین بیــان تفاوت و 
شاید تضاد بین ارزش ها، هنجارها، باورها و 
آرمان های نســل های یک جامعه را شکاف 
نســلی گوینــد. دربــاره اینکــه چــه مفهومی 
می توانــد بهتریــن بیانگر این تفاوت باشــد 
نظروجــود  اختــلاف  موجــود  درادبیــات 
صحبــت  نســلی  ازتفــاوت  گروهــی  دارد. 
پیــش  را  نســلی  تضــاد  گروهــی  می کننــد، 
 می کشــند و برخی از گسســت نسلی سخن 

به میان می آورند. 
اما در ادبیات جامعه شناســی غالبا مفهوم 
شــکاف نســلی بــه کار گرفتــه شــده اســت. 
دربــاره اینکــه آیا در ایران با شــکاف نســلی 
مواجه هســتیم یا نه اتفاق نظر وجود ندارد 
در این زمینه ســه دیدگاه عمــده را می توان 
تشخیص داد: دیدگاهی که از وجود شکاف 
بــزرگ حمایــت می کند، دیدگاهــی که این 
شــکاف بزرگ را توهــم می داند و دیدگاهی 
که می کوشد بین آن ها پل بزند و به گسست 

و تفاوت نسلی اعتقاد دارد.
تفاوت هــای بین نســل ها تا حــدی طبیعی 
کریســتوفر  تعبیــر  بــه  نســلی  هــر  اســت. 
بالس ابژه های نســلی خاص خــود را دارد، 
ابژه هایــی کــه بــه ذهنیــت یک نســل معنا 
می بخشــند و تصــوری از آرمان هــای یــک 
نســل ارائــه می کننــد. بــا اینحال وقتــی این 
تفاوت هــا ازحالــت طبیعــی خــارج شــود، 
شــکاف نســلی درمعنای جامعه شــناختی 
آن بــروز می کنــد. در اینجــا ســخن از نوعی 
عصیــان پســران بــر پــدران مــی رود. کارل 
مانهایــم جامعــه شــناس آلمانــی معتقد 
نســلی  تعارضــات  ایــن  افزایــش  اســت 
معلــول  بلکــه  نیســت  طبیعــی  خصلتــی 
شــرایط خاصی اســت. از نظر او » همیشــه 
نسل های جدید آغازگر خوداگاهی ریشه ای 
و متمایز از نســل های پیشــین نیستند بلکه 
عمدتــا  نســلی  گسســت  پدیــده  برعکــس 
 در پــی دورانــی از تغیــرات فرهنگی ســریع 

رخ می دهد. 
درچنین دورانی اســت که دسته های نسبتا 
بزرگــی از افــراد بــه عنــوان عامــلان تغییــر 
بــه  بــا تفســیرهای ســنتی  تنــد  اجتماعــی 
چالــش برخواســته و تفســیرهای جایگزین 
را ارائه می کننــد«) معیدفر ۱۳۸۳(. رونالد 
اینگلهــارت هــم درزمینــه شــکاف نســلی 
اروپــا بــه دگرگونی های اجتماعــی و به ویژه 
اقتصــادی اساســی در دوران پــس از جنگ 
جهانی دوم اشــاره می کند. به نظر می رسد 
درمعنــای  اجتماعــی  تغییــرات  بتــوان 
وســیع آن را بــه عنــوان یکــی از اصلی ترین 
 عوامل در بروز و شــدت گیری شکاف نسلی 

معرفی کرد.
بــه لحاظ نظــری می توان عوامــل پیدایش 
شکاف نســلی را در سطوح مختلف بررسی 
کرد. بــرای مثال می توان در ســطح کلان از 
عواملــی چون تغیییرات ســاختاری حادث 
شــده در حوزه هــای جمعیتــی، آموزشــی، 
شهری شدن جامعه و تغییرات درالگوهای 
اشــتغال صحبــت کــرد. در ســطح میانه از 
جامعه پذیــری،  فرایندهــای  در  تغییــرات 
مشــارکت  و  اجتماعــی  قشــربندی  بحــث 
اجتماعی ســخن راند. و در سطح خرد هم 
می توان دگرگونی درویژگی های شخصیتی 
افراد جامعه به لحاظ نوگرایی،سنت گرایی، 
فردگرایــی را نــام برد. ایــن عوامل و ترکیب 
خاصی که آن ها درهر برهه تاریخی به خود 
می گیرند شکل، کیفیت و شدت تضادهای 

نسلی را در هرجامعه مشخص می کند.

قـاب

سخن روز

تقریبا هر فردی که ایده ای را می سازد، آن را به نقطه ای می رساند که در آن 
غیرممکن به نظر می رسد، و سپس دلسرد می شود. این جایی نیست که 

»ادیسون«دلسرد شویم

سوژه روز

عکس: محمد دشتی

اردبیل سپید پوش شد

باشگاه رم تایید کرد که دانیله ده روسی به عنوان 
سرمربی جدید این باشگاه انتخاب و جایگزین ژوزه 

مورینیو شده است.

دانیله ده روسی سرمربی»آزمون« شد

محمد هدایتی
روزنامه نگار

پند

داوری با معیارهای 
دید خود

پــدری با فرزنــدش درکناردروازه ی شــهری 
زندگی می کرد، روزی مســافری به دروازه ی 
پرســید:  وازپدربچه هــا  شــد  شــهرنزدیک 

»مردم این شهرچگونه هستند؟«
پدربچه هــا پاســخ داد:» مــردم شــهری که 

توازآن می آیی چگونه بودند؟«
مســافرگفت: وحشــتناک! پســت، غیرقابل 

اطمینان ونفرت انگیز.«
پدرگفــت: پــس اگرچنین بود، مــردم اینجا 

هم به نظرت همان گونه خواهند آمد.«
چند روزبعد مســافری دیگر به آنجا رســید 
و همــان پرســش را ازپدربچه هــا کــرد ومرد 

همان سوال را ازمسافرپرسید.
مسافرگفت:» آنان مردمانی خوب، صادق 

وصمیمی بودند.«
ایــن  مــردم  »پــس،  گفــت:  پدربچه هــا 

شهرنیزبه نظرت همانطورخواهند آمد.«
یکــی ازفرزنــدان که پســری نوجوان بــود، با 

تعجب علت جواب پدرش را پرسید.
همیشــه  انســان  پســرم،  گفــت:»  پــدرش 
ازدرون خویــش به دیگــران می نگرد! پس، 
ببینــی  را خــوب  اگــر می خواهــی دیگــران 
ابتدا خــودت را خوب ببین! واگرمی خواهی 
دیگــران را دوســت بــداری، ابتدا خــودت را 

دوست بدار.!«

چهل و دومین جشــنواره فیلم فجــر، راه یافتگان به بخش 
رقابــت ســودای ســیمرغ خــود را شــناخت و قــرار اســت 
کمافی السابق، اوایل بهمن ماه اکران عمومی آثار با حضور 
عوامل و ســپس نشســت های خبری و نقد و بررســی آن ها 
برگزار شــود تا ۲۲ بهمن ماه، این جشنواره برگزیدگان خود 
را بشناسد. این جشنواره اگرچه مانند سال گذشته که زیر بار 
شرایط سنگین اجتماعی و سیاسی کشور کمر خم کرده بود، 
تحت فشار نیست، اما پیش از آغاز به کار خود از حواشی در 
امان نمانده و سیاستگذاری های این رویداد هنوز هم محل 
بحث اســت. در ادامه به چند مورد از بارزترین حواشی این 

جشنواره در آستانه برگزاری آن اشاره می کنیم.

هیات داور مردانه!  
اولیــن نکته، هیات انتخــاب آثار فجر 4۲ اســت. به گزارش 
پایگاه خبری جشــنواره فیلم فجر اسامی این هیات داوران 
بــه دبیــری »مجتبی امینــی« از این قــرار اســت: »داریوش 
زندبــاف«،  سهرابی«، »حســین  »روح الــه  ارجمنــد«، 
لطیفــی«،  »محمدحســین  عباســیان«،  »محمدرضــا 
»احمــد مرادپــور« و »محمدحســین نیرومنــد«. در اولین 
نگاه غیرکارشناســی و غیرتحلیلگرانه نیز کاملا مشخص و 
مشــهود است که جای بانوان هنرمند در میان اعضای این 
هیات خالی اســت. اســتاندارد این اســت که از این لیســت 
هفت نفره، حداقل سه نفر داور از زنان سینماگر باشند اما 
 گویی چنین ارزشــگذاری در مخیله اتاق فکر جشنواره فجر 

چهل و دوم، نگنجیده است.

آیا از امنیت آثار صیانت می شود؟  
مهم ترین دغدغه و مسئله برای صاحبان آثار، به خصوص 
پــس از قاچاق شــدن متوالــی فیلم ها، صیانــت از امنیت 
اثرهاســت. به ایــن معنی که فیلم ها کاملا حفاظت شــده 
توســط داوران تماشا شوند و با امنیت کامل اکران عمومی 
بگیرند تا پس از جشنواره با طی مراحل قانونی و بر اساس 
نوبــت، بتواننــد روی پرده نقــره ای نمایش داده شــوند. به 
گــزارش فرارو، ســنت و روال برگزاری جشــنواره فیلم فجر 
در هر ســال اینگونه اســت که صاحبان آثار، نسخه ای اولیه 
و معمولا کامل نشــده را برای ارزیابی توسط هیأت انتخاب 
بــه دبیرخانــه تحویــل می دهد و اعضــای ایــن هیأت طی 
بــازه زمانــی یک مــاه مانده به جشــنواره براســاس کلیاتی 
 کــه از اثــر روی پــرده مشــاهده می کننــد، رأی بــه حضــور یا 

عدم حضور آثار می دهد.
در این فرآیند برخی آثار به خواست صاحبان شان به صورت 

ویژه و در قالب اکران های خصوصی برای گروهی از اصحاب 
رسانه و منتقدان به نمایش گذاشته می شوند تا رونمایی از 
آن در جشــنواره، بدون فضاسازی رسانه ای نباشد و بتوانند 
از پشــتوانه نظرات این گروه از مخاطبان که خودشان برای 
آثارشــان انتخاب می کنند، بهره مند شــوند.حال همچون 
چندین مورد مشابه در سال های گذشته، اتفاق عجیبی در 
شــرف وقوع اســت و آن هم اطلاع داشــتن عده ای از متن 
و محتوای آثار و انتشــار یک رشــته توئیت و نقد از آن ها در 
فضای مجازی است. جالب است بدانید چنین اتفاقی برای 
آثار از رقابت حذف شــده هم افتاده و مشخص نیست این 
افراد، فیلم ها را چگونه تماشــا کرده اند که حــالا آن ها را در 
فضای مجازی به باد نقد و بررســی گرفته اند؟ آیا از امنیت 
 فیلم ها توســط جشــنواره حفاظت کافی و وافی نمی شود 

یا ماجرا چیز دیگریست؟

اخبار ضد و نقیض درباره آثار حذف شــده   
از رقابت

پیش از شروع جشنواره، خبر رسید که »مهران مدیری« با اثر 
»ساعت 6 صبح« متقاضی شرکت در جشنواره فیلم فجر 
است. در )ساعت 6عصر(، به کارگردانی و نویسندگی مهران 
مدیــری و تهیه کنندگی »علــی اوجــی«، بازیگرانــی چــون 
»مهران مدیری«، »سمیرا حسن پور«، »مهرداد صدیقیان«، 
»مونا فرجاد«، »تینو صالحی«، »ســعید زارعــی«، »روژان 
ایرجی« و »خیام وقار کاشــانی« ایفای نقــش کرده اند. این 
اثر مضمونی ملتهب و اجتماعی دارد و دومین فیلم بلند 
ســینمایی مدیری در مقام کارگردانی اســت. پس از اعلام 
نتایجه داوری ها مشخص شد که دست )ساعت 6 صبح( 
از حضــور در رقابت هــا کوتاه اســت و توســط هیــات داوران 
برای حضور در بخش سودای سیمرغ انتخاب نشده است. 
پیــش از پرداختــن بــه دو روایــت از عدم حضــور این فیلم 

 در جشــنواره، ذکــر یــک نکتــه را حائــز اهمیــت می دانیم.
نخســت اینکه هنرمندان، یا سیاســتگذاری یک فســتیوال 
را قبــول دارنــد یــا ندارند. چنانچــه فیلم خــود را متقاضی 
شــرکت در یــک رویــداد ســینمایی می کننــد، یعنــی ایــن 
رویــداد، قوانین و ابعــاد مختلفش برای آن هــا قابل قبول 
اســت پس زمانی که این جشــنواره اثر آن هــا را به هر دلیل 
شایســته حضور در رقابت هــا نمی داند، بــه دلیل پذیرش 
پیــش از واقعه ی صاحب اثر، جای هیچ بحث، اعتراض و 
گلایه ای باقی نمی ماند و آنچه باید رخ دهد، احترام کامل 
به تصمیم گیرندگان است. مدیری نیز البته با رعایت اخلاق 
حرفــه ای پــس از انتخــاب نشــدن اثرش، هیــچ مصاحبه 
جنجالی ای نکرده یا بیانیه اعتراضی منتشر نکرده و درست 
نیز همین است. اما انتشار شائبه های مختلف پیرامون این 

موضوع در فضای مجازی ادامه دارد.
ســینما اعتمــاد بــه گــزارش یــک منبــع آگاه مدعــی شــد: 
»بخش هایــی از فیلــم مدیــری بــه درخواســت مســئولان 
جشنواره دچار ممیزی شده و مهران مدیری زیر بار ممیزی 
 نرفتــه و بــه همیــن دلیل فیلمــش از جشــنواره فیلم فجر

 کنار گذاشته شده است.«
از طرف دیگر کیهان نیز به گزارش یک منبع آگاه، این ادعا 
را رد کرد و گفت که اصلاحات وارده به فیلم مهران مدیری 
اعمال شده، اما هیئت انتخاب جشنواره فیلم فجر پس از 
بازبینی این فیلم، آن را شایســته حضور در بخش مسابقه 

جشنواره فیلم فجر تشخیص نداده است.
امیدواریــم جشــنواره فیلم فجر که توانســته در ســال های 
گذشته فیلمســازان مســتعدی چون »ســعید روستایی«، 
»نیما جاویدی«، »حسین دارابی«، »امیرعباس ربیعی«، 
»محمدحســین مهدویان«، »هادی حجازی فــر« و...  را به 
ســینمای ایران معرفــی کنــد، از روزهــای اوج خود فاصله 

حداکثری نگیرد.

لو رفتن آثار و داوری های جنجالی
نگاهی به حواشی چهل و دومین جشنواره فیلم فجر در آستانه برگزاری آن

سایه برین 
روزنامه نگار

JOMLEH
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